
 جریمه اپراتورهایی که سرعت اینترنت
 را تا ۳۰درصد افزایش ندهند

معاون نظارت بر خدمات پستی، ارتباطی و فناوری اطلاعات رگولاتوری 
گفت: اگر اپراتوری نتواند سرعت اینترنت را تا پایان خرداد ماه تا ۳۰درصد 
افزایش دهد، برخورد رگولاتوری قاطعانه خواهد بود.حمید رضا اعرابی در 
خصوص افزایش سرعت اینترنت اپراتورهای ارتباطی گفت: اپراتورهای 
دارای پروانه بر اســاس الحاقیه های صادره ملزم بــه افزایش ۳۰ درصد 
ســرعت اینترنت تا پایان خرداد ۱۴۰۳ نســبت به انتهای آذر ماه ۱۴۰۲ 

هستند که در آن زمان موضوع افزایش تعرفه مطرح شد.
وی در خصوص تعهد اپراتورها به وعده افزایش ۳۰ درصدی اینترنت افزود: 
شرط اصلی افزایش تعرفه، افزایش سرعت و کیفیت اینترنت است و قصور 
در این موضوع، اعمال مقررات از ســوی ســازمان از طریق اخطار و اعمال 
جرایم سنگین را به دنبال دارد.اعرابی در خصوص برآوردهای رگولاتوری 
از افزایش سرعت اینترنت و تعهد اپراتورها تصریح کرد: روند کلی وضعیت 
سرعت اینترنت در سطح کشــور در ماه های اخیر ســیر صعودی داشته 
اما باید اپراتورهــا این روند را ادامه دهند و چنانچــه اپراتوری به هر دلیلی 
نتواند به تعهدات خود عمــل کند برخورد رگولاتــوری قاطعانه و مطابق 
موافقت نامه پروانه و ضوابط و مقررات خواهد بود.معاون نظارت بر خدمات 
پســتی، ارتباطی و فناوری اطلاعات رگولاتوری در پایان گفت: حســب 
وظایف و رسالت این ســازمان به صورت هفتگی و مستمر جلسات کمیته 
تخصصی ارزیابی کیفیت اینترنت برگزار می شود. البته برخی از توسعه ها 
و اقدامات نیازمند تأمین تجهیزات از شرکت های خارجی است. بنا بر رصد 
مستمر ســرعت اینترنت و همچنین گزارشــات مراجع بین المللی، روند 
تغییرات سرعت دسترســی اینترنت تلفن همراه در ایران افزایشی است؛ 
اما تلاش بر این اســت که مطابق زمانبندی، اپراتورها با استفاده از تمامی 
منابع و ظرفیت هــای خود بتوانند تغییرات و توســعه های لازم در تمامی 
ابعاد و لایه های شبکه برای افزایش ســرعت اینترنت را داشته باشند. دی 
ماه سال ۱۴۰۲ تعرفه اینترنت افزایش یافت که یکی از شرط های افزایش 
آن، افزایش ۳۰ درصدی سرعت و کیفیت اینترنت اپراتورها تا پایان خرداد 
ماه بود. عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز چندی پیش 
در همین رابطه گفتــه بود: این افزایش از مهمترین تعهدات اخذ شــده از 
اپراتورهای همراه اســت که تحقق آنها به صورت مســتمر توسط سازمان 
تنظیم مقررات مورد پایش و مطالبه قرار می گیرد و نتیجه آن در ســایت 
نت ســنج پلاس قابل مشاهده اســت که این نمودار مقایسه ای سایت نت 
سنج پلاس نشــان می داد که با افزایش تعرفه اپراتورهای ارتباطی در دی 
ماه سال ۱۴۰۲ برآیند سرعت دسترســی کاربران به اینترنت نسل سوم، 
چهارم و پنجم از نیمه دوم آذر ماه سال ۱۴۰۲ تا نیمه اول اردیبهشت سال 

۱۴۰۳ فرایندی رو به رشد داشته است.

نت ۱۰۰۰ روز با دولت مردمی

تحول در شفاف سازی اطلاعات شرکت های دولتی
وحید بلالی  یکی از دســتاوردهای دولت 
ســیزدهم افزایش شــفافیت شرکت های 
دولتی بوده تا ایــن شــرکت ها نتوانند در 
تاریــک خانه وضعیــت خود هــر تصمیم 

غیرکارشناسی و زیان ده را عملیاتی کنند.
 شــفافیت یکی از مهمترین پروســه های 
اصلاح یک شــرکت اســت، بر اساس علم 
اقتصاد هر چقدر شفافیت در آمار و اطلاعات 
یک شرکت بیشتر باشد آن شرکت از لحاظ 

وضعیت در وضعیت بهتری خواهد بود.
یکــی از دســتاوردهای دولت ســیزدهم 
افزایش شفافیت شــرکت های دولتی بوده 
تا این شــرکت ها نتواننــد در تاریک خانه 
وضعیت خود هر تصمیم غیرکارشناســی و 

زیان ده را عملیاتی کنند.
ابراهیــم صیامی مدیــر کل دفتــر آینده 
پژوهــی، مدل ســازی و مدیریت اطلاعات 
اقتصــادی وزارت اقتصــاد  گفــت: یکی از 
پایه های اساســی در نظــام اقتصادی هر 
کشــوری وجودی آماری متقن و شــفاف 
اســت و این موضــوع در وزارت اقتصاد در 
دفتر آینده پژوهی انجام می شود، در وزارت 
اقتصاد آمارهای زیادی تولید می شود و این 
آمارها مالی اســت، ۳۰ درصــد از آمارهای 
مالی مربوط بــه وزارت اقتصاد اســت.این 
آمارها یکی از ارکان هــای خزانه داری کل 
کشور اســت، آمارهای اقتصادی کشور زیر 
نظر خزانه داری کل کشــور بوده و مصارف 
و منابع در خزانــه داری کل کشــور مورد 
رصد دقیق قرار می گیــرد. این آمارها ثبتی 
بوده و ۳۰ درصــد آمارهای ثبتی کشــور 
برای خزانه داری کل کشور است. آمارهای 
سیاست های مالی کشور در خزانه داری کل 
کشور قرار دارد، بخش دیگر نیز آمار اموال و 
دارایی های دولت اســت.به گفته مسئولان 
مرتبط، امروز می توانیم تمام داده های آمار 

خزانه را در کوچک ترین آمارها رصد کنیم 
و این یکی از دستاوردهای هوشمندسازی 
اقتصاد اســت و می تواند بــه مدیریت کلی 
اقتصــاد انتقال دهــد، شــاخص هایی که 
آمــار آن در وزارت اقتصاد رصد می شــود، 
ســامانه ثبت دارایی های دولت به نام سادا 
امروز پوســت اندازی جدی کــرده و رویه 
جدیدی را به کار برده اســت، در آنجا همه 
می تواننــد دارایی های دولت را در نقشــه 
به صورت زیر تماشــا کنند؛ متراژها و نقشه 
در هــر شهرســتان و نوع ســند در آن قرار 
گرفته اســت.مدیر کل دفتر آینده پژوهی، 
مدل ســازی و مدیریت اطلاعات اقتصادی 
وزارت اقتصاد در پاسخ به ســوال خبرنگار 
مهر مبنی بر دیر منتشــر شــدن اطلاعات 
در ســامانه کدال گفت: طی ۲ سال گذشته 

داده هــای تولیدی ســازمان بــورس را به 
صورت کیفی بررسی کردیم، درست است 
که افشــای اطلاعات با اهمیت در برخی از 
موارد با تأخیر در سامانه کدال منتشر شده 
است اما داده های کیفی نسبت به سال های 
قبل به شــدت بهتر، ســریع تر و به روزتر با 
استانداردهای روز منتشــر می شود. امروز 
شفافیت در انتشار آمار بســیار بیشتر شده 
و ســازمان بورس توانســته در طی ۲ سال 
گذشــته کیفی ترین آمار را تولید و منتشر 
کند، اما تا رسیدن به وضعیت ایده آل هنوز 
فاصله داریم.محمــد عنبری مدیر کل دفتر 
امور شــرکت های دولتــی وزارت اقتصاد با 
بیان اینکه، در ابتدای دولت رئیس جمهور 
ســندی را با عنوان نقشــه ملی پیشگیری 
و مقابله با فســاد اداری ابلاغ کــرد، گفت: 

بند اول آن ســند مربوط به شــفاف سازی 
اطلاعات در حوزه اقتصادی بــود، از تاریخ 
۳۱ فروردین ۱۴۰۱ وزارت اقتصاد شروع به 
شفاف سازی کرده و برای اولین بار در طول 
تاریخ شرکت داری ایران، صورت مالی سال 
۱۳۹۹ مربــوط به ۳۱۲ شــرکت دولتی در 

سامانه کدال منتشر شد.
عنبری افزود: پیرو این انتشار قانون گذار در 
جهت حمایت این اتفــاق نهادهای عمومی 
را بــه آن اضافه کــرد و در ســال ۱۴۰۱ در 
مجموع و طی سه مرحله صورت مالی سال 
۱۴۰۰ به میزان ۱۱۲۴ منتشــر شد، که از 
این میان ۴۰۵ شرکت دولتی و مابقی تحت 

کنترل دولت یا حاکمیت بودند.
مدیر کل دفتــر امور شــرکت های دولتی 
وزارت اقتصاد بیان کرد: کار اصلی درفرایند 

انتشار صورت مالی شناسایی این شرکت ها 
و روابط سهامی پیچیده بین این شرکت ها 
اســت، کل شــرکت های تحــت مدیریت 
دولت و نهادهای دولتی منتشر شده است، 
صورت مالی همــه شــرکت های دولتی و 
تحت مدیریت دولت در سال ۱۴۰۲ و در ۲ 
مرحله ابتدا در ۸ آبان و سپس در ۲۳ اسفند 
ماه منتشر شــد و این صورت مالی ها برای 
فعالیت ۱۲ ماهه در ســال ۱۴۰۱ است که 
عدد آنان به ۲۰۰۵ رسید. ابتکار و پایان آن 

با وزارت اقتصاد بود و برای اولین بار رخ داد.
عنبری در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی 
بر اینکه چــرا برخی از شــرکت ها و نهادها 
مانند بانک ســپه صورت مالی خــود را در 
سامانه کدال منتشــر نکردند، گفت: طبق 
مصوبه شــورای عالی امنیت ملی انتشــار 
صورت مالی بانک ســپه در ســامانه کدال 
ممنوع اســت و محرمانه اســت، برخی از 
شرکت ها مانند شرکت های سازمان انرژی 
هسته ای، شرکت های وزارت دفاع، شرکت 
ملی نفت، محرمانه اســت و نباید منتشــر 
شود. اما نکته این جاســت که صورت مالی 
تمام شرکت های زیرمجموعه بانک سپه در 

سامانه کدال منتشر شده است.
این مقام مســؤول در پاســخ به سوال دیگر 
خبرنگار مهر مبنی بر اینکــه صورت مالی 
شــرکت های دولتی به صورت فایل پی دی 
اف منتشر شــده و به صورت روال عادی در 
سامانه کدال نیســت، گفت: بله به این علت 
اســت که این اطلاعات را خود شرکت ها به 
وزارت اقتصــاد ندادنــد و وزارت اقتصاد با 
توجه به آماری که تحت رصد دارد این آمار 
را جمع آوری کرده اســت، اما شرکت های 
بورسی مکلف هســتند داده های خود را در 
سامانه کدال منتشــر کنند وگرنه نمادشان 

تعلیق خواهد شد. 

 آیا صندوق های درآمد ثابت به تعهدات نرخ سود خود پایبند خواهند بود؟

پایان دوئل بانکداران با سهامداران
 معاون اقتصادی بانک مرکزی اعلام کرد

 ایجاد مرکز مبادله  ایجاد مرکز مبادله 
با هدف با هدف تقویت حکمرانی ارزیتقویت حکمرانی ارزی
کاهش ۱۷ واحد درصدی تورم تولیدکننده 
کاهش شاخص رشد پول به ۱۵.۷ درصد
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 سالروز رحلت بنیانگذار انقلاب اسلامی
 و قیام خونین پانزدهم خرداد را تسلیت می گوییم

ما را دنبال کنید

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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سخنگوی شورای نگهبان خبر داد
ح های اصلاح قانون انتخابات ریاست  طر

جمهوری و شفافیت قوای سه گانه تایید شد

رهبر انقلاب در مراسم سالگرد ارتحال امام)ره( 
سخنرانی خواهند کرد

رییس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد
ودی صدور احکام همسان سازی حقوق بازنشستگان؛ به ز

وزیر نیرو:
ساعت اداری از نیمه خرداد تغییر خواهد کرد

وسیه  ویی ایران و ر خط اعتباری یک میلیارد یور
تجارت توسعه می یابد
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فرار از حیرت
ســید مجید امامی، دبیر اســبق شــورای فرهنگ عمومی  خبر، فراتر 
از فاهمه سیاســی و میدان های رســانه ای اســت،خبر از جنس هســتی و 
وجود)اگزیستنس( اســت، مای ملی آماج تنش اســت اما از آنجا که در نظام 
آگاهی ایرانی، شهادت، مرگ نیست بلکه حیات است، می توان بر آن فائق آمد، 
بستگی دارد تا کجا این حقیقت، به اعتبار اجتماعی درآید.خبر مبهوت کننده 
است برای هواداران و مهیب برای دیگران اما اکنون ،زمانه حیرت نیست، برای 
حیرت فرصتی نداریم، حادثه ها آنقدر ســریع تر از ادراک ما هستند که در آنها 

گم نشویم.
مرحوم آیت الله رئیسی، امروز در میان ما نیست و سوگ بر او اگر فعال و سازنده 
نباشد، این خود اوست که بیش از همه اندیشــناک و نگران خواهد ماند. برای 
این مهم باید شــاخص های منش و کنش او را بازشناخت.باید زمانه او را درک 

کرد و باید اهداف تحولی او ولو محقق نشده ها را مرور کرد.

یادداشت

مخالفت هیات عالی نظارت با تعطیلی شنبه ها

صفحه 2

برق

مدیرعامل توانیر با اشــاره به اجــرای دو برنامه 
پویش باانرژی و پاداش مصــرف بهینه برق برای 
مشــترکان، گفت: راهکارهای ســاده  ای برای 
کســب جایزه و قرار گرفتن در لیست مشترکان 

مشمول پاداش وجود دارد.
 مصطفی رجبی مشهدی در تشریح راهکارهای 
دســتیابی به جوایــز متنوعی که امســال برای 
مشترکان برق در نظر گرفته شده است، گفت: در 
واقع همه مشترکان شانس برخورداری از جوایز 

را، به شــرط رعایت نکات ســاده مصرف صحیح 
برق دارند.وی ادامه داد: ســال گذشــته برنامه 
ارائه پاداش مصرف بهینه برق اجرا و بر اساس آن 
مشــترکان در ازای کاهش مصرف از پاداش های 
صنعت برق بهره مند شدند، به طوری که قبوض 
برق بسیاری از هموطنان رایگان شد.سخنگوی 
صنعت برق با اشــاره به اینکه در ســال گذشته 
شاهد مشارکت ۴۰ درصدی مشترکان در طرح 
پاداش صرفه جویی بودیم، تصریح کرد: امســال 

نیز در کنار اجرای طرح هــای جدیدی که برای 
تشــویق و جلب مشارکت مشــترکان برق پیش 
بینی شده است، طرح پاداش مشابه سال گذشته 

نیز به قوت خود باقی است.
رجبی مشــهدی در عین حال یادآور شد: امسال 
جوایز دیگری برای مشــترکانی که صرفه جویی 
می کنند در نظر گرفته شــده که لوازم خانگی و 
برقی و حتــی جایزه بســته های اینترنت در این 

طرح پیش بینی شده است.

مدیرعامل توانیر:رایگان شدن قبوض برق به قوت خود باقی است

صفحه 3



سخنگوی شورای نگهبان خبر داد
ح های اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری و شفافیت قوای سه گانه تایید شد طر

 رئیس شورای اطلاع رسانی دولت:

آیت الله رئیسی مدیر تحول گرا و مرد تصمیمات بزرگ بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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فرار از حیرت
سید مجید امامی، دبیر اسبق شــورای فرهنگ عمومی  خبر، فراتر 
از فاهمه سیاســی و میدان های رسانه ای اســت،خبر از جنس هستی 
و وجود)اگزیستنس( اســت، مای ملی آماج تنش است اما از آنجا که در 
نظام آگاهی ایرانی، شهادت، مرگ نیســت بلکه حیات است، می توان 
بر آن فائق آمد، بســتگی دارد تا کجا این حقیقت، بــه اعتبار اجتماعی 
درآید.خبر مبهوت کننده اســت برای هواداران و مهیب برای دیگران 
اما اکنون ،زمانه حیرت نیســت، برای حیرت فرصتی نداریم، حادثه ها 

آنقدر سریع تر از ادراک ما هستند که در آنها گم نشویم.
مرحوم آیت الله رئیســی، امروز در میان ما نیســت و ســوگ بر او اگر 
فعال و سازنده نباشــد، این خود اوســت که بیش از همه اندیشناک و 
نگران خواهد ماند. برای این مهم باید شــاخص های منش و کنش او را 
بازشــناخت.باید زمانه او را درک کرد و باید اهداف تحولی او ولو محقق 
نشده ها را مرور کرد،واقعیت این اســت که نام آیه الله رئیسی، یک چتر 
برای جربان تحول گرای جوان انقلابی بود کــه تاریخ تولدش به دولت 
نهم بر می گردد، این جریــان البته در چارچوب دولت ها و اشــخاص 
نمی گنید و شاید هنوز هم چنین باشــد.والد این جریان رهبری حکیم 
انقلاب بودند و هنوز هم بر آن پدری مــی کنند.من یک تجربه وجودی 
نسبتا عجیب در این چند روز دارم، سوای شخصیت حقیقی حاج آقا که 
اوج صفای باطنی و اخلاص عملی بود؛ گریه و اشــک و سوگ برای یک 

جایگاه حقوقی را می چشیم.
اینکه در این مقطع خادم خالــص و پراراده ای ماننــد آیت الله، رئیس 
جمهور ایران بود، مهمتر از این بود که ایشــان چقدر دوســت داشتنی 
اســت.برای خود او هم خودش مهم نبود، برای او نظام و تحقق یا امتناع 
دولت اسلامی مســاله بود. احســاس می کنم موجودیت جوان مومن 
انقلابیِ حاضر در میــدان جهاد خدمت) با همه خلا هــا و نقص ها(، در 
حال صعود از سطح امر سیاسی به سقف امر اجتماعی بود که یکباره به 
پرنده ای بی بال و پر بدل شــد)خوف آن را دارم(، البته این شطحیات را 
طبیعتا اغراق ناشی از داغ بدانید و رجاء را کنار خوف نگه دارید؛ اما توجه 
داشته باشــیم که یک چتر باز برای فرود به ســلامت به میدان گام دوم 
انقلاب اسلامی را ظاهرا از دست داده ایم و باید عمیق و راهبردی به این 
ابتلاء بنگریم.دســتاورد بزرگ دولت مردمی و شخصیت شهیدآیت الله 
رئیســی، نوعی از درمان یا تدبیر نســبت به تفارق یــا تعامل یا توحد 
نهادهای انتســابی و انتخابی در نظام سیاسی و سیاســتی کشور بود.

ولایت پذیری ایشان عین جمهوریت خواهی ایشان بود.مردم خط قرمز 
او و حکمت ها و دکترین های ولی فقیه، بنیان حرکت وی بود.نباید این 
شاخص مهم آن هم در زمانه زوال سرمایه های اجتماعی کلان مقیاس 
را دست کم بگیریم، البته برخی منسوبین و اعضای دولت وی خود فاقد 
این توان نظری و عملی بودند اما اصل ممشــای مرحوم آیه الله رئیسی 
، راه اصلاح و ســامان حکمرانی در چارچوب قانون اساسی کشور است.

این موفقیت نسبی، به عاملیت وی مربوط بود، لکن باید تلاش کنیم آن 
را به وادی ساختار هم برسانیم.

افزایش و احیای ســرمایه اجتماعــی دولت در کشــور، آن هم پس از 
ادوار متعددی از تکنوکراســی و نئولیبرالیزم، و باز سازی سازه امید)در 
مخاطبان گوناگــون( امر پیچیده و مســتلزم هماهنگــی ظریف بود 
ها و نمودهاست،دولت ســیزدهم و علمدار آن،مولفه های امیدسازی 
را داشــت چرا که واقعا برای خود)حزب و باند و جناح و دســته( چیزی 
نخواست، اساســا فراتر از این حدیث نفس های سیاسی بود، البته این 
پوست اندازی جناحی در کشور به خاطر ضعف راهبری نخبگانی، الزاما 
و جبرا امر خوش فرجامی نیســت و انتخابات گذشته هم نگرانی هایی 
را در این باب تشــدید کرد.اما مردم،خود آقای رئیسی را سالم، عادل، 
دلسوز، عاشــق و خالص می فهمیدند و این یعنی ســکوی جهش در 
سرمایه اجتماعی، آه و صد حیف که موانعی حادث شد و راه ناقص ماند، 

هرچند همه ما مامور به مداومت و سماجت بر این عهد هستیم.
تحقق اخلاق در عین قدرت معمای لاینحل تاریخ فلســفه سیاســی 
بوده اســت. اگر در هرچیزی مرحوم شــهید ما را بتوان نقد کرد، شکی 
نیست که در قله اخلاق در میان سیاســت ورزان امروز ایران بود.سال 
ها باید نوشــت و گفت تا مشــی اخلاقی حاج آقا تبیین شود.گذشت و 
صبر و سعه صدر در راس ســجایای اخلاقی وی بوده است.سخت ترین 
موقعیت اخلاقی این اســت که مرئوس مطیعی داشــته باشی و عیب و 
خطــای او را بفهمی و به او بفمهمانــی اما او را تصغیــر و تحقیر نکنی ، 
برای بســیاری مردم ما ، مشــی اخلاقی و تربیتی قائل شدن برای یک 
رئیس جمهور دیگر به یک افســانه بدل شــده بود اما این رویش الهام 
بخش انقلاب اسلامی نشان داد اخلاق و سیاست در پرتو ساخت درونی 
انسان سالک، ممکن و مهیاست.ساده زیستی،مسدود دانستن هرگونه 
فرصت برای منتسبین خانوادگی، طرد هر نوع دروغ و بهتان و تدلیس 
در رفتار،انزجار از چاپلوســی و مجیزگویی،در قامت این شهید بزرگوار 
مجسد بود و بر همین اســاس به میزانی که نامعادله رســانه ای اجازه 

داده،محبت ایشان بر قلوب مردم نشسته است.
داستان مرحوم شهید رئیســی، تازه شروع شد،او حجت بلیغ ورود ما به 
گام دوم است.اگر حاج قاســم، مهر تایید و رمز عبور از گام اول به دوران 
جدید انقلاب اســلامی بود،رئیس جمهور فقید، در اوج تحول گرایی، 
آرمان خواهی،نفی قبیله سالاری و ایده خلوص گرایی ،به طرازی عینی 
برای مسئولیت و مسئولان در جمهوری اسلامی بدل شد.این داستان را 
باید به صد زبان نقل کرد و نگذاشت نظم سیاسی و امر رسمی در ایران، 
از این نصاب و طراز متعالی بیفتد،کار ما تازه شــروع شــده،اگر ایران را 

دوست داریم، نگذاریم این داغ سرد شود.

مخالفت هیات عالی نظارت با تعطیلی شنبه ها
هیات عالی نظارت در جلسه خود با تعطیلی شنبه ها موافقت نکرد.

هیات عالی نظارت به ریاســت آیت الله آملــی لاریجانی رئیس مجمع 
تشــخیص مصلحت و رئیس هیــات عالی نظارت و بــا حضور اکثریت 
اعضا، وزرای کشور، امور اقتصادی و دارایی، روسای سازمان اموراداری 
و اســتخدامی، امور مالیاتی و ســازمان بورس و اوراق بهــادار و رئیس 
کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس شــورای اسلامی 
تشکیل جلسه داد.در ابتدای جلســه، مصوبه مجلس شورای اسلامی 
درخصوص جــدول تطبیق لایحه اصــلاح ماده ۸۷ قانــون مدیریت 

خدمات کشوری در مورد بررسی قرار گرفت.
بر اســاس تبصره ۳ این لایحه تمامی دســتگاه های اجرائی موظف به 
تنظیم ســاعات کار خود در پنج روز هفته از روز یکشــنبه تا پنجشنبه 
شــده بودند که اعضا پس از اســتماع گزارش ســازمان امــور اداری و 
اســتخدامی و نیز بیان دیدگاه های مســولان اتاق بازرگانــی به بیان 

دیدگاه های خویش در قالب موافق و مخالف این مصوبه پرداختند.
ســپس رای گیری به عمل امد و در نتیجه این بخش از لایحه با جز ۲ و 
تبصره ۴ این ماده از جهت ناعادلانه بودن مغایر جز ۱۰ بند ۹ سیاســت 
های کلی نظام قانونگذاری تشــخیص داده شــد. علاوه براین، اعضای 
هیات عالی، تبصــره ۴ را بدلیل افزایش هزینه هــای بخش خصوصی 

مغایر بند ۱۱ سیاست های کلی تشویق سرمایه گذاری دانستند.
هیات عالی نظارت در ادامه، به بررسی اصلاحیه مجلس شورای اسلامی 
در خصوص طرح یک فوریتــی اصلاح قانون قاچاق اســلحه و مهمات 

پرداخت و آن را رافع مغایرت های پیشین این هیات دانست.
بنابر ایــن گزارش اعضای هیــات عالی نظارت، بررســی مغایرت های 
»طرح استفساریه جزء ۱ بند الف ماده ۹ قانون مالیات بر ارزش افزوده« 
در دستور کار قرار دادند و پس از استماع گزارش کمیسیون تخصصی و 
نیز وزیر امور اقتصادی و دارایی، به طرح دیدگاههای خویش پرداختند. 
پس از انجام مباحث مبســوط و بررســی موضوع از ابعــاد گوناگون، 

مغایرت مصوبه مذکور با سیاست های کلی نظام احراز نشد.

یادداشت

تریبون

رئیس ســتاد مرکزی مراســم ۱۴ و ۱۵ خرداد گفت: 
مراســم ۱۴ خرداد از ۸ صبح در حرم امــام )ره( آغاز 
می شــود و رهبر معظم انقلاب در این برنامه سخنرانی 

خواهند داشت.
حجت الاســلام محمد مهدی عرب انصاری روز شنبه 
در نشست خبری به منظور اعلام برنامه های مراسم ۱۴ 
خرداد ســالگرد ارتحال امام خمینی)ره( و همچنین 
سالگرد قیام ۱۵ خرداد، گفت: مهمترین محور فعالیت 

ما بحث شناخت آرا و نظرات امام )ره( است.
وی افزود: مراســم ۱۴ خرداد از ۸ صبــح در حرم امام 
)ره( آغاز می شــود و رهبر معظم انقلاب در این برنامه 

سخنرانی خواهند داشت.
رئیس ستاد مرکزی مراسم ۱۴ و ۱۵ خرداد اظهار کرد: 
در شــهرهای مختلف نیز در مصلی ها و مراکز شهرها، 

این مراسم نیز برگزار می شود.
عرب انصاری با اشاره به برنامه ۱۵ خرداد، گف: هر سال 

برنامه ۱۵ خرداد مورد احترام و بزرگداشــت 
مردم ایران قرار می گیرد و در سراســر کشور 
برنامه تعظیم به شــهدا و بزرگداشت خاطره 
۱۵خرداد برگزار می شــود، از این رو امسال 
به تناسب در دو نوبت صبح و عصر، برنامه ها 
در مراکز عمومی ـ مصلی ها، تکایا، مســاجد 
جامع و مرقد شــهدای گمنــام برنامه هایی 

برای بزرگداشت حماسه ۱۵ خرداد برگزار می شود.
وی خاطرنشــان کرد: در همه مراســمی که امسال به 
یاد امام و شــهدای ۱۵ خرداد برگزار می شود، تجلیل و 
تکریم و یادبود شهدای خدمت همزمان را هم خواهیم 
داشــت و ما در همه این برنامه ها یاد و نام آنها را گرامی 

می داریم.
رئیس ستاد مرکزی مراســم ۱۴ و ۱۵ خرداد یادآور 
شــد: همزمان با برنامه تهران و مراکز اســتانها، در 
شهرها و عمده روســتاهای کشــور نیز این مراسم 

تشکیل خواهد شــد.عرب انصاری با بیان 
اینکه بعد از مراســم عاشورای حسینی که 
همگانــی و عمومی اســت و در همه نقاط 
کشور برگزار می شــود، دومین برنامه ای 
که تا این حد بسط و گســترش و در کشور 
جامعیــت دارد و در نقــاط مختلف برگزار 
می شود مراسم سالگرد ارتحال امام)ره( و 
شهدای ۱۵ خرداد است، که از حرم امام)ره( تا اقصی 
نقاط کشــور امتداد دارد، افزود: در شــمال و جنوب 
و شــرق و غرب و مرکز کشــور، این برنامــه ها بر پا 

می شود.
وی تاکید کــرد: همچنین برنامه هایی در حســینیه 
جماران در تهران و زادگاه امام خمینی)ره( در شــهر 
خمین و همچنین در منزل ایشــان در قــم و در نجف 
و ویژه برنامه ای هم در نوفل لوشــاتو محل اقامت امام 
برگزار می شود. در کنار برنامه های عمومی و رسمی که 

در کشور خواهیم داشت، اعزام مبلغ به سراسر کشور را 
هم در دســتور کار داریم و اکنون همه سخنرانان اعزام 
به سراسر کشور مشخص شدند و هماهنگی های لازم 

انجام شده است.
رئیس ستاد مرکزی مراسم ۱۴ و ۱۵ خرداد یادآور شد: 
در تهران هم شــاهد خواهیم بود که همه دستگاه های 
اجرایی، فرهنگــی، تبلیغــی، امنیتــی و انتظامی و 
خدماتی دســت به دســت هم می دهند تا یک برنامه 

روان و مناسب را برای مردم آماده کنند.
عرب انصــاری همچنین با بیان اینکه در آســتانه یک 
آزمون دیگر قرار داریم، گفت: مردم ایران در انتخابات 
پیش رو، مسولیت خطیری برعهده دارند و با بصیرتی 
که از آنها ســراغ داریم امیدواریم از این آزمون سرفراز 
بیرون بیاینــد و رئیس جمهــور آینده بــا رأی قاطع 
و حضور حداکثری مــردم بصیر و انقلابــی عهده دار 

مسئولیت و تشکیل دولت جدید شود.

رهبری

خریــدار  ســخنگوی شــورای نگهبان 
گفت: طرح اصلاح قانون انتخابات ریاســت 
جمهوری، شــفافیت قوای سه گانه و بخش 

دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ تایید شد.
هادی طحــان نظیف در نشســت خبری 
ضمن تســلیت شــهادت آیت الله رئیسی 
گفت: ۱۲ طرح و لایحه و ۱۱ استعلام دیوان 
عدالت اداری در جلسات شــورای نگهبان 

بررسی شد.
وی افزود: طرح اصلاح مواد ۱۹ و ۲۲ قانون 
انتخابات ریاســت جمهوری در شــورای 
نگهبان مورد بررســی قرار گرفت و خلاف 
موازین شــرع و قانون اساســی شــناخته 
نشد، بر اســاس این قانون، احراز هویت در 
انتخابات پیــش رو علاوه بر شناســنامه با 

کارت ملی هم انجام خواهد شد

بخش دوم لایحه بودجه ۱403 
تایید شد

وی ادامه داد: بخش دوم لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ کل کشــور که مربوط بــه جداول 
است، توسط شــورای نگهبان مورد بررسی 

قرار گرفت و به تایید رسید.
طحــان نظیف بیــان کرد: بررســی طرح 
استفساریه ماده ۳۲ قانون انتخابات مجلس 
شورای اســلامی از دیگر مواردی است که 
در شــورای نگهبان بررسی شــد که زمان 
لازم الاجرا شدن این مصوبه مورد ایراد قرار 

گرفت و خلاف اصل ۷۳ تشخیص داده شد.
وی ادامه داد: طرح مالیات بر ســوداگری و 
ســفته بازی نیز با وجود اصلاحات مجلس 
هنوز ایراداتی دارد که به مجلس بازگردانده 

شد.
وی افــزود: لایحــه موافقتنامــه همکاری 
در حــوزه امنیت و اطلاعات با فدراســیون 
روســیه و همچنیــن لایحــه موافقتنامه 
همکاری های امنیتــی انتظامی بین ایران و 

قرقیزستان به تأیید شورای نگهبان رسید.
وی خاطر نشان کرد: طرح اصلاح ماده ۱۰۴ 
قانون مجازات اســلامی که دربــاره جرائم 
قابل گذشــت و غیر قابل گذشت بود، پس 
از اصلاحات، خلاف موازین شــرع و قانون 

اساسی شناخته نشد.
طحان نظیف درباره آخرین وضعیت لایحه 
عفاف و حجاب گفت: در مراحل قبل هم ما 
و هم هیات عالی نظارت مجمع تشــخیص 
ایراداتی داشــتند کــه اخیرا هیــات عالی 
اعلام کرده که ایرادات برطرف شــده است 
و این موضوع در نوبت رسیدگی در شورای 

نگهبان قرار دارد.

زمان قانونی شورای نگهبان برای 
بررسی صلاحیت ها ۵ روز است و امکان 

تمدید آن به مدت ۵ روز وجود دارد
وی در پاســخ به ســوالی دربــاره فرآیند 
بررســی صلاحیت  داوطلبان کاندیداتوری 

انتخابات ریاســت جمهــوری و زمان آغاز 
تبلیغات گفت: زمان قانونی شورای نگهبان 
برای بررســی صلاحیت ها ۵ روز اســت و 
امکان تمدیــد آن به مــدت ۵ روز دیگر نیز 
پیش بینی  نشده است که از ۵ روز اول حتما 
اســتفاده خواهیم کرد و در تلاشــیم که از 

همه ۵ روز دوم استفاده نکنیم.
وی تاکید کرد: بعد از بررسی صلاحیت ها و 
اعلام نتایج، زمان تبلیغات انتخاباتی تا ۲۴ 
ســاعت قبل از روز انتخابــات ادامه خواهد 

داشت.
طحان نظیــف دربــاره وضعیــت مصوبه 
افزایش تعطیلات آخر هفته بیان کرد: ما در 
حال بررسی این مصوبه هستیم و به محض 

پایان بررسی ها، اطلاع رسانی می کنیم.
ســخنگوی شــورای نگهبــان در پاســخ 
بــه ســوالی دربــاره برگــزاری انتخابات 

الکترونیک در روز ۸ تیر گفــت: با توجه به 
شــرایط پیش آمده و با توجه به اینکه زمان 
زیادی تا برگزاری انتخابــات نداریم و باید 
دســتگاه ها و امکانات این نــوع انتخابات 
آماده سازی شود، تاکنون جلساتی با وزارت 
کشور داشــتیم و این جلســات ادامه دارد 
به محض رســیدن به نتیجه در این زمینه 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.
وی در پاسخ به سوالی درباره معیار شورای 
نگهبان برای بررســی صلاحیت داوطلبان 
انتخابات ریاســت جمهوری اظهار داشت: 
معیارهای شورای نگهبان معیارهایی است 

که در قانون اساسی آمده است.
وی تاکید کرد: مصوبه شــورای نگهبان در 
خصوص تشخیص رجل سیاسی و مذهبی 
و مدیر و مدبر هم در ثبت نام و هم در بررسی 

صلاحیت ها مبنای عمل خواهد بود.
طحان نظیف گفت: ما در همه دوره ها تنوع 
سلایق را داشتیم و رئیس جمهور منتخب با 
رای و اراده و انتخاب مــردم همواره از میان 
جریانات سیاسی مختلف حضور یافته است 
و ان شــاءالله در دوره پیش رو نیز به همین 

صورت خواهد بود.

ستاد پیشگیری از جرائم انتخابات 
ریاست جمهوری تشکیل شد

وی بیان کرد: ســتاد پیشــگیری از جرائم 
انتخابات ریاست جمهوری در تهران و مراکز 

استان ها تشکیل شده اســت، همچنین با 
قوه قضائیه همکاری خوبی درباره تخلفات 
و جرائــم احتمالــی در انتخابات ریاســت 

جمهوری داریم.
طحــان نظیف دربــاره وضعیــت مصوبه 
افزایش تعطیــلات آخر هفتــه بیان کرد: 
ما در حال بررســی این مصوبه هســتیم و 
به محض پایان بررســی ها، اطلاع رسانی 

خواهد شد.
وی در پاســخ بــه ســوالی درباره جلســه 
رســیدگی به اعتبارنامه منتخبان مجلس 
از جملــه غلامرضــا تاجگــردون گفــت: 
شــورای نگهبان نظر خود را هنگام بررسی 
صلاحیت ها اعلام کرده و مسئولیت بررسی 

اعتبارنامه ها با نمایندگان مجلس است.
وی گفت: در حدی که اطلاع دارم به صورت 
کتبی موردی در این زمینه اســتعلام نشده 

است.
طحان نظیف در پاسخ به ســوال که برخی 
شــورای نگهبــان را مقصــر در کاهــش 
مشــارکت می دادند بیان کرد: متاســفانه 
برخی از سیاســیون از این حرف ها می زنند 
اما این حرف هــا هیچ گاه مبنــای علمی و 

کارشناسی دقیقی نداشته است.
وی تاکید کــرد: موضوع مشــارکت حتما 
برای شورای نگهبان مهم اســت و همواره 
شــورای نگهبان برای افزایش مشــارکت 

تلاش کرده است.

رهبر انقلاب در مراسم سالگرد ارتحال امام)ره( سخنرانی خواهند کرد

خریدار  رئیس شــورای اطلاع رســانی 
دولت بــا برشــمردن ویژگی هــای بعضا 
منخصر به فرد اخلاقی و مدیریتی شــهید 
آیت الله رئیسی، ایشان را مدیری تحول گرا 
عنــوان کرد و گفــت: اگر بخواهیم مشــی 
مدیریتی آیت الله رئیسی را بیان کنیم، باید 

بگوییم که اهل تصمیمات بزرگ بود.
»ســپهر خلجــی« رئیس شــورای اطلاع 
رســانی دولت درباره منش و رفتار اخلاقی 
آیت الله شــهید ســید ابراهیم رئیســی با 
تســلیت مجدد شــهادت رئیــس جمهور 
اظهار کرد: صحبت کردن دربــاره آیت الله 
رئیســی برای من که بیش از دو سال است 
در دولت هســتم و در خدمت ایشان بودم، 
بسیار سخت است؛ البته ســابق ارتباط مان 
با این شــهید عزیز به ســال های قبل برمی 
گردد ولی در این دو ســال نــوع ارتباط ما 
بســیار نزدیک بود و ســاعت هــا از محضر 
ایشان بهره می بردیم؛ اگر بخواهم درباره این 
شــهید عزیز صحبت کنم، بخشی از ویژگی 
های ایشان، اخلاقی اســت و سرفصلی هم 
درباره ویژگی های مدیریتی شهید آیت الله 
رئیسی است و در بخش سوم در خصوص راه 

و مسیری که بنیان گذاری کرد خواهد بود.
وی در ادامه یکــی از مهم ترین ویژگی های 
شــهید رئیســی را اخلاق مداری برشمرد 
و بیان کــرد: درباره ویژگی هــای اخلاقی 
شــهید آیت الله رئیســی در این چند روزه 
ســایر همکاران درباره ایشان صحبت هایی 
داشــتند یکــی از مهمتریــن ویژگی های 
آیت الله رئیســی اخلاق مداری ایشان بود 
که زبانزد همه اســت حتی کسانی که یک 
برخورد در یک جلســه با ایشان داشتند هم 
به این ویژگی واقف شــده انــد و آن را بیان 
می کنند؛ در بحث اخلاق مداری مثال های 
زیادی را می توان بیان کرد. در سال ۱۴۰۰ 
ایام انتخابات ریاست جمهوری در مناظرات 
دو رویکرد قابل تشخیص بود یکی حقیقت 
طلبی و دیگر قدرت طلبی؛ آیت الله رئیسی 
در طول مناظرات پرچمدار ادب در مناظره 
بود و با رویکرد حقیقت طلبی و با نگاه اغنا و 

نه اغوا در مناظرات حاضر می شد.
رئیس شورای اطلاع رســانی دولت با اشاره 
به ایام تبلیغات انتخاباتی ۱۴۰۰ افزود: آیت 

الله رئیســی در همان زمان اعــلام می کرد 
من به واسطه مســئولیت در قوه قضائیه، از 
بسیاری از افرادی که در مناظرات هستند، 
پرونده دارم اما هیچ گاه ایشــان کســی را 
تخریب نکــرد؛ خبرنــگاران در برنامه های 
مختلف همراه آقای رئیــس جمهور بودند 
من می دیدم در این روزهــا که خبرنگاران 
از ارتباط شــهید جمهور با آنهــا خاطراتی 
تعریف می کردند؛ در برخی سفرها آیت الله 
رئیسی در کوران برنامه های مختلف حتی 
وقتی در حال ســخنرانی بودنــد وقتی می 
دیدند برای برخــی خبرنگاران محدودیتی 
ایجاد می شــود، بعد از جلســه به ما تذکر 
می داد که با دوستان مناســبتر رفتار شود 
حتی ارتباط صمیمی با دوســتان خبرنگار 
داشتند؛ در جلســاتی که با حضور جریان 
های منتقد دولت برگزار می شــد، مباحص 
زیادی هم مطرح می شــد و نقد می کردند 
حتی در مــواردی حمله می کردنــد اما با 

صبوری و متانت سخنان را می شنیدند.
خلجی بیــان کرد: ایــام قبــل از انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی در ســال گذشته، 
آیت الله رئیسی امر کردند که با همه جریان 
های سیاســی و احزاب جلساتی برگزار شود 

تقریبا ۹۶ درصد مدعویــن دعوت را اجابت 
کردند که از گــروه های مختلــف بودند و از 
طیف های نزدیک به دولت شروع می شد تا 
منتها الیه جریان ها و افــراد منتقد دولت در 
این جلسه حضور داشتند؛ این جلسه بسیار 
به یادماندنی بود و تقریبا حرفی نبود که گفته 
نشــد و حتی تندترین نقدها هم مطرح شد و 
همه اینها را شهید عزیز با روی باز شنیدند و 

حتی برخی نقدهای درست را می نوشتند.
وی با تأکیــد بر اینکه یکــی از ویژگی های 
آیت الله رئیســی این بود که بسیار مشورت 
پذیر بود خاطرنشان کرد: آیت الله رئیسی در 
جلسات مختلف حتی اگر نقد تندی مطرح 
می شد اما اگر از نظر ایشان نقد درستی بود، 
یادداشــت و پیگیری می کــرد؛ من روزانه 
مطالبی کــه روزنامه هــای مختلف درباره 
دولت می نوشتند را به ایشان می دادم و آیت 
الله رئیسی برای من یادداشت می گذاشت 
و می گفــت این مــوارد را پیگیــری کنید 
ببینید این انتقادی که نوشته شده، صحت 
دارد یا خیر؟ اگر درست است، اصلاح شود؛ 
من خودم با برخی خبرنــگاران تماس می 
گرفتم و می گفتم این مطلبی که در روزنامه 
نوشــته اید را آقای رئیس جمهــور دیده و 

دستور بررســی و اصلاح را داده است و آن 
خبرنگاران هم تشکر می کردند.

رئیس شورای اطلاع رســانی دولت اضافه 
کرد: این موارد، جــزو اخلاق و منش و رفتار 
وو صبوری ایشــان اســت، اینگونه نبود که 
بخواهند تظاهر کنند؛ حتی از نقدهایی که 
نسبت به شخص ایشــان یا عملکرد دولت 

مطرح می شد، استقبال می کرد.
وی تأکید کرد: مشــی اخلاقی ایشــان در 
نحــوه مدیریتش هم بــروز داشــت ما در 
دولت بودیم و بارها مــی دیدیم که مطالب 
مختلفی مطرح می شــد ایشان مرتبا تأکید 
کرد که باید با مردم صــادق بود؛ می گفتند 
شــما به عنوان وزیر وعده ای به مردم داده 
ایــد و آن را پیگیری می کنید امــا از جایی 
به بعد احســاس می کنید امکان تحقق آن 
وعده نیســت بعد می گفت به مردم بگویید 
من این وعده را دادم امــا از اینجا به بعد نمی 
توانم آن را انجام دهم؛ به عنوان مثال یکی از 
مواردی که درباره دولت ایشــان مطرح می 
شد، موضوع مســکن بود که از ابتدای دولت 
سیزدهم از سوی آیت الله رئیسی مطرح شد 
البته این حرف شخص آقای رئیس جمهور 
نبود یک تکلیف قانونی بود که مجلس دولت 

را مکلف به تولید ســالی یک میلیون مسکن 
کرد و این موضوع در سال های گذشته انجام 
نشده بود و بخشــی از مشکلاتی که مردم در 
بخش مســکن دارند، این بود که مسئولانی 
در صدر کار بودند که دنبــال اجرای این کار 
نبودند یا وزیــری در رأس کار بــود که می 
گفت من مســکن مهر را طرح مزخرفی می 
دانم و اساسا اعتقادی نداشــتند؛ لذا وقتی 
دولت به تعهداتش عمل نکنــد، نتیجه این 
می شود که عرضه مســکن در بازار کم می 
شــود و درنتیجه قیمت آن افزایش می یابد.
خلجی با بیــان اینکه آیت الله رئیســی می 
دانست یکی از مشکلاتی که در کشور است، 
بخش مسکن است و از همان ابتدا اعلام کرد 
باید به این تکلیف قانونی عمل کنیم، گفت: 
لذا ایشان وعده ســاخت ۴ میلیون مسکن را 
داد و تا الان قریب به ۲ و نیــم میلیون واحد 
مسکونی به اشکال مختلف در دست ساخت 
اســت که بخشــی در حال تولید هســتند 
بخشی در زمره نوسازی بافت های فرسوده 
قرار می گیرند یا برخی به صورت مشارکتی 
یا از طریق واگذاری زمین به مردم هستند؛ 
در بافت فرســوده دولت تسهیلات می دهد 
در برخی شــهرها دولت زمین می دهد که 
مجموع این موارد به ۲ و نیم میلیون مسکن 
می رســد؛ آیت الله رئیسی همواره می گفت 
ما به مردم تعهدی داده ایــم و تا پایان دوره 
باید تمام آنچه وظیفه ماست را انجام دهیم 
اما اگر به هر دلیلی نتوانســتیم، به مردم می 
گوییم که این موضوع را تا اینجا به پیش برده 
ایم و با این دلایل نتوانســتیم هدف گذاری 
را عملــی کنیم.وی در خاتمــه گفت: مردم 
بدانند که گفتمان رئیس جمهور، شعارهای 
انقلاب بود همان چیزی که رهبر انقلاب بود 
و گفتند ایشــان صدای شــعارهای انقلاب 
بود؛ آیت الله رئیســی دوگانه ها را برداشت: 
دوگانه دیپلماســی - میدان؛ دوگانه نظام - 
دولت و نشــان داد همه اینها یکی هستند و 
نشــان داد دولت عین نظام است؛ مانند یک 
ســرباز در خدمت نظام بود و به این موضوع 
افتخار می کرد و إبایی از بیان آن نداشــت؛ 
مدیر تحول گرایی بودند و در سرفصل های 
متعدد می توانــم بگویم چــه تخولاتی در 

کشور ایجاد کرد.
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مکاتبه خاندوزی به اژه ای؛
نمایندگان حقوقی بخش خصوصی به رسمیت 

شناخته شود
وزیر امــور اقتصــادی و دارایــی در نامه ای بــه رییس قــوه قضاییه، 
درخواست کرد که نمایندگان حقوقی شــرکت ها و موسسات تعاونی 

و خصوصی به رسمیت شناخته شوند.
 احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایــی در نامه ای به رئیس 
قوه قضائیه اعلام کرد که لازم اســت نمایندگان حقوقی شــرکت ها و 

مؤسسات تعاونی و خصوصی به رسمیت شناخته شوند.
در این نامه آمده اســت: همان طور که مســتحضرید بند )ب( ماده ۲۰ 
قانون تأمین مالی تولید و زیر ســاخت ها ابلاغی ۱۴۰۳/۲/۱۷ به همه 
شرکت ها و مؤسســات تعاونی و خصوصی امکان داده برای طرح دعوا یا 
دفاع از خود در محاکم بتوانند از نماینده حقوقی استفاده نمایند. شایان 
ذکر است این تســهیل برای فعالان اقتصادی بخش تعاونی و خصوصی 
به موجب ماده ۸ قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی 
که اشــعار می دارد هر امتیازی به بنگاه های دولتــی باید به بنگاه های 
بخش خصوصی و تعاونی نیز تعمیم یابد باید از سال ۱۳۸۷ اجرا می شد 
ولی اجرای آن هر چند با ۱۶ سال تأخیر مزایای بسیاری از جمله موارد 

زیر را برای فعالان اقتصادی کشور خواهد داشت
۱- با اجــرای این قانون اســتفاده دائم از کارشناســان حقوقی برای شــر 
کت های تعاونی و خصوصی مقــرون به صرفه خواهد بود تــا به این ترتیب 
ضمن همــکاری در تدوین و عقــد قراردادهــا پیگیری پرونده شــرکت 
در محاکــم قضائی را انجام دهند. خاطر نشــان می ســازد تــا پیش از این 
به کارگیری دائم کارشناس حقوقی برای اکثر شر کت های بخش خصوصی 
مقرون به صرفه نبود چرا که کارشــناس حقوقی شرکت بدون پروانه وکالت 

نمی توانست حتی برای رؤیت پرونده به دادگاه مراجعه نمایند.
۲- با گســترش بازار خدمات حقوقی و به کارگیری مشاوره حقوقی در 
شرکت های تعاونی و خصوصی مجموعاً قراردادهای مطمئن و مؤثری 
در محیط کسب و کار کشور منعقد خواهد شد و اختلافات تجاری کمتر 
به مرحله دعوای حقوقی می رســند و در صورت وجــود اختلاف نیز با 
حضور مشاوران و کارشناسان حقوقی در شــرکت ها امکان مصالحه و 
عدم مراجعه به دادگاه بیشتر خواهد شد. همچنین انعقاد قراردادهای 
کارشناسی شــده و دقیق تر امنیت اقتصادی برای ســرمایه گذاران و 
تولیدکنندگان را بالا می برد و فعالان اقتصادی بابت خطر اجرا نشــدن 
قراردادها هزینه کمتری متحمل می شــوند که این امر افزایش سرمایه 

گذاری و بهبود رشد اقتصادی را به همراه خواهد داشت.
نظر به اهمیــت فوق العاده موضوع و نیاز اقتصاد ایــران به اجرای موفق 
تســهیل قانونی جدید خواهشــمند است دســتور فرمائید دادسراها 
و محاکم در سراســر کشــور از تاریخ لازم الاجرا شــدن حکم قانونی 
فوق الذکر روز ســه شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۳/۱ با نماینــدگان حقوقی 
شــرکت ها و مؤسســات تعاونی و خصوصی مانند نماینده حقوقی شر 
کت های دولتی برخورد نمایند تا انشــاالله فعالان اقتصادی در ســال 
جهش تولید با مشــارکت مردم هر چه ســریع تر و بهتــر از این مزیت 

قانونی بهره مند گردند.

وسیه؛  ویی ایران و ر خط اعتباری یک میلیارد یور
تجارت توسعه می یابد

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات با اشــاره بــه خط اعتباری یک 
میلیارد یورویی ایران و روســیه گفت: اســتفاده از خدمات صندوق 
در بازار روســیه از ۱۵۰ هزار یورو به بالای ۳۰ میلیون یورو رسیده 

است.

ســید امیر برهانی مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران در مورد 
آخرین وضعیت خط اعتباری ایران و روسیه اظهار کرد: سال ۱۴۰۱ یک 
خط اعتباری یک میلیارد یورویی بیــن صندوق های ضمانت صادرات 
ایران و روســیه برقرار که ســال ۱۴۰۲ این خط فعال شد. در یک ماهه 

گذشته ۱۳ میلیون دلار از این خط استفاده شده است.
وی افزود: در یک دهه گذشــته اســتفاده از خدمات صنــدوق در بازار 
روسیه ۱۵۰ هزار یورو بود اما طی یک سال گذشته بیش از ۳۰ میلیون 
یورو از خدمات صندوق استفاده شده اســت؛ البته با توجه به اینکه در 
بحث صادرات به روســیه با ظرفیت ها فاصله دارد اما به شدت بازارهای 
متنوعی به ویژه در حــوزه غذایی، فرش و… پیدا شــده منتهی حجم 
صادرات کم است.برهانی اضافه کرد: در واقع بازار پیدا شده و توانستیم 
تا حدودی جای خالی شــرکت های اروپایی و آمریکایی را پر کنیم اما 

حجم و وزن کالاهای صادراتی پایین است.
مدیرعامل صندوق ضمانــت صادرات ایران تاکید کرد: امســال حتماً 
تجارت با روسیه توسعه می یابد و امیدواریم به سطحی برسیم که تا سال 

آینده این خط اعتباری یک میلیارد یورویی استفاده شود.

 ارتقای ۶ پله ای سازمان ملی استاندارد
 و کسب رتبه بیستم جهانی

 رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران درباره جایگاه این ســازمان در 
مجامع بین المللی، گفت: این ســازمان طی دوره تحولی خود ارتقای 
۶ پله ای و کسب رتبه بیســتم را تجربه کرد و توانست رتبه پنجم آسیا و 

رتبه نخست منطقه را در کارنامه خود در همین بازه زمانی ثبت کند.
به گزارش ســازمان ملی اســتاندارد ایران، »مهدی اســلام پناه« در 
گفت وگویی با بیان اینکه ســازمان ملی اســتاندارد ایران تنها مرجع 
رســمی صدور نشان حلال در کشــور اســت، گفت: طی یک هزار روز 
گذشــته، توفیقاتی در همه حوزه های اســتاندارد به ویــژه در بخش 
حلال حاصل شــد کــه آن را مدیون شــخصیت فقیه، عــادل، قاضی 
شهید رئیسی هســتیم که آگاهی کامل به موضوع حلال داشتند.وی 
در ادامه با اشاره به توفیقات این ســازمان در مجامع بین المللی، اظهار 
داشت: عضویت جمهوری اســلامی ایران در هیات مدیره »اسمیک« 
)موسســه اســتاندارد و اندازه شناسی کشورهای اســلامی(، ریاست 
کمیته کشــاورزی این موسســه و عضویت در کمیته صادرکنندگان 
حلال با تمرکز بر دیپلماسی کیفیت، جایگاه حلال را در نظام حکمرانی 
کشور تثبیت کرد.دبیر شورای عالی استاندارد از سه رقمی شدن صدور 
مجوزهای حلال در کشــور خبر داد و افزود: عضویــت در کمیته های 
تدوین اســتانداردهای بین المللی در موسسه اســمیک که ۵۷ کشور 
مسلمان در آن عضویت دارند، این امکان را فراهم می کند که تصمیمات 
در تدوین اســتانداردهای حلال بــا تمرکز بر منافــع صادرکنندگان 
محصولات حلال کشــورمان گرفته شــود.وی با بیان اینکه نشان ملی 
اســتاندارد ایران از مرزهای کشــور عبور کرد، افزود: این ســازمان با 
موفقیت های فنی در مجامع بین المللی تاییــد صلاحیت و همچنین 
موفقیت در عضویت اتحادیه بین المللی اعتباربخشــی آزمایشگاهی، 

امکان مراودات تجاری با بیش از ۱۶۰ کشور جهان را فراهم کرد.

بازار

معاون وزیر جهاد کشــاورزی خبر داد: سازمان منابع 
طبیعی پیرامون نقش و مشــارکت مــردم، نظام نامه 

مردمی سازی منابع طبیعی را آماده کرده است.
 عباســعلی نوبخت، رئیس ســازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری کشــور و معاون وزیر جهاد کشــاورزی در 
جلسه بررسی وضعیت صندوق حمایت از توسعه منابع 
طبیعی، گفت: انتظار از ســازمان از دیرباز درخواست 
و تقاضای زمین بــود اما اکنون مطالبــه نمایندگان و 
مردم اجرای طرح های آبخیزداری در مناطق بحرانی و 

روستاها است.
وی افزود: اجرای طرح کاشــت یک میلیارد 
درخت مردم را وارد میدان کرد و تا کنون در 
این راستا بیش از ۳ هزار تفاهم نامه همکاری 
با نهادهــای مردمــی، نهادهــای دولتی، 
بخش های خصوصی و ســازمان های دولتی 

منعقد شده است.
رئیس ســازمان منابع طبیعی کشــور، نقش مردم در 
تصمیم گیری های منابع طبیعی را بسیار مهم دانست 

و یادآور شــد: اگر مردم محلی توانمند شوند 
قطعــاً از تخریــب منابــع طبیعی کاســته 
خواهد شــد.وی ادامه داد: امــروز طرح ها و 
پروژه های منابع طبیعــی با در نظر گرفتن ۳ 
اصل اکولوژیک، مسائل اجتماعی و اقتصادی 

جوامع محلی تحقق پیدا می کند.
نوبخت، وجود تشــکلات مردم نهاد، وجود 
خیرین منابــع طبیعی و ایجاد صندوق توســعه منابع 
طبیعــی را یک ظرفیت بــرای منابع طبیعی کشــور 

برشمرد و یادآور شد: پیرامون نقش و مشارکت مردم، 
ســازمان منابع طبیعی، نظام نامه مردمی سازی منابع 

طبیعی را آماده کرده است.
رئیس ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشــور، 
سرانجام خواستار تشکیل تیم مشــترک کارشناسی 
و برگزاری جلسات مســتمر صندوق حمایت از توسعه 
منابع طبیعی کشور شد و افزود: مدیران منابع طبیعی 
استان ها نیز بر اساس اولویت در این جلسات مشترک 

شرکت کنند.

منابع

خریدار  رییس ســازمان برنامه و بودجه 
گفت: با ابلاغ قانــون بودجه در حال تنظیم 
احــکام حقوقی بازنشســتگان هســتیم و 
جلسات با صندوق های بازنشستگی شروع 
شــده که در روزهای آینده تکمیل خواهد 

شد.
 داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در نشست خبری اظهار کرد: مساله تأمین 
مالی در اقتصاد پیش نیاز توســعه و رشــد 
اقتصادی محســوب می شــود. طی ۳ سال 
گذشته وزارت اقتصاد و بانک مرکزی تلاش 
کردن تا فرایند تأمین مالــی کوتاه مدت را 
تسهیل و تســریع بخشــند که یکی از این 
گزینه ها اوراق گام بود. امسال نیز اوراق گام 
به عنوان مهم ترین گزینه برای تأمین مالی 
محسوب می شــود و متناســب با استقبال 
متقاضیــان در اختیــار افراد قــرار خواهد 

گرفت.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با اشاره به 
تأمین مالی پروژه هــا از طریق فکتورینگ، 
تصریح کرد: »اوراق گام« یکی از گزینه های 
تأمین مالی زنجیــره تولید بوده که موضوع 
فکتورینگ مربوط بــه مطالبات قرار دادی 
است و فرایند مربوط به اجرای آن، بین سه 
دستگاه ذکر شده توافق شده و دستورالعمل 
آن موجود اســت؛ البته ناگفته نماند، شیوه 
فکتورینگ در اجرای پروژه های عمرانی در 

نظر گرفته خواهد شد.
وی در خصوص افزایــش بودجه فرهنگی 
کشــور گفت: دولت ســیزدهم به موضوع 
توســعه فرهنگ توجه ویژه ای داشته و در 
سال گذشته تبصره ای در قانون بودجه قرار 
گرفت که بنا شــد درصدی از درآمد بانک و 
دســتگاه های اجرایی صرف امور مربوط به 
توسعه فرهنگی شــود اما به دلیل اینکه در 
حکم قانــون به صورت الزام آور ذکر نشــده 
بود، متأسفانه شاهد اتفاقی در این خصوص 
نبودیــم اما به هــر حال ۳۰ هــزار میلیارد 
بودجه برای توسعه فرهنگی در نظر گرفته 

شده است.

صدور احکام همسان سازی حقوق 
بازنشستگان؛ به زودی

منظــور در مورد همســان ســازی حقوق 
بازنشســتگان افزود: حقوق یک بخشی از 
بازنشستگان توســط صندوق های دولتی و 
بخشی دیگر توسط صندوق های غیر دولتی 
پرداخت می شــود. در قانون برنامه توسعه 
هفتم بــرای بخش های دولتــی بودجه ای 
در نظر گرفتیم تا به صــورت مداوم و بدون 
خلل حقوق پرداخت شود؛ به طوری که در 
سال اول ۴۰ درصد و در دو سال بعد هم ۶۰ 
درصد اجرایی شــود که منابع آن در قانون 

بودجه امسال دیده شده است.
معــاون رئیس جمهــور افــزود: در بودجه 
امسال یک درصد به مالیات بر ارزش افزوده 
اضافه کردیم تا از این محل ۵۰ هزار میلیارد 
تومان بــه حقوق بازنشســتگان اختصاص 

پیدا کند.
منظور تاکید کرد: با ابــلاغ قانون بودجه در 

حال تنظیم احکام حقوقی بازنشســتگان 
هســتیم و جلســات بــا صندوق هــای 
بازنشستگی شــروع شــده که در روزهای 
آینده تکمیل خواهد شــد. مقدمات اجرای 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را انجام 
می دهند و از ابتدای ســال اجرایی خواهد 

شد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه در مورد 
بازنشســتگان تأمین اجتماعــی هم گفت: 
تأمین اجتماعی در ارتبــاط با صدور احکام 
همسان ســازی اقدام می کنــد و در قانون 
بودجه پیش بینی شده که دولت ۱۳۰ هزار 
میلیارد تومان از بدهی خودش را به تأمین 
اجتماعــی پرداخــت کند تا ایــن موضوع 
اجرایی شــود که در حال برگزاری جلسات 
هستیم تا نحوه پرداخت به این مبلغ نهایی 

شود.

معوقات پرداخت می شود
منظــور همچنیــن تصریــح کــرد: برای 
بازنشســتگان تأمیــن اجتماعــی نیــز 
همسان سازی انجام می شود، البته با توجه 
به اینکه ممکن است منابع قابل توجهی نیاز 
باشد، در قانون بودجه پیش بینی شد تا ۱۳۰ 
همت از بدهی های قبلی دولــت به تأمین 

اجتماعی پرداخت شود.

امسال کسری بودجه نخواهیم داشت
وی در ادامه اظهــار کرد: زمانی که رشــد 
بودجــه را غیر واقعی بینیم قطعــاً برخی از 
اهداف تحقق پیــدا نمی کند، اما امســال 
دولــت تلاش کــرد منابع را واقعــی ببیند 
و بر اســاس پیش بینی ها کســری بودجه 
نخواهیم داشت زیرا منابع ما پایدار و حدود 
۲۳ درصد بودجه عمومی رشد داشته که در 
برخی سال ها این رشد به بیش از ۵۰ درصد 

رسیده است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: 
دولت از کسری بودجه پنهان اجتناب کرده 
است، منابع واگذاری شــر کت های دولتی 

نصف شده و منابع حاصل از مواد سازی نیز 
پنجاه درصد کاهش یافت تا منابع موهومی 

در بودجه وارد نشود.

عملکرد منابع هدفمندی یارانه 
۹0 درصد است

منظــور در خصــوص بودجــه هدفمندی 
یارانه ها هم گفت: بر اســاس آنچــه که به 
عنوان جدول ۸ پیش بینــی کردیم، انتظار 
می رود بودجــه هدفمندی تحقــق یابد؛ 
زیرا سال گذشــته طبق پیش بینی ها، عدد 
مربوط به بند هدفمنــدی تحقق پیدا کرد و 
امسال نیز مطابق با برنامه ریزی های مربوط 
به فروش نفت این بودجــه تحقق می یابد. 
البته دولت دائماً در حال بررســی وضعیت 

بودجه است.
وی تصریح کرد: عملکرد منابع هدفمندی 
یارانه بالغ بر ۹۰ درصد بوده است. این منابع 
عمدتاً از محل صــادرات گاز و فرآورده های 
نفتی تأمین خواهد شــد و بر این اســاس 
امســال نگرانــی چندانی در ایــن بخش 
نخواهیم داشت. البته باید یادآوری کنم در 
جهت جلوگیری از قاچاق و مدیریت مصرف 
یک سامانه در مورد توزیع سوخت گازوئیل 
ایجاد شده تا تخصیص ســوخت بر اساس 
پیمایش انجام شــود. ۱۳ طرح غیر قیمتی 
در حوزه سوخت در شورای اقتصاد تصویب 
شده اســت. بازار بهینه سازی انرژی یکی از 
این مصوبات اســت که کمک می کند منابع 
مازاد انرژی آزاد و در اختیار حوزه صادرات 
جهت کمک بــه تأمین حداکثــری منابع 

هدفمندی یارانه ها قرار گیرد.

تخصیص 400 همت برای دو هزار 
پروژه عمرانی

وی در خصوص اتمــام پروژه های عمرانی 
دولت های پیشــین در دولت ســیزدهم، 
گفت: از ابتدای دولت ســیزدهم به ترتیب 
۱۴۲، ۲۸۸ و ۳۰۹ هزار میلیــارد تومان به 
پروژه های عمرانی تخصیص داده شــد که 

۴۰۰ هزار میلیارد تومــان بودجه برای دو 
هزار پروژه عمرانی )کوچک و بزرگ( تحقق 
یافته نیــز اختصاص دادیم؛ بــه طور مثال 
آزادراه شــیراز - اصفهان اصفهان-شیراز و 
سد »قیزقلعه سی« پس از دو دهه یا انتقال 
آب بــه دریاچــه ارومیه که باعــث احیای 
مجدد آن پس از ۸ سال از جمله پروژه هایی 

بود که در دولت سیزدهم به اتمام رسید.

سهم نفت در بودجه ۲0 درصد است
عضــو کابینه دولــت ســیزدهم ادامه داد: 
امسال ســهم نفت در بودجه کشور کاهش 
داشته به طوری که کل سهم نفت در بودجه 
۲۰ درصد اســت که این موضوع گام بزرگی 
در خصوص نفت زدایی در بودجه به شــمار 
می رود. انتظــار می رود درآمــد حاصل از 
فروش نفت در راستای توسعه کشور هزینه 

شود.
منظور افــزود: با توجه به میــزان صادرات 
نفتی کــه پیش بینی کردیم، ســهم دولت 
از صادرات نفت حدود ۵۸۰ هــزار میلیارد 
تومان پیش بینــی کرده ایم و فکر می کنیم 
صادرات نفت بتواند پاســخگوی نیازهای 

کشور باشد.
وی ادامه داد: این نکته را باید متذکر شــوم 
که هر بشکه نفت هم اکنون بیش از ۷۱ دلار 
قیمت داشــته که بیش از پیش بینی اولیه 

قیمت نفت در بودجه سال ۱۴۰۳ است.

اختصاص بودجه ۷ همتی برای 
شرکت های دانش بنیان

منظور در ادامه اظهار کرد: برای نخســتین 
بار هفت هزار میلیارد تومــان بودجه برای 
شرکت های دانش بنیان در راستای جهش 
دانش کشــور در نظر گرفته شده است. در 
برنامه توسعه هفتم بی شک شاهد تحولات 
چشــمگیر در تمــام زمینه هــای موجود 
خواهیم بــود و انتظار می رود مــوارد باقی 
مانده از بودجه طی روزهای آینده در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام تصویب شود.

روی منابع اصلاح معافیت مالیاتی 
حساب نکرده بودیم

معــاون رئیس جمهــور در خصوص دلایل 
عقب نشــینی ســازمان برنامه از ســقف 
معافیت هــای مالیاتــی )تــا ۵۰۰ میلیارد 
تومان( کــه در بنــد س تبصــره ۶ بودجه 
ســال ۱۴۰۳ آمده بود، گفت: شرکت هایی 
که قصد سرمایه گذاری می کنند بر حسب 
محاســبات و معافیت هــای مالیاتی که در 
قانون پیش بینی شــده، محاســبات خود 
را انجــام می دهنــد. ما نمی توانیــم با یک 
تصمیــم یکباره ایــن محاســبات را بر هم 
بزنیم. همانطور که دیدیــد، یکی از دلایل 
ریزش بورس همین بند س تبصره ۶ بود که 
معافیت ها یکباره لغو شــد. این بند توسط 
نمایندگان مجلس در بودجه گنجانده شده 

بود که توسط خود آنها نیز لغو شد.
وی ادامه داد: ما از ابتدای روی منابع بند س 
تبصره ۶ حساب نکرده بودیم و این تصمیم 
از ابتدا اشتباه بوده است. همچنین منابعی 
کــه روی آن حســاب کردیم ســایر منابع 
مالیاتی است که در گذشــته وجود داشته 
اســت. ما اقداماتی یکباره که نظم و ذهنیت 
سرمایه گذاران رو برهم بزند، نمی پذیریم و 
خرسندیم که نمایندگان این بند را اصلاح 
کردند. توجه کنید که مــا روی منابع مالی 
این مصوبه حساب نکرده ایم و جزو منابع ما 

نبود که حالا بگوییم آن را از دست داده ایم.

تمرکز بر راهکارهای »غیرقیمتی« 
برای کنترل مصرف سوخت

منظور همچنین گفت: دولت تلاش کرد تا 
با صرفه جویی مصــارف انرژی، منابع نفت و 
گاز را افزایش دهد؛ برای نمونه، ســامانه ای 
طراحی کرده ایم تا نفت و گاز را بر اســاس 
پیمایش به مصارف حمــل و نقل تخصیص 
دهیم. ایــن موارد بــه کاهــش مصرف و 
جلوگیــری از قاچاق کمــک می کند تا در 
مقابــل بتوانیم میزان صــادرات را افزایش 
دهیــم.وی افــزود: برای کنتــرل مصرف، 
تمرکز ما بر راهکارهای غیرقیمتی اســت، 
در همین جهت راه اندازی بازار بهینه سازی 
انرژی نیز کمــک خواهد کرد تــا از منابع 

انرژی استفاده بهتری صورت دهیم.

تداوم طرح کالابرگ الکترونیک
منظــور در خصوص تداوم طــرح کالابرگ 
الکترونیک گفت: دولت مصوبه ای در نیمه 
اردیبهشــت ماه امســال تصویب کرد که 
۲۰ همت برای کالابــرگ تأمین و این روند 
ادامه دار خواهــد بود و دهک هــای پایین 
کشــور می توانند بدون توجه بــه بازار آزاد 
اقلام خود را با استفاده از کالابرگ با قیمت 

پایین تری خریداری کنند.
وی در مورد رفع نقاط حادثه خیز هم تصریح 
کرد: در سال گذشته ۷۰۰ نقطه حادثه خیز 
برطرف شــد، در کشــور نباید منابع انسانی 
در این زمینــه از دســت رود و بودجه های 
مناسبی برای توسعه زیرساخت های کشور 

پیش بینی شده است.

ح کرد؛ آماده سازی نظام نامه مردمی سازی منابع طبیعی معاون وزیر جهاد کشاورزی  مطر

 آیا صندوق های درآمد ثابت به تعهدات نرخ سود خود پایبند خواهند بود؟

پایان دوئل بانکداران با سهامداران
رجــا ابوطالبی  نامــه نگاری بــه موقع 
سازمان بورس و اوراق بهادار با صندوق های 
درآمد ثابت به منظور کنترل رفتاری آنها در 
پرداخت سودهای نامتعارف، این نگرانی را 
در ســهامداران ایجاد کرده است که آیا این 
صندوق ها بــه قراردادها و نرخ های اعلامی 
در تبلیغات خود، کمــاکان پایبند خواهند 

بود؟
 در روزهایــی که بازار ســرمایه بیش از یک 
ماه رنگ ســبز را به خود ندیده است و تمام 
کارشناسان معتقد هســتند که بزرگترین 
علت آن، سیاســت هــای بانــک مرکزی 
و مجموعــه رفتارهــای نظــام بانکــی در 
اعمال نرخ های بهره بدون ریســک است؛ 
ســهامداران هم دل نگران به مســیر خود 
ادامه می دهند تا ببینند در دوئل بانکداران 

با سهامداران، کدام یک برنده خواهند بود.
حالا دادســتانی هم به این پرونده رفتاری 
بانکها در مورد نرخ ســود ورود کرده و آنها 

را مکلف کرده تا در قواعــد و قوانین تعیین 
شده، حرکت کنند؛ نه اینکه به رقیبی برای 
ســهامداران تبدیل شــوند و بازار بورس را 
تحت تاثیر رفتارهای خود قــرار دهند. در 
واقع، داستان بر ســر همان نرخ هایی است 
که تا مــرز ۴۰ درصد نیز رشــد کردند که 
واضحا سبب می شدند تولید هیچ توجیهی 

نداشته باشد.
اما بعد از گذشــت یک ماه از ریــزش بازار 
و دلنگرانــی فعــالان آن، بانــک مرکزی با 
ارسال نامه ای به بانک ها در خصوص رعایت 
مصوبات شــورای پول و اعتبار برای رعایت 
سقف سود اخطار داده است. به موازات هم، 
سازمان بورس و اوراق بهادار، صندوق های 
درآمد ثابت را که کارکردی تقریبا مشــابه 
بانکهــا در پرداخت نــرخ ســود دارند، با 
محدودیت هایــی مواجه کرده اســت که 
تمرکز آن، بر روی ممنوعیت استفاده از ۱۶ 
عبارت بود اســت که همین دو اقدام زمینه 

ساز بازگشــت روند حرکتی در بازار سرمایه 
شد.حالا نگرانی سهامداران آن است که آیا 
این صندوق ها با توجــه به محدودیت های 
اعمال شــده، بــه تعهدات خــود عمل می 
کنند و یا اصولا، دیگر می توان برای آنها واژه 
صندوق با درآمد ثابت را تلقی کرد که البته 
در این خصوص باید گفت که نام دقیق این 
صندوق ها، صندوق های »ســرمایه گذاری 

در اوراق بهادار با درآمد ثابت« است.
بــه عبــارت دیگــر صندوق هــا اوراقی را 
خریــداری می کننــد که نرخ آن هــا ثابت 
اســت! اما صندوق ها به علت اینکه ترکیب 
دارایی های تحت مدیریتشان ثابت نبوده و 
وزن آن  مدام دسخوش تغییراتی می شود، 
نمی توان ادعا کــرد که آن ها نیــز بازدهی 

ثابت و مشخصی دارند.
البته به علت ماهیت آن ها، یعنی تخصیص 
۷۰ تــا ۹۰ درصــدی دارایی بــه اوراق و یا 
ســپرده، تقریبا درآمد آن هــا قابل حدس 

هســت اما هم تغییــر وزن بــه موقع میان 
سپرده و اوراق، هم تخصیص بخشی از سبد 
به شرکت ها و هم احتمال نکول برخی اوراق 
شرکتی، اســتفاده از واژه درآمد ثابت برای 
آنها خطا است. به عنوان مثال صندوق های 
درآمد ثابتی که در ترکیب دارایی خود وزن 
بالایی را بــه اخزا اختصــاص داده بودند، با 
چالش جدی مواجه می شوند؛ چراکه ارزش 
روز دارایی آنها در یک ماه گذشته به واسطه 
افت قیمــت اخزا کاهش یافته اســت )افت 

قیمت اخزا سبب رشــد بازدهی آن ها تا ۳۸ 
درصد شده بود(.

در نقطــه مقابل آن دســته از صندوق های 
درآمد ثابتی که وزن بیشــتری از سبد خود 
را به سپرده های بانکی تخصیص داده بودند، 
هم ســود گواهی خــاص را کســب کردند 
و هم فرصت ایــن را دارند کــه اخزاها را در 
قیمت پایین تر و قاعدتا بــا بازدهی بالاتری 
خریداری کنند و حداقل بازده سالانه خود 

را افزایش دهند.
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بزرگترین بیمارستان مادر و کودک جنوب شرق 
کشور افتتاح شد

 بزرگترین مرکز درمانی مادر و کودک کشور در ایرانشهر با حضور بهرام 
عین الهی وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی افتتاح شد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی ایرانشــهر اظهار کرد: قرار بود در دومین 
ســفر اســتانی رئیس جمهور به سیســتان و بلوچســتان بزرگترین 
بیمارستان مادر و کودک کشــور با ۱۱۴ تخت بستری، بیش از ۶ هزار و 
۲۰۰ مترمربع مساحت در۲ طبقه در ایرانشهر به دست شهید آیت الله 

رئیسی به بهره برداری برسد اما تقدیر به گونه ای دیگر رقم خورد.
دکتر صالح الدین بویا با بیان اینکه برای ساخت این بیمارستان بیش از 
۲ هزار و ۱۷۰ میلیارد ریال از زمان ســاخت تا تجهیز هزینه شده افزود: 
برای تکمیل این پروژه ملی هیچ محدودیت مالی وجود نداشته که بهره 
برادری از این پروژه تحولی عظیم در حوزه درمان جنوب شــرق کشور 

ایجاد می کند.
وی تصریح کرد: دســتیابی به بالاترین کیفیت خدمات زنان زایمان از 
طریق سیســتم زایمان LDR که پرطرفدار ترین روش در دنیا اســت 

بدون شک تاثیر بسزایی در عملکرد مطلوب ماما و پزشک دارد.
دکتر بویا ادامــه داد: یکی از ملزومــات اجرای این طرح ایجاد بســتر 
مناسب و امن جهت زایمان برای بانوان این کشــور و بهره مندی آنها از 
امکانات به روز دنیا است که از جمله مزایای این روش نسبت به زایشگاه 
سنتی می توان به حداقل رســیدن جا به جایی مادر، حفظ شدن حریم 
شــخصی مادر به بهترین شــکل، افزایش تمایل مادر به انجام زایمان 
طبیعی و پیشگیری از ترس و هراس مادر، به حداقل رساندن عوارض و 
مرگ ومیر نوزادان و ارتقای وضعیت اقتصادی بیمارستان ایران نام برد.

وی با اشــاره به اینکه مادر پــس از پذیرش مراحــل آمادگی پیش از 
زایمان)درد(، زایمان و پس از زایمان را در یک مکان سپری می کند که 
از این راه جابه جایی مادر به حداقل می رسد عنوان کرد: به دلیل وجود 
فضای کافی جهت تحرک مادر در هر اتــاق از راه رفتن مادر در راهروها 
جلوگیری همچنین به جز حضور همراه مادر بنا به درخواست خودش 

و مامای عامل سایر افراد در این محل حضور ندارند.
رییس دانشگاه علوم پزشکی ایرانشــهر افزود: با توجه به وجود فضایی 
امن با امکانات مناســب از جمله حمام، کمد و فضای استراحت بیمار و 
حفظ حریم شخصی وی و حضور مامای همراه در تمام مدت طول لیبر، 
فرایند زایمان طبیعی روحیه بیماری را به مــادر القا نمی کند و خللی 
در آسایش روانی وی ایجاد نمی شــود و این امر سبب فرهنگ سازی در 
زمینه سلامت مادر و فرزند است که می تواند مادران را در تصمیم گیری 
و انتخاب زایمان طبیعی و آنچه که با ســلامت خود و فرزندش ارتباط 

تنگاتنگی دارد یاری رساند.
وی به وجود تخت های احیا پیشــرفته نــوزادان و تمامی امکانات لازم 
برای احیای نوزاد اشاره کرد و گفت: این امر می تواند مرگ و میر نوزادان 
را به حداقل رساند همچنین به ســازی خدمات هتلینگ زایمان مرکز 
درمانی ســبب افزایش تقاضای زایمان در این مرکز و در نتیجه ارتقای 

وضعیت اقتصادی موجب می شود.

شورای عالی »عتف« پاسخی برای مشکل 
وهش در کشور ناهماهنگی نظام پژ

رییس شــورای عالی عتف با بیان این که راه حل مشــکل ناهماهنگی 
نظام پژوهش درکشور شورای عتف است، گفت:از آن جا که این شورا در 
یک دوره ای به هر دلیلی انجام وظیفه نکرده است،باید تلاش بیشتری 

انجام شود.
در خردادماه ســال ۱۳۵۴ شــورای پژوهش های علمی کشور با هدف 
اولویت هــا و ضوابــط پژوهش های علمی کشــور بر اســاس نیازهای 
کشــور، ایجاد هماهنگی در برنامه های پژوهشی کشور، تعیین ضوابط 
تخصیص اعتبــارات پژوهشــی کمک های مالی دولت به مؤسســات 
پژوهشــی و کوشــش در به مصرف رســاندن نتایج و تصمیم کاربرد 

یافته های پژوهشی تشکیل شد.

پس از انقلاب نیز در سال ۱۳۵۹ قانون تشــکیل شورای عالی فرهنگ 
و آموزش عالی به تصویب رســید و شــورای پژوهش های علمی کشور 
به عنــوان یکی از کمیســیون های آن قرار گرفت. در آبــان ماه ۱۳۶۸ 
آئین نامه شــورای پژوهش های علمی کشور در شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی تصویب شد و بر اســاس آن شورای پژوهش های علمی کشور، 
دبیرخانه ای مستقل پیدا کرد و ریاســت آن به عهده معاون اول رئیس 
جمهور قرار داده شــد. تدوین سیاســت های اجرایی پژوهشی کشور، 
تهیه نظام تحقیقاتی و ایجاد هماهنگی در برنامه پژوهشــی کشــور، 
تدوین سیاســت های توزیع اعتبارات در بخش هــای اصلی تحقیقات 

کشور از جمله وظایف این شورا بودند.
در مردادماه ۱۳۸۳ تشــکیل وزارت علوم، تحقیقات و فناوری به عنوان 
یک وزارتخانه جدید به تصویب مجلس شورای اسلامی رسید و پس از 

آن شورایی به نام شورای عالی علوم، تحقیقات و فناوری تشکیل شد.

تعدد سیاست گذاران و نبود یک نظام واحد قدرتمند 
در حوزه پژوهش

حدود ۵۰ ســال از اولین شــورای پژوهش های علمی در کشــور، که 
با هدف هماهنگ شــدن برنامه های پژوهشــی در کشور تشکیل شده 
بود، می گذرد. بــا وجود دســتاوردهای فراوان علمــی و فعالیت های 
چشمگیر پژوهشــگران، هنوز آن طور که باید و شاید شاهد یکپارچگی 
تحقیقات نیســتیم و در ورود یافته های پژوهشــی بــه عرصه کاربرد، 
فناوری و تصمیم گیری ها مشــکلاتی وجود دارد. برخی پژوهشگران 
برجســته تعدد ذی نفعان و سیاســت گذران عرصه پژوهش در ایران 
را دلیلی بر این موضــوع می دانند.در حال حاضــر در ایران ذی نفعان، 
مشــارکت کنندگان، تنظیم گران و سیاســت گذاران فراوانی در حوزه 
علم و فناوری وجود دارد. شــورای عالی انقلاب فرهنگی، شورای عالی 
عتف، وزارت علوم، معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، معاونت 
تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت، فرهنگستان علوم هر یک به نوعی 
در حوزه علم و فناوری ایران دخیل هســتند. با این وجود؛ در این میان 
نبود یک نهاد واحد قدرتمند برای ســامان دهی به وضعیت پژوهش در 

کشور به چشم می خورد.
دکتر پیمان صالحی، در مورد تعدد ذی نفعان و سیاســت گذاران حوزه 
پژوهش در کشــور گفت: نهادسازی در کشــور در هر دوره ای به عهده 
مجلــس و قانون گذار بوده اســت و در هــر دوره ای فراخور ملاحظات 
مختلف مثل نیازهای کشــور و … این نهادســازی انجام شــده است. 
برخی نهادها مانند بنیاد ملی نخبگان و معاونت علمی و فناوری ریاست 

جمهوری نیز به دستور مقام معظم رهبری شکل گرفته است.
وی ادامــه داد: بنابراین من به اصــل موضوع تعدد ایــن نهادها، وارد 
نمی شوم چرا که ملاحظاتی وجود داشته است؛ ولی یک موضوع واضح 

وجود دارد که می توان در مورد آن صحبت کرد.

دیوار

 رئیس سازمان ملی مهاجرت به تعیین سقف مهاجران 
در هر اســتان اشــاره کرد و گفت: همه استان ها رصد 
شده و هیچ کدام از اســتان ها به سقف مجاز ۱۰ درصد 
از کل جمعیت نزدیک هم نشــده اســت؛ حتی استان 
تهران به عنوان پرجمعیت ترین اســتان دارای اتباع از 

سقف مجاز عبور نکرده است.
عبدالله مبینی روز شــنبه در نشست مدیران کل اتباع 
استانداری های سراسر کشــور اظهار داشت: ۴۰ طرح 
در حوزه مهاجران اجرا شــده و در حال اجرا اســت که 
البته برخی از آنها در ســطح کلان سیاست گذاری شد 

اما اکنون در سطح استان ها متوقف مانده است.
وی فضاسازی رســانه ای درباره موضوع سپرده گذاری 
را نادرســت دانســت و افزود: این طرح ۱۵ پروژه را در 

خود دارد که ظرفیت بزرگی هم برای اتباع و 
هم برای ساختار اقتصادی کشور است.

رئیس ســازمان ملی مهاجــرت، حمایت از 
طرح ســپرده گذاری بانکی مهاجران را یک 
ضرورت توصیف کرد و دربــاره تعیین نقش 
برای همه دســتگاه ها در حــوزه اتباع اظهار 
داشت: وزارت کشور نباید در بروز مشکلات 

و موانع حوزه اتباع تنها بماند.
مبینی افــزود: نباید در ســختی ها دســتگاه ها از بار 
مســئولیت خارج شــده و تمامی بار را بر دوش وزارت 

کشور  و سازمان ملی مهاجرت بگذارند.
وی ادامه داد: در قوانین و دســتورالعمل ها متولی همه 
موضوعات مربوط به اتباع مشــخص شده و جایی برای 

تردید در ایفــای وظیفه دســتگاه ها  وجود 
ندارد.رئیس ســازمان ملی مهاجرت به طرح 
وثیقه اشــاره کرد و گفت: ایــن طرح اکنون 
در ۲ استان در حال اجرا اســت و باید موانع 
و مشکلات آن در میدان بررسی و مشکلات 

شناسایی و به سازمان گزارش شود.
مبینــی، طرح هایی همچون انســداد مرز، 
سپرده گذاری، روادید و مواردی از این دست را اولویت 
دانســت و افزود: اکنون ۹۸ درصــد روادیدی که وارد 
کشور می شود گردشگری است و درصدی کمی از آن 

روادید اشتغال است.
رئیس سازمان ملی مهاجرت، کسانی که در حوزه اتباع 
به دنبال ایجاد حاشیه و شایعه سازی هستند را کاسب 

دانســت و افزود: این افراد به دنبال شکســت خود در 
حوزه های دیگر هستند.

مبینی، حاشیه سازی و شــایعه پراکنی را فتنه ایجاد 
کردن میان دو ملت دانست و گفت: برخی در همکاری 
با دشــمنان به دنبال ایجاد تفرقه افکنی میان دو ملت 
هســتند و از نفاق میان ما و مردم افغانستان به دنبال 

ایجاد تنش و تشنج هستند.
وی با بیان اینکه ترکیب جمعیتی هیچ استانی به دلیل 
حضور اتباع بهم نریخته اســت، تاکید کرد: شنیده می 
شــود در برخی اســتان ها می گویند ترکیب مذهبی 
برخی از استان ها و شهرســتان ها به دلیل اتباع خارج 
شده است که این شــایعه صحت ندارد و تاکنون هیچ 

گزارش میدانی و آماری در این زمینه نداشتیم.

 دبیر ســتاد ملی جمعیت با تاکید بر اینکه حق فرزند و 
عائله مندی کارکنان دولت ناکافی است، گفت: دولت و 
ســتاد به طور جدی به دنبال اصلاح این حق و افزایش 
حق فرزند و همســر در حقوق کارکنــان و بدنه دولت 

است.
شکیبا محبی تبار در پاسخ به مناسب سازی حق فرزند 
و همســر برای کارکنان و بدنه دولت ، افزود: کارکنان 
و بدنه دولت قشــر کثیــری از جامعه را تشــکیل می 

دهند که برای قانون جوانــی جمعیت یک هدف اصلی 
محسوب می شوند.

وی با بیــان اینکه نیازمند اصلاح حق فرزند و همســر 
در راستای تشویق به فرزندآوری برای کارکنان دولت 

هستیم، اظهارداشــت: به طور حتم تشویق کارکنان 
دولت در حــوزه جوانی جمعیت می تواند بســیاری از 
شــاخص های منفی و ناکافی ما را به طور محســوس 

تغییر دهد.

اتباع

جمعیت

خریدار  مشــاور امور بانوان شــهرداری 
تهران با اشــاره بــه اینکه رویکرد شــهید 
رئیسی در حوزه زنان شــعاری و تشریفاتی 
نبود به نقش شهید رئیســی در به سرانجام 
رســیدن لایحه تأمین امنیــت زنان تاکید 
کرد.مریــم اردبیلی مشــاور امــور بانوان 
شــهرداری تهران، ضمن عرض تســلیت 
به مردم ایــران به دلیل شــهادت آیت الله 
رئیســی و تیم همراهشــان بیان داشت: با 
حکم آقای رئیســی من عضو ستاد ملی زن 
و خانواده بودم و این ستاد عالی ترین مرجع 
تصمیم گیری حوزه زنان و خانواده کشــور 
است که مصوبات آن معادل مصوبات هیأت 

دولت محسوب می شود.

شهید رئیسی شخصاً در ستاد ملی زن 
و خانواده حضور می یافت

مشاور امور بانوان شــهرداری تهران افزود: 
این ســتاد با بی توجهــی دولت های قبلی 
سال ها برگزار نمی شد. البته در دوره ۸ ساله 
آقای روحانی دو مرتبه بدون حضور رئیس 
جمهور و فقط با حضور معــاون اول رئیس 
جمهور و نمایندگان دســتگاه ها برگزار شد 
و ناگفته نماند این نوع نگاه دســت دومی به 
حوزه زنان منجر به تغییر و تحول جدی در 

این حوزه نمی شد.

رویکرد شهید رئیسی در حوزه زنان 
شعاری و تشریفاتی نبود

وی گفت: در دوره آقای رئیســی این ستاد 
دو بــار با حضور شــخص ایشــان و وزرای 
عضو برگزار شــد و مصوبات خوبی در حوزه 
زنان مانند مبحث ارتقای ســاختار زنان در 
همه دســتگاه ها و وزارتخانه ها، پیشگیری 
از طــلاق، حمایت زنان سرپرســت خانوار 

و… داشــتیم و رئیس جمهور ســاعت ها 
وقت گذاشــت و در واقع این ستاد شعبه ای 
از هیأت دولت بود کــه فقط به موضوع زنان 
اختصاص داشت. رویکرد شهید رئیسی در 
حوزه زنان شعاری و تشریفاتی نبود و عمیقاً 
و شخصاً برای زنان احترام، کرامت و ارزش 
قائل بود. همچنین ایشــان بــه توانمندی 
زنان و ضرورت استفاده از این توانمندی در 

عرصه های مختلف آگاه بود.
اردبیلی بیان داشــت: موضوع خانواده برای 
ایشــان مهم بود همچنین در ســند تحول 
دولــت مردمی یکــی از اصــول چهارگانه 
اصل خانواده مداری بود. در برنامه توســعه 
هفتم یک فصل زنان و خانواده داشتیم و هم 
بندهای کنشگری، هم افزا کردن ارزش ها و 

خانواده داشتیم. در سازمان ملل هم مبحث 
اصلی شهید رئیسی خانواده و نهضت تعهد 
به خانواده بود. رویکرد ایشــان در سیاست 

بین الملل هم همین بود.

نقش شهید رئیسی در به سرانجام 
رسیدن لایحه تأمین امنیت زنان

وی بیان داشــت: زمانی که ایشــان رئیس 
قوه قضائیه بودند لایحه تأمین امنیت زنان 
که ۱۲ ســال بلاتکلیف بود بعــد از ۳ ماه به 
نتیجه رسید و لایحه را به دولت رساند و بعد 
خودشان رئیس جمهور شــدند و در دولت 
هم کار را ادامــه و این لایحــه را به مجلس 
رساند.مشــاور امور بانوان شهرداری تهران 
در ادامه به فعالیت شهرداری در حوزه زنان 

اشاره کرد و اظهارداشت: دو موضوع محوری 
شتابدهی کنشگری زنان و دختران در حل 
مسائل شــهر و عاملیت خانواده و چگونگی 
تأثیر در تغییرات مثبت شــهر در مدیریت 

شهری تهران مورد توجه قرار گرفته است.

جریان نوآوری زنانه در شهر راه انداختیم
وی افزود: بر همین اســاس یک سلســله 
برنامه همچون مثل ریحان شــهر اجرایی 
شــد و مجموعه طرح های زنان در محلات 
را حمایت کردیم جریان نــوآوری زنانه در 
شــهر را راه انداختیم. به طوری که ۶ ۰ طرح 
ریحان شهر اضافه شده و هر طرح ۲۰۰ زن 

در محلات را در بر می گیرد.
مشاور امور بانوان شهرداری تهران ادامه داد: 

همچنین طرح هزار امید برای کنشــگری 
دختــران در موضوعات مختلف زیســت 
محیطی، نوآوری اجتماعی و… اجرایی شد 
که چندین هزار دختر نوجــوان درگیر این 

حوزه شدند.

نونوار شدن بوستان های ویژه زنان
اردبیلی بیان داشــت: همچنیــن در حوزه 
زنان زیرســاخت هایی را بهــش هر تهران 
اضافه کردیم تا ســرانه فراغتــی ویژه زنان 
افزایش یابد. لــذا نهضت بهســازی و بروز 
کــردن تجهیزات را بــا اعتبــار نیم همت 
مصوب شورای شــهر در حال انجام داریم 
و ۹ بوســتان ویــژه بانوان، ۲۲ شــهر بانو و 
۷ شهر دختر با وســعت یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار مربع سرانه ویژه بانوان در شهر در حال 

نونوار شدن و تجهیز کردن است.

حمایت شهرداری تهران از ۲0 هزار زن 
سرپرست خانواده

وی ادامه داد: زنان سرپرســت خانوار تحت 
حمایــت شــهرداری تهران ۲۰ هــزار نفر 
اســت که ۱۵ هزار فرزند زیر ۱۵ ســال آنها 
با مدل رویکردی حمایت می شــوند و این 
حمایت شــامل ایجاد فضــای کارآفرینی، 
مولد ســازی و مهارت آمــوزی و همچنین 
مشاوره و مددکاری اســت در همین راستا 
۶۰ مجموعه کوثر به ۹۷ مجموعه رسیده که 

کارگاه ویژه حوزه این زنان است.
مشاور امور بانوان شــهرداری تهران خاطر 
نشــان کرد: در حوزه زنان زندانی با رأی باز، 
زنان دارای پابند الکترونیک و مراقبت پس 
از خروج از زندان تفاهــم نامه های مختلف 
داشــته ایم و برای باز جامعــه پذیری آنها 

برنامه داشته و اتفاقات خوبی رخ داده است.

خریدار  صنعت داروسازی برای اینکه به 
سمت رشد و توســعه گام بردارد، نیاز دارد 
که در تأمین مواد اولیه دارویی خودکفا و تا 

حدود زیادی از وابستگی رها باشد.
 کمپانی ها و شــرکت های بزرگ دارویی در 
دنیــا و آنهایی که انحصــار برخی داروهای 
خــاص را در اختیــار دارند؛ توانســته اند 
در تهیــه مولکول هــا و ماده موثــره دارو 
گام بردارنــد و موفق باشــند. اصــولاً این 
قبیل کمپانی های بزرگ کــه تولید کننده 
انحصاری یک یا چند قلم دارو هستند، برای 
موفقیت، ابتــدا توانســته اند در تولید ماده 
موثره و اولیه دارو تلاش کنند و ســپس به 
تولید محصول نهایی رســیده اند. بنابراین، 
صنعت داروسازی بدون توجه به تولید مواد 
اولیه دارویــی، هرگز نخواهد توانســت در 

مسیر رشد و توسعه گام بردارد.
صنعت داروســازی ایران در یک دهه اخیر، 
در این مســیر بســیار موفق عمــل کرده و 
توانســته تا حدودی از یک صنعت وابسته 
به واردات مــواد اولیه دارویــی، به صنعت 
داروســازی متکی به تولیدات مواد دارویی 
تبدیل شــود؛ به طوری که امروزه ســهم 

زیادی در این بخش دارد.
شــهریار امیــدوار عضــو هیــأت مدیره 
ســندیکای تولیدکنندگان مــواد دارویی، 
شــیمیایی و بســته بندی دارویی، گفت: 
سال ها قبل که سندیکا در حال تأسیس بود، 
شاید همکاران زیادی به رونق صنعت مواد 
موثره دارویی امیدوار نبودند، اما حوزه ماده 

اولیه توانست خودنمایی کند.
وی افزود: صنعت مــاده اولیه دارویی، یکی 

از صنایعی اســت که از صفر شــروع کرد و 
امروز، مولکول های بســیاری در تولید دارو 
ساخته می شود که نشــان می دهد جایگاه 
صنعت مواد اولیه دارویی در کشور، در حال 

پیشرفت و ارتقا است.
امیدوار گفت: امروز در نقطه ای هستیم که 
صنعت ماده اولیه در حال عمیق تر شــدن 
اســت. زیرا، دنیای آینده بــا چالش کمبود 
منابع مواجه خواهد شــد. در حالی که ما از 
منابع کافی برخورداریــم و این مهم، مزیت 

کشور ما خواهد بود.
وی افزود: ما باید بتوانیم با قدرت های تولید 
کننده مواد اولیه دارویــی در جهان رقابت 

کنیم و البته که راه آسانی نخواهد بود.
با نگاهی به صنعت مواد دارویی در کشور، با 
این واقعیت روبرو می شویم که پیچیده ترین 
مولکول های دارویی در داخل کشور تولید 
می شود و باید برای موفقیت بیش از پیش، 
به سمت عمق بخشیدن تولید مواد دارویی 
برویم.تولید مــواد اولیه دارویی به شــکل 
یک زنجیره اســت و نیازمنــد کمک برای 
جلوگیــری از واردات محصولات مشــابه 

داخل است.
صنعت مــواد دارویی کشــور می تواند در 
تولید پیچیده تریــن مولکول های دارویی 
با سایر کشــورها رقابت کند، به شرطی که 
حمایت شود. این در حالی است که واردات 
موازی و قیمت گذاری دســتوری، صنعت 

داروسازی را آزار می دهد.
فرامــرز اختراعــی رئیس هیــأت مدیره 
ســندیکای تولیدکنندگان مــواد دارویی، 
شیمیایی و بســته بندی دارویی، با اشاره به 

نفوذ شــرکت های فراملیتی در بخش های 
مختلف و صنعت داروســازی کشور، گفت: 
اگر آمــار ارز واردات دارو را بررســی کنیم، 
می بینیم که در دو ســال اخیر ۱.۵ میلیارد 
دلار ارز بابــت واردات دارو اختصاص یافته 

است.
وی افزود: متأســفانه ۵۰ درصد کل ارزش 
بــازار دارویــی کشــور ســهم ۱۰ درصد 

داروهای برند وارداتی است.
اختراعی با عنوان این مطلــب که در حوزه 
تولید مواد موثــره دارویی شــرایط خوبی 
داریم، به شــرطی که دچار شــوک نشود، 
گفت: چــرا برای واردات یــک قلم دارو ۴۵ 
میلیــون دلار ارز می دهیــم در حالــی که 

همین دارو ۱۰ تولید کننده داخلی دارد.
در همین حــال، شــهریار امیــدوار عضو 
هیأت مدیــره ســندیکای تولیدکنندگان 
مواد دارویی، بــا عنوان ایــن مطلب که ما 
بــه داروهــای وارداتی سوبســید مضاعف 
می دهیم، گفــت: فقط ۱۰ درصــد مردم 

قدرت خرید داروهای برند را دارند.
در ادامــه، صابــر نامی عضو هیــأت مدیره 
ســندیکای تولیدکنندگان مــواد دارویی، 
افزود: متأســفانه جایگاه صنعت مواد موثره 

دارویی در کشور نادیده گرفته شده است.
وی گفت: بــرای قیمت گذاری مــواد اولیه 
دارویــی به دفعات با ســازمان غــذا و دارو 
جلساتی داشــته ایم که به یک فرمول قابل 

ارائه و منصفانه با تولید کننده برسیم.
با نگاهی بــه گزارش های مســتند صنعت 
مواد دارویی در کشــور، متوجه می شــویم 
که بیــش از ۷۰ درصد مواد اولیــه دارویی 

در کشــور تولیــد می شــود و داروهــای 
ایرانــی از لحاظ اثربخشــی بــا نمونه های 
خارجی برابــری می کننــد و باید حمایت 
و ســرمایه گذاری به ســمت تولید داخلی 

بیشتر سوق داده شود.
این در حالی اســت که متأسفانه مواد موثره 
دارویی وارداتی از پرداخت مالیات بر ارزش 
افزوده معاف شــده اند امــا تولیدکنندگان 
داخلی مــواد اولیه دارویــی باید ۱۰ درصد 

مالیات بر ارزش افزوده پرداخت کنند.
ســندیکای  مدیــره  هیــأت  رئیــس 
تولیدکنندگان مواد دارویی، شــیمیایی و 
بســته بندی دارویی، درباره جایگاه صنعت 
داروســازی کشــور، گفت: در منطقه هیچ 
کشــوری از منظر تولید دارو و مــواد اولیه 

دارویی در جایگاه ایران قرار ندارد.

در چنین شــرایطی که صنعت داروسازی 
کشور از پشتوانه قوی در تولید مواد دارویی 
برخوردار اســت و می تواند با کشــورهای 
قدرتمندی همچون هند و چین در صنعت 
مواد دارویی رقابت کند؛ بهتر است بیش از 
پیش نســبت به حمایت از تولید کنندگان 
مواد دارویی در کشــور گام برداریم. در این 
بین، ســازمان غــذا و دارو به عنــوان نهاد 
بالادســتی صنعت؛ باید بتوانــد به گونه ای 
سیاســتگذاری کند تا صنعت تولید کننده 
مــواد دارویی بدون هیچ گونــه دغدغه ای، 

تولید را سرلوحه برنامه های خود قرار دهد.
حوزه تولید مواد دارویی را می توان »هسته 
قدرت« صنعت داروســازی کشور قلمداد 
کرد که می بایســت از هر گونــه تهدید دور 

باشد.

ورت است رئیس سازمان ملی مهاجرت اعلام کرد؛ حمایت از سپرده گذاری بانکی اتباع ضر

دبیر ستاد ملی جمعیت: به دنبال افزایش حق فرزند و همسر برای کارکنان دولت هستیم
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رقیب طلبی تگزاسی ها در سینمای ایران؛
رکورد افتتاحیه سینما شکسته شد

 فیلم »تگزاس ۳« موفق شــد تا با جذب ۲۹۹ هزار نفر در ۳ روز ابتدایی 
نمایش خود، رکورد میــزان مخاطب و فروش افتتاحیــه یک فیلم در 

سینمای ایران را به نام خود سند بزند.
 سومین فصل تگزاس موفق شد تا در افتتاحیه خود، ۲۹۹ هزار نفر را به 
سینماها بکشــاند و طی ۳هزار و ۳۰۷ نوبت نمایش، ۱۶ میلیارد و ۱۰۰ 

میلیون تومان بفروشد.
جدیدترین ســاخته مســعود اطیابی، سه شــنبه، ۱۴۰ هزار مخاطب 
داشت. ۶۱ هزار نفر چهارشنبه به تماشــای این فیلم رفتند و برای روز 

پنجشنبه نیز تعداد مخاطبان این فیلم، به ۹۸ هزار نفر رسید.
با این آمــار، تگــزاس ۳ موفق شــد تا با کنار زدن مســت عشــق، به 
پرمخاطب ترین افتتاحیه دو دهه اخیر سینما تبدیل شود. پیش از این 
مست عشــق موفق شــده بود تا با جذب ۲۱۴ هزار مخاطب طی ۳ روز 

نخست اکران، رکورد افتتاحیه چنددهه  اخیر سینمای ایران را بشکند.
البته گفتنی است که نخســتین روز نمایش تگزاس ۳، سه شنبه بود که 

صدالبته تاثیر زیادی بر روی رقم خوردن چنین آماری می گذارد.
این میزان استقبال برای »تگزاس ۳« قابل  پیش بینی بود. هم مخاطب، 
سابقه ذهنی خوبی از برند تگزاس داشــت و هم، زوج پژمان جمشیدی 
و سام درخشــانی، پس از مدت ها با یکدیگر بازی کردند. همچنین باید 
به عطش سینما برای اکران یک کمدی تازه نفس و پرمخاطب نیز اشاره 
کردمقایســه میزان مخاطبان این افتتاحیه با رکــوردداران افتتاحیه 
چندسال اخیر نشان از اختلافی فاحش دارد؛ مست عشق که ۲۱۴ هزار 
مخاطب داشت. ما همه با هم هســتیم ۱۲۷ هزار مخاطب، هزارپا ۱۲۶ 
هزار مخاطب، فروشنده ۱۲۱ هزار، گشت ۳ ۱۱۷ هزار و نهنگ عنبر ۲ 

نیز ۱۱۳ هزار مخاطب داشته اند.
طی سال جاری نیز پس از مســت عشق، تمســاح خونی با ۱۱۰ هزار 
مخاطب و سال گربه با ۱۰۸ هزار مخاطب، شــلوغ ترین افتتاحیه ها را 

سپری کردند.
البته که این میزان اســتقبال برای تگزاس ۳ قابــل  پیش بینی بود. هم 
مخاطب، سابقه ذهنی خوبی از برند سینمایی تگزاس داشت و هم، زوج 
پژمان جمشیدی و سام درخشــانی، پس از مدت ها رودرروی یکدیگر 
بازی کردند. همچنین باید به عطش ســینما بــرای اکران یک کمدی 
تازه نفس و پرمخاطب نیز اشــاره کرد که اینچنین در فصل امتحانات و 
گرمای شدید هوا توانست ۲۹۹ هزار نفر را تنها برای این فیلم به سینما 

بکشاند.
انتظار می رود تا طی روزهای آتی، رکوردهای بیشتری توسط این فیلم 
شکسته شود. هرچند که از چهارشنبه این هفته، یک کمدی تازه نفس 
و پرمخاطب به نام خجالت نکش ۲ نیز بــه گردونه رقابت افزوده خواهد 

شد که قطعا اتفاق های خوبی را در گیشه سینماها رقم خواهد زد.
ســینماها در شــرایطی میزبان این دو کمدی جدیــد خواهند بود که 
۳ فیلم تمســاح خونی، سال گربه و مست عشــق نیز هم چنان پذیرای 
مخاطبان بسیاری هستند و این ترکیب می تواند گیشه ای پروار را برای 

ماه انتهایی بهار و ابتدای تابستان رقم بزند.

سعید شیخ زاده:
رادیو کار من نیست

یک دوبلور گفت: رادیو کار من نیســت و علاقه مند هستم هنگامی که 
زمان آزاد دارم به اجرا بپردازم و بعد ها به سراغ بازیگری خواهم رفت.

ســعید شــیخ زاده بازیگر ,  مجری و دوبلور کشــورمان در پاسخ به این 
سوال که آیا چنین خبری که شــما بالای ده هزار کار در اجرا , بازیگری 
و دوبلوری داشــته اید درست اســت یا خیر؟ پاســخ داد: در خصوص 
آمار  فعالیت هایــم و کار هایی که تا کنون داشــتم، حقیقتا رقم دقیق و 
مشخصی ندارم، اما چون از ۹ ســالگی کار دوبله انجام می دهم و فعال 
هستم تا الان این آمار خیلی زیاد شده است و مثل همیشه حضور دارم 

و پیگیر کار ها هستم.
وی ادامه داد: درحال حاضر ســریال تلویزیونی جوانمــردان را دوبله 
می کنــم؛ البته ســریال جوانمــردان چندمین فصل خود را ســپری 
می کند و از تلویزیون پخش می شود. سریال جوانمردان کار انیمیشنی 
خوبی است و بینندگان و دوبله بســیار خوبی دارد. همچنین اخیرا کار  
انیمیشــن بچه زرنگ را داشــتم و مدیر دوبلاژ این پروژه بودم که سال 

گذشته در سینما ها اکران شد.
شــیخ زاده افزود: درحال حاضر یک کار کودک به نام فینگیلی ها دارم 
که این کار انیمیشــنی فصل چندم خود را ســپری می کند. به هر حال 
فعالیت هایی که نام بردم کار های داخلی است و  در کنار این موارد مرتبا 

کار های خارجی را دارم و کار ها را دوبله می کنم.
وی درباره حضــورش در رادیــو  بیان کــرد: رادیو کار من نیســت و 
گویندگان رادیو عزیزان و هنرمندان باسابقه ما هستند  من در در فضای 
دوبله هستم و ممکن اســت به عنوان مهمان در  برنامه رادیویی حضور  

پیدا کرده باشم، اما رادیو کار من نیست.
سعید شیخ زاده دوبلور مطرح کشــورمان در پاسخ به این سوال که  بین 
دوبله و اجرا کدام را انتخاب می کنید پاسخ داد: هیچ وقت یکی از این دو 
گزینه را انتخاب نمی کنم، چون با تمــام قدرت دوبله و اجرا و هم بازیگر 
را ادامه خواهم داد؛ اگر اکنون بازیگری نمی کنم زیرا علاقه مند هســتم 
هنگامی که زمان آزاد دارم به اجرا بپردازم اما بعدها به ســراغ بازیگری 

خواهم رفت.

یک منتقد سینما:
»آپاراتچی« فیلم بی آزاری است

قادری گفت: اگرچه فیلم »آپاراتچی« فیلم بی آزاری اســت، ولی تورج 
الوند حد بازی را رعایت نکرده و انگار اغلب فیلم ها توان رفتن روی پرده 

سینما را ندارند.
رضا صدیق، تحلیلگــر فرهنگ و منتقــد ســینما در برنامه »هفت« 
شبکه نمایش، کم بودجه بودن فیلم ســینمایی »آپاراتچی« را یکی از 
مولفه های مثبت این فیلم دانســت و گفــت: »آپاراتچی« تلاش کرده 
سوژه خود را تعریف کند. تکلیف فیلم با خودش روشن است و سوژه ای 
که انتخاب کرده، خاص و بانمک اســت. در مجموع »آپاراتچی« فیلم 
شریفی است، اما می توانست بهتر از این باشد. پیرنگ فیلمنامه درست 
اســت، ولی خرده داســتان های کمی دارد. اگر خرده داســتان های 
بیشتری داشت، فیلمنامه تنومند و جذاب تر می شد. چقدر نقش تورج 
الوند خوب اســت. حتی ســکانس پایان بندی که تورج الوند پدرش را 

کول می کند، دوست دارم. این فیلم توانسته لحظات شیرین خلق کند
صدیق ادامه داد: فیلم »آپاراتچی« از کارگردانی اش ضربه خورده است. 
انگار نزدیک به تله فیلم است تا سینما. کارگردان نتوانسته از پس روایت 
سینمایی قصه بر بیاید. بنابراین، دکوپاژ و میزانسی که کارگردان چیده 

شده، نزدیک به تله فیلم شده است. 
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اقتباســی از فیلــم »۳۰۰« در قالب یــک مجموعه 
تلویزیونــی در کمپانی برادران وارنــر در مراحل اولیه 

شکل گیری است.
 به نقل از ورایتــی، هالیوود بار دیگر به ســراغ موضوع 
غیرایرانی »۳۰۰« رفتــه و قصد دارد آن را در قالب یک 

سریال بسازد.
جزییات دقیق داستان هنوز در دست بررسی است، اما 
گفته می شود که این سریال پیش درآمد فیلم »۳۰۰« 
سال ۲۰۰۶ است. هنوز نویسنده یا پلتفرمی برای پروژه 

تعیین نشده است.
در حالی که مذاکرات هنوز ادامه دارد، زک اســنایدر 
کارگردان و نویســنده »۳۰۰« در حــال مذاکره برای 
کارگردانی و تهیه کنندگی اجرایی این ســریال است. 

دبورا اسنایدر که تهیه کننده اجرایی »۳۰۰« 
بود، به عنــوان تهیه کننده اجرایی بازخواهد 
گشــت و با دیگر تهیه کننــدگان فیلم هم 
گفت وگوها ادامه دارد تا برای ساخت سریال 

برگردند.
»۳۰۰« با اقتباس از یــک رمان گرافیکی به 
همین نام نوشــته فرانک میلــر و لین وارلی 

ساخته شــده بود و از فیلم »۳۰۰ اســپارتی« در سال 
۱۹۶۲ هم الهــام گرفته بود. در این فیلــم، لئونیداس 
پادشــاه اســپارت، نیروی کوچکی از ســربازان نخبه 
را علیه ارتش بســیار بزرگتر خشایارشــا اول رهبری 
می کند. جرارد باتلــر در نقش لئونیــداس و رودریگو 
ســانتورو در نقش خشایارشــا بازی کردند. لنا هدی، 

دیوید ونهام، دومینیک وســت، وینســنت 
ریگان، تام ویزدام و مایکل فاســبندر از دیگر 
بازیگران این فیلم بودند. ایــن فیلم بیش از 
۴۵۰ میلیون دلار در باکــس آفیس جهانی 
فروخــت در حالی که با بودجــه ۶۵ میلیون 

دلاری ساخته شده بود.
»۳۰۰: ظهــور یــک امپراتوری« در ســال 
۲۰۱۴ هم در ادامه فیلم اصلی ساخته شد که بر اساس 
رمان گرافیکی میلر با عنوان »خشایارشا« شکل گرفت 
و اسنایدر دوباره فیلمنامه را نوشت، اما آن را کارگردانی 
نکرد. چندین بازیگر اصلی از جمله هیدی و ســانتورو 
هم در این فیلم بــازی کرده بودند. ایــن فیلم کمتر از 
نسخه اصلی با استقبال روبه رو شــد و در نهایت ۳۳۷ 

میلیون دلار در سراسر جهان فروخت.
تبدیل فیلم ها به ســریال از ایده های اصلی هالیوود در 
سال های اخیر اســت و آمازون به تازگی سریال پیش 
درآمد »قانونی بلوند« را ســفارش داده و »خانم و آقای 
اســمیت« هم با بازی دونالد گلاور و مایا ارســکین را 
در برنامه داشــته اســت. اپل هم در حال آماده سازی 
مجموعه »راهزنان زمان« است و سریال هایی بر مبنای 
فیلم هایی مانند »جاذبه کشــنده« و »زنگ زن مرده« 

در دست ساخت است.
فیلم »۳۰۰« در عین این که برای تکنیک های ساخت 
تحسین شــد، از نظر موضوعی با نقدهای زیادی روبه 
رو شد و منتقد فیلم، راجر ایبرت گفت شخصیت های 

فیلم یک بعدی و بیشتر شبیه کاریکاتور هستند. 
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 خریدار  محمد مهدی اسماعیلی با تأکید 
بر اینکــه رئیس جمهور فقیــد یک رئیس 
کارآمد قرآنی، مدیر و مدبر بــا کفایت بود، 
گفت: شــهید رئیسی تندیســی از اخلاق 
اســلامی بود که فاصله بین دولت و مردم را 

کم کرد.
محمدمهــدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ 
و ارشاد اســلامی در مراســم بزرگداشت 
شــهید آیت الله ســیدابراهیم رئیســی، 
رئیس جمهور قرآنی و همراهان ایشان که 
از سوی جامعه قرآنی کشــور در حسینیه 
الزهرا برگــزار شــد، ضمــن قدردانی از 
حضــور جامعه قرآنــی در این مراســم و 
برگزارکننــدگان ایــن برنامــه، گفت: از 
برادران و خواهــران ایمانی خودم به خاطر 
برپایی این جلسه معظم که در بزرگداشت، 
تعظیم و تکریــم رئیس جمهور شــهید و 
عزیز، انقلابی، مکتبــی و پرکار و همراهان 
و رفقای معظم و مکرم ایشــان برقرار شده 

است قدردانی می کنم.
وی ادامه داد: ما عزیزی را از دســت دادیم 
که در این مدت کوتاه، در مورد آن بســیار 
شــنیدیم، خواندیم، دیدیم و لــذا نیاز به 
تشــریح بیشــتری در این جمــع نورانی 
ندارد، چراکه همگی از کسانی هستند که 
از دور و نزدیک شاهد فعالیت های ایشان 

بوده اند.
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی تصریح 
کــرد: رئیس جمهــور عزیزمــان در کنار 
همه ویژگی های که داشــت، یک انســان 
قرآنی بودند و حتی مجموعه منزلشــان را 
در اختیار قــرآن قرار داده بودنــد. فضایی 
کــه رئیس جمهور شــهید در تمــام دوره 

فعالیت شان در سال های قبل و در این دوره 
فشرده در ریاســت دو قوه قضائیه و مجریه 
داشتند، تماماً دلدادگی به قرآن و اهل بیت 
بود و همین موجب شد تا چنین جوشش ها 

و اتفاقات مهمی رخ دهد.
اســماعیلی با تأکید بر اینکه رئیس جمهور 
ما یک رئیس کارآمد قرآنــی، مدیر و مدبر 
باکفایت بود، تصریح کرد: بــه عنوان مثال 
اگر شما آســتان قدس رضوی را بعد و قبل 
از مدیریت ایشــان مقایســه کنید، متوجه 
اقدامات عمیق و بزرگ ایشان در این عرصه 
خواهید شــد. شهید رئیســی فعالیت های 
آســتان قدس رضــوی را وارد فعالیت های 

اجتماعی وزینی کرد و حــوزه خادمی را به 
تمام نقاط کشــور تســری داد و همچنین 
صد ها فعالیت های فرهنگــی، اقتصادی و 
اجتماعی به مجموعه فعالیت های آســتان 

اضافه کرد.
وی با بیان اینکه شــهید رئیسی در کمتر از 
سه ســال در همه شــاخص ها یک جهش 
بزرگ را در آســتان قدس ایجاد کرد، گفت: 
در طول دو سال و نیم فعالیت ایشان در قوه 
قضائیه، سرمایه اجتماعی آن را به بالای ۷۴ 
رساند. ایشــان طرح تحول قضائی را در قوه 

ایجاد کرد.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با اشاره به 

اینکه شهید رئیســی یک مدیر کارآمد بود، 
گفت: مدیر کارآمد یعنــی در کلان بیاید و 
یک تحول و تغییرات مهــم و حرکت رو به 
جلو را ایجاد کند. فضــای مدیریتی ممتاز، 
قوی و امین را از ایشان شاهد بودیم و همین 
رفتار ها باعث می شود تا با شهادت ایشان هم 
فضای عمومی اینگونه همراه بوده و شــاهد 

انسجام اجتماعی در سراسر کشور باشیم.
اســماعیلی با بیــان اینکــه رئیس جمهور 
کم نظیری را از دســت دادیم و مردم ایران 
حق دارند اینگونه برای ایشــان سوگواری 
و عــزاداری کننــد، گفــت: وقتــی نتایج 
نظرســنجی مرکز رصد ملی کشور را درباره 

میزان محبوبیــت آیت الله رئیســی اعلام 
کردم، بســیاری از رســانه های خارجی با 
فضــای آلوده رســانه ای خودشــان اظهار 
تعجــب کردنــد و از ایــن رو این آمــار در 

تلویزیون به صورت رسمی منتشر شد.
وی ادامــه داد: بــر اســاس نتایــج ایــن 
نظرســنجی ۹۳ درصــد مــردم متأثر و 
ناراحــت از این اتفــاق تأســف بار بودند 
و ۸۶ درصــد تمــام آن شــب را نگــران 
حــال رئیس جمهور خــود بودنــد. آقای 
رئیس جمهــور فاصله بین دولــت و مردم 
را برداشت و شــخصیتی بود که شب و روز 
نمی شــناخت و همه آرزو ها و آحاد ما را از 
یک رئیس جمهور تراز انقلاب برآورده کرد 
و به همین جهت خدا به ایشــان عزت داد و 

این محبت را خدا در دل مؤمنین انداخت.
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی با بیان اینکه 
تقید ایشــان به مناسک و مســائل معنوی 
بســیار عجیب بود، گفت: در شــب مناظره 
انتخابات ریاست جمهوری در عصر جمعه از 
من خواست که زیارت عاشورا بخوانم. گویی 
قرار بود فردای آن روز وارد فضای بی اخلاقی 
و توهین شود و به یکی از نامزد های ریاست 
جمهوری گفته بود کــه به خاطر گناهی که 
مرتکب شــدی طلب مغفــرت می کنم و ما 
امروز در ســوگ چنین انســان اندیشمند، 

فرزانه و بزرگی هستیم.
اســماعیلی در پایان، شــهید رئیســی را 
تندیسی از اخلاق اســلامی دانست و اظهار 
کرد: هــر آنچه شــنیده و خوانــده بودیم 
در ســلوک آیت الله رئیســی دیدیم و این 
مســئولیت برای مــا که ســال ها هم نفس 

ایشان بودیم، مضاعف است.

با تاکید بر نژادپرستی؛ مجموعه تلویزیونی »۳۰۰« هم ساخته می شود

آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی 

شهرستان الشتر سری )179( جمعی
شناسهآگهی:1717668

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی ،املاک متقاضیانی که در هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی شهرستان 
الشتر  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز 
و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل  در 
دو نوبت آگهی می گردد. در صورتی که هرکس نسبت به صدور 
از  تواند  باشد می  اعتراض داشته  بنام متقاضیان  سند مالکیت 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه  اعتراض خود را کتباً به 
اداره ثبت اسناد واملاک محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرا به مراجع 
محترم قضایی تقدیم وگواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
قانونی  مهلت  در  اعتراض  که  صورتی  در  نماید،  تحویل  محل 
دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  گواهی  معترض  یا  نگردد  واصل 
عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست .
رضا«  »حاجی  علم«فرزند  غلامیان  »پرویز  تقاضای   –  1  
نسبت به »ششدانگیک قطعه زمین زراعی« بمساحت »4068« 
از »۱85«  فرعی  از پلاک شماره »۱7«  مترمربع مجزی شده 
اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(« 

خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
  2- تقاضای »پرویز غلامیان علم«  فرزند »حاجی رضا« 
بمساحت  زراعی«  زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»۱4۳7۱.09« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »8« فرعی 
از »۱86« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
3- تقاضای »پرویز غلامیان علم« فرزند »حاجی رضا« نسبت 
به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »5869.72« 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »9« فرعی از »۱86« اصلی 
)سلسله(«   الشتر  ملک  ثبت  حوزه   ۱۱ »بخش  بخش  در  واقع 

خروجی از مالکیت مالک اولیه » پرویز غلامیان«
رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -  4
بمساحت  زراعی«  زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 

»۱2۳82« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »۱6« فرعی از 
»۱85« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -  5
بمساحت  زراعی«  زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»8465« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »۱8« فرعی از 
»۱85« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -6
بمساحت  زراعی«  زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»2۳96« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »۱9« فرعی از 
»۱85« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 
)سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان علم«

رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -  7
بمساحت  زراعی«  زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»8666.59« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »7« فرعی از 
»۱86« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -  8
بمساحت  زراعی«    زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»7944.۳2« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »6« فرعی از 
»۱86« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
رضا«  »حاجی  فرزند  علم«  غلامیان  »پرویز  تقاضای   -  9
بمساحت  زراعی«   زمین  قطعه  یک  »ششدانگ  به  نسبت 
»25۳۱۱.۳2« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »۱5« فرعی 
از »۱85« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »پرویز غلامیان«
نسبت  حسین«  »محمد  فرزند  فلاح«  »یوسف  تقاضای   -۱0
به »ششدانگ یکباب عمارت مسکونی« بمساحت »209.00« 
از  فرعی   »۱482« شماره  پلاک  از  شده  مجزی  مترمربع 
»۱04/8۱« اصلی واقع در بخش »بخش ۱۱ حوزه ثبت ملک 
الشتر )سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »نباتعلی امیری« 

 تاریخ انتشار نوبت اول  :  1403/02/29
تاریخ انتشار نوبت دوم:   1403/03/13

                                فرشاد بازوند نژاد 
   رییس اداره ثبت اسناد و املاک
 شهرستان الشتر

آگهی رای هیات قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسهآگهی:1717764مالف:3036
برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان 
سنندج تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله 
مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱5 روز جهت اطلاع عموم آگهی میگرد 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و 
گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است درصورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذكور وعدم
وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت 

مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
۱ - ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای حاتم ندری فرزند نبی صادره 
سنندج به مساحت ششدانگ ۱9592 متر مربع تحت پلاک ۱۱48 فرعی از 
8- اصلی بخش ۱0 منطقه 2 سنندج جزء نسق زارعانه شماره 4۳5۳ مورخه 

۱۳5۱/7/۱6 ابتیاعی برابر قولنامه عادی
2۱ ششدانگ یک قطعه باغ بنام آقای حاتم ندری فرزند نبی صادره سنندج به 
مساحت ششدانگ 4۱84/82 متر مربع تحت پلاک ۱۱47 فرعی از 8- اصلی 
بخش ۱0 منطقه 2 سنندج جزء نسق زارعانه شماره 4۳5۳ مورخه ۱۳5۱/7/۱6 

ابتیاعی برابر قولنامه عادی
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/2/29
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۳/۱۳

اداره ثبت منطقه دو سنندج

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کهک تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان منتخب 

اداره ثبت و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.
رای شماره ۱40۳60۳۳000400000۳ پرونده کلاسه ۱40۱۱۱44۳0004000028 محمد 
داوری فرزند ابوالقاسم در ششدانگ یک قطعه زمین که دارای بنای احداثی می باشد به مساحت 
۱62۳/4۳ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 74 فرعی از 2۳۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک کهک طبق سند قطعی 69۳2 مورخ ۱۳98/۱2/0۳ دفتر اسناد رسمی 76 قم از فاطمه 

تولیتی خریداری کرده است. )م الف   ۱726474  (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد شهرستان کهک تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند 

بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱40۳/0۳/۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱40۳/0۳/29

جعفر شکوری – سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک کهک 



سجاد انوشیروانی مطرح کرد

پاداش ویژه برای وزنه برداران طلایی

ورزش
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rیکشنبه      ۱3خرداد ۱4۰3    شماره ۱6۰۱

میدان

خریدار  رییس فدراســیون وزنه برداری 
از پــاداش یــک میلیــارد و ۵۰۰ میلیونی 
به وزنه بــرداری که در المپیــک مدال طلا 
بگیرنــد، خبر داد و گفت: اگر شــانس های 
مدال طلا در المپیــک موفق نبودند تکلیف 

حقوق شان چه می شود؟
ســجاد انوشــیروانی، در مــورد اعتراض 
وزنه برداران به حقوقی که از ســوی کمیته 
ملی المپیک برای آن ها در نظر گرفته شده 
و سیاست ســکوت کمیته در برابر اعتراض 
وزنه برداران گفت: مــا گزارش های لازم را 
ارسال کردیم، کمیته ملی المپیک در بحث 
ارزیابی ها رنکینگ را ملاک قرار داده است، 
هر دو وزنه برداران ما در رنکینگ در جایگاه 

چهارم قرار دارند.
وی ادامه داد: این دو وزنه بردار شانس کسب 
مدال دارند. سوال من این است که چطور ما 
این دو نفر را شانس کسب مدال نمی دانیم؟! 
اگر وزنه برداران ایــران در رنکینگ جهانی 
در جایگاه دهــم بودند و با نفــرات برتر ۲۰ 
کیلوگرم فاصله رکوردی داشــتند ما به این 
موضوع اعتراض نمی کردیم اما الان شرایط 
به خصوص در دســته ۸۹ کیلوگرم متفاوت 

شده است.

مصطفی جوادی جز سه نفر برتر 
رنکینگ جهانی است

وی بااشاره به اینکه امیدوار است مسئولان 
کمیته ملی المپیک نســبت به این موضوع 
توجیه شده باشــند، گفت: دوستان حاضر 
در کمیته ملی المپیک، آقایان هاشــمی و 
خسروی وفا به ما خیلی لطف دارند و انصافاً 
این مجموعه بــه وزنه برداری نــگاه مثبت 
دارد و همیشــه ما را حمایت کردند. اما در 
خصوص حقــوق وزنه برداران بــه نظرات 
کارشناســان بســنده کردند و ما در اینجا 

دچار مشکل شدیم. 
وزنه بردار چینی در دســته ۸۹ کیلوگرم در 
رنکینگ بوده اما برای حضــور در المپیک 
اسم او را در لیســت قرار ندادند، یعنی عملًا 
حذف می شــود. پــس از این اتفاقــاً عملًا 
مصطفی جــوادی جز ســه نفر برتــر قرار 

می گیرد.

نباید برای کسانی که سهمیه گرفتند 
شانس مدال قائل شد

رئیس فدراســیون وزنه برداری عنوان کرد: 
نفر دومی کــه در رنکینگ بالاتر از مصطفی 
قرار گرفته اســت جز نفرات مدعی این وزن 
نبوده و تازه از وزن پایین به این دسته آمده 
است و مشــخص نیســت در این وزن چه 
شرایطی خواهد داشــت. پس با این شرایط 
ما اگر مصطفــی جوادی به لحــاظ روحی 
تقویت کنیم شانس بالایی برای کسب مدال 
دارد. ما به اعضای هیــأت اجرایی و کمیته 
ملی المپیک پیشــنهاد دادیم اما متأسفانه 
مطرح نکردند. پیشنهاد ما این بود برای همه 
کســانی که سهمیه گرفتند شــانس مدال 
قائل نشــویم. در المپیک توکیو چه کسی 
فکر می کــرد جواد فروغی بــه مدال طلای 

المپیک برسد؟! ولی این اتفاق رخ داد.
انوشــیروانی تأکید کرد: ما از الان چرا باید 
حدس بزنیم که چه کسی مدال طلا یا نقره 
می گیرد؟! بهتر اســت به همه ورزشکارانی 
که سهمیه کســب کردند یک حقوق ثابت 
بدهیم، در المپیک هر کســی به مدال طلا 
یا نقره رسید، از آذرماه سال ۱۴۰۲ تا زمان 

المپیک که حدوداً ۸ ماه است، مابه التفاوت 
حقــوق ۲۰۰ میلیونی خــود را بگیرند. هر 
کسی که مدال برنز و نقره هم گرفت چنین 
شرایطی داشته باشد. به نظرم این راه کاملًا 
منطقی اســت، تا اینکه از الان بگوییم فلان 
ورزشــکار در المپیک مــدال طلا می گیرد 
پس باید حقــوق ۲۰۰ میلیونی او را بدهیم. 
اگر همین ورزشــکار در المپیــک به مدال 
طلا نرسد، تکلیف حقوق او چه می شود؟! یا 
اینکه ورزشکاری طلا بگیرد و حقوق کامل 
هم نگرفته باشد. آن وقت تکلیف چه خواهد 

شد؟!

برای وزنه برداران المپیکی حقوق را 
افزایش دادیم

رئیس فدراســیون وزنه برداری در پاســخ 
به این سوال که آیا مســئولان کمیته ملی 
المپیک نســبت بــه این موضــوع توجیه 
شــدند، خاطرنشــان کرد: قرار اســت این 
موضــوع در هیــأت اجرایی مطرح شــود. 
وزنه برداران المپیکی ما حــق دارند به این 
موضوع اعتــراض کنند؛ البتــه ما خودمان 
در فدراســیون اجازه نمی دهیم نگران این 

مسائل باشــند. تحت هر شــرایطی آن ها 
را حمایــت می کنیــم. فدراســیون برای 
ورزشــکاران المپیکی حقوق در نظر گرفته 
و نسبت به سال گذشته هم افزایش حقوق 
داشــتیم. از آن طرف طبــق وزنه هایی که 
کادر فنی تعییــن کرده. و اگر هــر کدام از 
وزنه بــرداران تا المپیک بتوانــد آن وزنه ها 
را بزند یــک جایزه ریالی به حســاب آن ها 

پرداخت خواهیم کرد.
انوشــیروانی با اشــاره بــه پــاداش ویژه 
فدراسیون برای مدال آوران المپیک گفت: 
وزنه بردارانی که در المپیک پاریس موفق به 
کسب مدال طلا شــوند؛ از سوی فدراسیون 
وزنه برداری پاداش یــک میلیارد و نیمی به 
آن ها تعلــق می گیرد؛ نقــره و برنز المپیک 
۷۰۰ و ۵۰۰ میلیــون پــاداش دریافــت 
خواهند کرد. البته ایــن موضوع باعث مورد 
تأیید هیأت رئیســه فدراســیون هم قرار 
بگیرد. کمیته ملی المپیک و شــخص آقای 
خسروی وفا به ما خیلی لطف و عنایت دارند. 
بودجه ما را چند برابر کردند. ما قدرشناس 
همه ایــن حمایت ها هســتیم. اما در بحث 
تصمیمات هیأت اجرایی انتقادهایی نسبت 

به آن داریم که امیدوارم حل و فصل شــود. 
از اعضای هیأت اجرایی انتظار زیادی داریم 
چرا که اکثر آن ها به ورزش آگاه هســتند و 
انتظار تصمیــم معقول داریــم. رفته رفته 
نزدیک به المپیک و با افزایش تعداد سهمیه 
ورزشــکاران دردســر این موضوع بیشتر 

خواهد شد.

کمیته ملی المپیک برای وزنه برداری 
۲0 میلیارد بودجه در نظر گرفته است

وی در مــورد بودجــه ای کــه کمیته ملی 
المپیــک و وزارت ورزش بــه وزنه برداری 
اختصاص دادند، گفت: قرار اســت یکشنبه 
تفاهم نامــه بــا وزارت ورزش امضا کنیم و 
عدد بودجه آن جا مشــخص خواهد شد. اما 
کمیته ملــی المپیک نزدیــک ۲۰ میلیارد 
تومان برای ما درنظر گرفته اســت. برآورده 
هزینه ما در سال جاری، ۱۶۵ میلیارد تومان 
است که نســبت به سال گذشــته به دلیل 
تجهیزات و زیرساخت ها و اعزام ها رشد صد 
در صدی داشته اســت. عمده این هزینه ها 
را از طریق اسپانســر هم تأمیــن می کنیم 
اما اعتقادمان بر این اســت که کمیته ملی 
المپیــک و وزارت ورزش و جوانــان نــگاه 
ویژه ای به وزنه برداری داشــته باشند. من 
از آقای وزیر تشــکر می کنم که درصد مبلغ 
بودجه فدراســیون وزنه برداری را نسبت به 
سایر فدراســیون ها افزایش دادند اما باز هم 
همان مبلغ خیلی کم است و این رشته باید 
حتماً جز رشته هایی باشد که بالاترین مبلغ 
را دریافــت می کند. ما در مســیر روزهای 
خوب وزنه برداری هســتیم و به آن نزدیک 
هستیم. در این مسیر باید همه نگاه ها به این 

رشته عوض شود و ما را بهتر ببینند.
انوشــیروانی همچنیــن دربــاره جزئیات 
جلســه با رؤسای فدراســیون های کشتی 
و بســکتبال گفت: ایــن جلســه در مورد 
مشکلات زیرســاخت های استادیوم آزادی 
در بحث تأسیســات بود، چاه ها به مشــکل 
خورده و باید لایروبی شــوند تا در تابستان 
به مشکل آب برنخوریم. قرار شد به صورت 
مشترک هزینه های لایروبی را انجام دهیم 

تا مشکلات آن برطرف شود. 

 مجازات حمل و پرتاب نارنجک دستی
 در ورزشگاه ها چیست؟

چند روز پیش بود که در جریــان دیدار دو تیم فوتبال پرســپولیس و 
استقلال خوزستان، انفجار نارنجک دســتی در میان تماشاگران مورد 

توجه قرار گرفت و به حاشیه های این دیدار اضافه کرد.
وحید ســلطانی پاجی، دربــاره حمــل و پرتاب نارنجک دســتی در 
ورزشگاه ها گفت: متاسفانه برخی مواقع شاهد هستیم تعداد معدودی 
از هواداران یا بهتر بگوییم تماشاگر نماها، مواد محترقه از جمله نارنجک 
دستی را به شــکل پنهانی به ورزشــگاه ها برده و در یک لحظه و بر اثر 
احساســات خاص آن را پرتاب می کنند. این عمــل ناهنجار خطرناک 
در قانون، جرم انگاری شده اســت و در صورتی که موجب وقوع جرایم 

دیگری هم شود مستوجب سایر مجازات ها نیز خواهد شد.
وی با بیان اینکه لازم است چنین اقدامات مجرمانه و هنجارشکنانه ای 
از منظر جامعه شناسی و روان شناســی نیز مورد بررسی و تحلیل قرار 
بگیرد، گفت: از، اما منظر جرم شناسی باید بگویم که برابر ماده ۳ قانون 
مجازات قاچاق اســلحه و مهمات و دارندگان سلاح و مهمات غیر مجاز 
مصوب ســال ۱۳۹۰، انواع مواد محترقه جزو اقلام و مواد تحت کنترل 
است و برابر بند ث ماده ۱۲ نگهداری یا حمل این مواد از جمله نارنجک 
دســتی که معمولاً برخی تماشــاگرنما ها آن را با خود داخل ورزشگاه 
می برند از این نوع مواد محسوب شده و در صورتی که از این افراد کشف 

شود مجازات حبس از ۹۱ روز تا شش ماه را درپی خواهد داشت. 
این جرم شناس افزود: همچنین با توجه به حضور هواداران در ورزشگاه 
و نظمی که در آن حاکم اســت، این اقدام مرتکب در اســتفاده و پرتاب 
نارنجک دســتی، قطعاً موجب اخلال در نظم عمومی می شــود که به 
موجب ماده ۶۱۸ قانون مجازات اســلامی مصــوب ۱۳۷۵ به حبس از 
سه ماه تا یک سال و تا ۷۴ ضربه شــلاق محکوم می شود. از سوی دیگر 
چنانچه بر اثر این اقدام، وسایل و تاسیســات مورد استفاده عمومی در 
ورزشــگاه نیز تخریب شــود برابر ماده ۶۸۷ قانون مجازات اسلامی به 

حبس از ۳تا ۱۰ سال محکوم می شود.
سلطانی گفت: در مواردی نیز ممکن اســت رفتار مجرمانه فرد مرتکب 
یا همان پرتاب نارنجک دســتی موجب مصدومیت هوادار یا هوادارانی 
شود که حســب نوع صدمات وارده مجازات قصاص، دیه و حبس را در 

پی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه بدون شک ماموران پلیس نیز از ورود چنین اقلامی به 
داخل ورزشگاه جلوگیری می کنند، گفت: در صورت مشاهده ماموران 
نیز ممکن اســت این فرد به دســتگاه قضایی معرفی شده و به جرمش 
رســیدگی شــود. از این رو توصیه می کنم که افراد بــا در نظر گرفتن 
مجازات و عواقب کارشــان تصمیم بگیرند که آیا حمل نارنجک دستی 

به ورزشگاه اقدام عاقلانه ای محسوب می شود یا خیر.

سرمربی تیم ملی تنیس: 
وه سه آسیا بمانیم نتیجه خوبی گرفته ایم در گر

سرمربی تیم ملی تنیس ایران گفت: اگر در گروه ۳ آسیا بتوانیم بمانیم 
نتیجه خوبــی گرفته ایم چون با توجه به شــرایط باید منطقی صحبت 

کرد.
 امید سوری در مورد وضعیت تیم ملی تنیس ایران در آستانه مسابقات 
گروه سه دیویس کاپ بیان کرد: پس از کش و قوس های فراوان بالاخره 
موفق شدیم در یک زمین هاردکورت تمرین کنیم. کیفیت زمین خوب 
است و کلا در تهران چهار زمین بیشتر نیســت و زمین ایرانمال امروز 
نشان داد شرایط خوبی دارد. خوشبختانه ملی پوشان هم شرایط خوبی 
دارند. امیدوارم هر چه سریع تر راهی اردن شویم و در آنجا تمرین کنیم 

و آماده بازی ها شویم.

او ادامه داد: مســابقات از بیستم خرداد آغاز می شــود و تیم های خوبی 
هستند. ســوریه و مالزی از جمله تیم های قوی هســتند که می توانند 
بازی را برای ما ســخت کنند. انتظار زیادی نمی توان داشــت و خیلی 
نتوانســتیم روی زمین هارد کورت بازی کنیم و حــالا باید ببینیم چه 

می شود.
ســوری در مورد افزایش انتقادات نســبت به تنیس گفــت: با توجه به 
شــرایطی که برای فدراســیون پیش آمده این نقدها انجام می شود اما 
عملکرد آقای عزیزی خوب بوده اســت. با توجه به شــرایطی که پیش 
آمده اســت کمی حاشیه هم زیاد شــده است. شــرایطی که به وجود 
آمده اینطور است که گویا فدراسیون روی هوا اســت. امیدوارم زودتر 
تعیین تکلیف شود. بچه های ما به جای آرامش درگیر حرف و حدیث ها 
هستند که اصلا این وضعیت خوب نیست. امیدوارم همه یکدل باشند تا 

بچه ها با روحیه به مسابقات بروند.
سوری در پاسخ به این پرسش که در آســتانه دیویس کاپ مسئولیت 
تیــم را پذیرفت و تــدارک خوبی هم بــرای تیم وجود نداشــت و فکر 
نمی کند که ریســک کرده اســت؟ تاکید کرد: ۱۰۰ درصد مسئولیت 
سنگینی را قبول کردم. احســاس می کنم هر چه در توان دارم را انجام 
می دهم. تعدادی از بچه ها شــاگرد خودم هســتند و مــن هم تلاش 
می کنم کمک کنم تا بتوانیم نتیجه خوبی را کســب کنیم. ترسی از این 
موضوع نــدارم که تیم بیفتد یا نه. ما دو هفته اســت دنبــال تمرین در 
زمین هارد کورت هستیم اما امروز اولین جلسه تمرینی ما در این زمین 
است. برای برگشت به گروه دو جهانی کار  سختی داریم چون تیم های 
اندونزی و تایلند و ســوریه  بازیکنانی دارند کــه رنکینگ ۳۰۰- ۴۰۰ 

ATP هستند و واقعا جای آنها گروه سه جهانی نیست.

ونالدو؛ کریس  مصدومیت دلیل گریه های ر
وپا را از دست داد؟  جام ملت های ار

دلیل گریه های کریســتیانو ورنالدو فوق ســتاره پرتغالی تیم فوتبال 
النصر عربستان مشخص شد.

 تیم فوتبال النصر عربســتان در چارچوب فینال جام حذفی عربستان 
مقابل الهلال قرار گرفت که در نهایــت این دیدار جنجالی که ۳ بازیکن 
اخراجی نیز داشــت با برتری الهلال به لطف درخشــش یاســین بونو 
دروازه بان این تیم به پایان رســید.فوق ســتاره پرتغالی بعد از بازی از 
شکســت بســیار ناراحت بود و برای دقایقی اشــک ریخت تا ناراحتی 
شــدیدش را از این شکست نشــان دهد. او در دایره مرکزی زمین ابتدا 
دراز کشید و دســتانش را مقابل چشــمانش گرفت تا کسی اشک های 
او را نبیند. اشــک های رونالدو به اینجا ختم نشد و او حتی وقتی بر روی 
نیمکت نشسته بود تا مراســم اهدا جام برگزار شــود نیز در حال گریه 
کردن بود.ویدویی از لحظه خروج رونالدو از ورزشــگاه منتشر شده که 
نشان می دهد شــاید دلیل گریه های او تنها شکســت نبوده و احتمالا 
رونالدو دچار مصدومیت شــده و شــاید این مصدومیت باعث شود تا 

رونالدو نتواند تیم ملی پرتغال را در جام ملت های اروپا همراهی کند. 

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف و وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 
به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱9۱۳ پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱4۱9 ملیحه بهشتی فرزند صفدر، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72/50 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 
فرعی از ۱876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمود هفتانی طی سند قطعی شماره 68428 مورخ ۱۳7۳/۱0/22 دفترخانه ۱7 قم . )م الف   ۱726485  (
2-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱804 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱407 احمد محمدنیا فرزند رمضان، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54/22 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از 2295/2/۱۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سکینه بقائی هامانه طی سند قطعی شماره 62700 مورخ ۱۳46/05/۱ دفترخانه 8 قم . )م 

الف ۱726485   (
۳- رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱609 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳0002002۳75 معصومه عربشاهی فرزند صادق، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48/65 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از ۱976 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدحسین فاطمی قمی بموجب یک فقره اظهارنامه ثبتی بشماره 9006 مورخ ۱۳۱9/2/29 . )م 

الف   ۱726485 (
4-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱528 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳00020027۱5 سیده ملک محمودی فرزند سیدمناف، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱9/2۱ مترمربع در قسمتی 

از پلاک شماره فرعی از ۱788 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳۱9۱5 مورخ ۱402/8/8 دفترخانه 77 قم . )م الف  ۱726485   (
5-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱652 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳0002002۳۱6 کاظم غلامی فرزند عین اله، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۳ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 

فرعی از 2۳۱9/6/۱۱9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرهاد قدیانی صفحه ۳6۱ دفتر ۱96 . )م الف  ۱726485   (
6-رای شماره ۱40۳60۳۳00020025۱2 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱629 مرتضی یزدانی اقبال فرزند قربان، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4 مترمربع در قسمتی از پلاک 

شماره فرعی از 2۳05/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدحسین ضیایی بیگدلی صفحه 298 دفتر 76 . )م الف ۱726485   (
7-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱209 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱550 تقی اشرفی نیا فرزند فیض اله، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 

فرعی از 2277/۳07 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمود ایرانی صفحه 4 دفتر 297 . )م الف  ۱726477 ( 
8-رای شماره ۱40۳60۳۳00020020۳۳ پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱645چراغعلی بابائی فرزند رجبعلی، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۱ مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 

فرعی از 2۱72 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از شکراله مرادیان مغیث صفحه 24 دفتر 572 . )م الف   ۱726477  (
9-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱5۳2 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳00020025۱2 لیلا جباری فرزند یوسف ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 22/50 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 

فرعی از ۱999/۱۳0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حبیب حسن پور صفحه 409 دفتر 208 . )م الف  ۱726477  (
۱0- رای شماره ۱40۳60۳۳0002000749 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱4۱7 سعید زارعی آلانق فرزند غلامعلی، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱8/90 مترمربع در قسمتی 

از پلاک شماره فرعی از ۱94۱/299/456 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی عبداللهی ثبت دفتر الکترونیکی 84۳۱ – ۱۳96 . )م الف   ۱726477  (
۱۱- رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱97۱ پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳00020025۳8 اکبر مرادی هرمز فرزند خداوردی، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 95/60 مترمربع در قسمتی از 

پلاک شماره فرعی از ۱947/22۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 502 دفتر ۳47 . )م الف  ۱726477   (
۱2- رای شماره ۱40۳60۳۳00020026۱8 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳00020020۳۳ ذوقعلی حاجعلی پور فرزند یوسف، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۱/8 مترمربع در قسمتی از 

پلاک شماره فرعی از 2۱00/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیکی 8887 – ۱402 . )م الف    ۱726477  (
۱۳-  رای شماره ۱40۳60۳۳0002002۱85 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱647 نبی ا... محمودآبادی بزچلوئی فرزند حسین، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 97/۱0 مترمربع در 
قسمتی از پلاک شماره فرعی از 22۱4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث سیدعلی اکبر تولیتی صفحه ۱4۳ دفتر 5 )کمافرض اله( . )م الف ۱726474     (

۱4-رای شماره ۱40۳60۳۳000200۱6۳8 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳000200۱65۱ ابراهیم سبزعلی عیدی فرزند اسماعیل، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱25 مترمربع در قسمتی 
از پلاک شماره فرعی از ۱752 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از دل آرا گمار بمیزان 22/70 سهم طی سند قطعی شماره ۱44086 مورخ ۱۳89/08/24 

دفترخانه 4 قم و الباقی را خریداری مع الواسطه از سیدمحمدرضا و منصوره و نرجس و معصومه شهرت همگی ناظمی حسینی . )م الف   ۱726474   (
۱5- رای شماره ۱40۳60۳۳00020025۱0 پرونده کلاسه ۱402۱۱44۳00020026۱7 علی بخشی فرود فرزند رستم، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 

فرعی از ۱94۱/۳86 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل صبوحی صفحه 2۳8 دفتر ۳49 . )م الف   ۱726474  (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 

به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/0۳/۱۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/0۳/29

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم



استان

کرمانشــاه -حســنا فخــارزاده   یازدهمیــن دوره 
»جشــنواره ســتارگان روابــط  عمومــی ایــران«، ســه 
نشــان ویژه »ســتاره ملــی ارتباطــی مدیر ارشــد« برای 
مدیرعامل مخابرات ، »ســتاره ملــی روابط  عمومی«و 
»ستاره خدمت روابط  عمومی« را به شرکت مخابرات 

ایران اعطا کرد.
 بــه مناســبت هفتــه روابط عمومــی، مراســم پایانــی 
یازدهمیــن دوره جشــنواره ســتارگان روابــط  عمومــی 
ایــران و آییــن نکوداشــت روز ملــی روابــط  عمومــی، با 
کبر نصراللهی عضو شورای اطلاع رسانی  حضور دکتر ا
دولت، دکتر بابک نگهداری رئیس مرکز پژوهش های 
مجلــس شــورای اســلامی و حضــور شــماری از فعالان 
ارتباطی ایرانــی و بین المللــی و نیز قرائت پیــام رئیس 
انجمــن بین المللــی روابــط عمومــی )IPRA(، در مرکز 
همایش هــای بین المللــی صداوســیما، با یــک هفته 

، برگزار شد. تأخیر
در ایــن جشــنواره، بــا توجــه بــه رأی هیــأت داوران و 
کســب بالاتریــن امتیازهــای لازم از ارزیابی هــای  بــا 
تخصصــی، نشــان ویــژه »ســتاره ملــی ارتباطــی مدیــر 
ارشــد«، بــه دلیــل نــگاه و عملکــرد حمایتــی از حــوزه 

ارتباطی زیر مجموعه و شــخصیت برجسته ارتباطی، 
منش، روحیه تعاملــی و نقش تعیین کننــده در بهبود 
ارتبــاط بــا ذی نفعــان و نــگاه تعالی جویانــه بــه حــوزه 
ارتباطــات روابــط عمومــی، رســانه و افــکار عمومــی، 

بــه مهنــدس مجیــد ســلطانی  مدیرعامــل شــرکت 
مخابرات ایران اعطا شد.

همچنیــن  بــا عنایــت بــه رأی هیــأت داوران بــه دلیل 
درخشــش در عرصه هــای مختلــف ارتباطــی بــه ویژه 

روابــط عمومــی دیجیتــال ، موفــق شــد لوح ســپاس و 
نشــان ویژه »ســتاره ملــی روابــط عمومــی« را دریافت 
کند. لوح ســپاس و نشان ویژه » ســتاره خدمت روابط 
 عمومــی « ایــران، ســومین جایــزه شــرکت مخابــرات 
ایــران در یازدهمیــن دوره جشــنواره ســتارگان روابط  
عمومی ایران بود که در این مراســم به روابط عمومی 

مخابرات ایران تعلق گرفت.
در ایــن مراســم،مولفه هــای صداقت ، اعتماد ســازی 
، امیــد آفرینی و مشــارکت جویــی به عنوان شعارســال 
روابــط عمومــی عنــوان و برتقویــت اعتمــاد ســازی 
کیــد شــد و  در جامعــه توســط روابــط عمومــی هــا تا
در همیــن زمینــه پیــام خانــم ناتاشــا پاولوویــچ بویــا، 
 )IPRA( رئیــس انجمــن بین المللــی روابــط عمومــی 

قرائت شد. 
در این پیام، رئیس IPRA، با اشــاره به اهمیت رویکرد 
»اعتمــاد در روابــط عمومــی«، ایــن رویکــرد را داری 
نقش کلیدی در دنیای معاصر خواند، چرا که اعتماد 
بــه روابــط عمومــی، تابعــی از عملکــرد اخلاقــی روابط 
عمومی اســت و این توجــه، نقش روابــط عمومی را در 

اعتماد آفرینی، تقویت خواهد کرد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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رئیس علوم پزشکی استان:

وژه بهداشتی و درمانی در لرستان   ۲۸ پر
آماده بهره برداری است

خرم آباد - فرزانه هداوند   رئیس دانشــگاه علوم پزشکی لرستان گفت: 
۲۸ پروژه بهداشتی و درمانی در این استان به زودی افتتاح خواهند شد.

 بهــرام دلفــان در جلســه هیئت رئیســه دانشــگاه علوم پزشــکی لرســتان، 
اظهار داشــت: دولــت ســیزدهم خدمــات شــایانی را در حوزه ســلامت به 

ملت ایران ارائه داده است.
وی با بیان اینکه در این دولت پروژه های مختلف زیرســاختی بهداشــتی 
و درمانــی، تجهیزات و… بــه بهره برداری رســیده اســت، افزود: در اســتان 
لرســتان نیز این خدمات شــامل افتتاح ۷۱ پروژه بهداشــتی درمانی بوده 

است و در به زودی ۲۸ پروژه جدید نیز افتتاح خواهد شد.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی لرســتان، تصریح کــرد: در حــوزه تجهیزات 
کز بهداشتی و درمانی اســتان امکانات و تجهیزات پیشرفته ای  نیز در مرا

خریداری و برای ارائه خدمت به مردم به کار گرفته شده اند.
دلفان در ادامــه بــه الکترونیکی کردن برخــی از خدمات و حــذف کاغذ در 
کز درمانی اشــاره کرد و گفت: اقدامی که اخیراً توســط مدیریت فناوری  مرا
اطلاعات دانشگاه در راستای الکترونیکی نمودن خدمات و حذف کاغذ 

صورت گرفته، جای قدردانی دارد.
وی عنــوان کرد: ســالانه هزینه هــای فراوانی در راســتای اســتفاده از کاغذ 
و چــاپ در بیمارســتان ها بــوده کــه ایــن هزینه بــا اقدامــات انجام شــده، 

کاهش یافته است.

طیب نیا : 

 فولاد مبارکه در مسیر توسعه پایدار کشور 
مصمم است

اصفهان-مریــم مومنــی   مدیرعامــل شــرکت فولادمبارکــه در آئیــن 
بهره بــرداری از اولیــن مجموعــه پروژه هــای تحــول دیجیتال این شــرکت 
گفــت: فولادمبارکــه بــا تکیــه بــر دســتاوردهایی کــه یک بــه یــک رونمایی 
می کند و برنامه هایی که برای آینده دارد، مصمم اســت در مســیر توســعه 
پایدار کشور گام بردارد و راه خود را با گام های اســتوارتر ادامه دهد تا همه 

اینها منجر به خلق آینده بهتر برای جامعه و کشور ایران شود.
 محمد یاســر طیب نیا در آئین بهره بــرداری از اولین مجموعــه پروژه های 
تحــول دیجیتــال این شــرکت بــا اشــاره بــه اینکه امــروز هشــت طــرح را در 
این زمینه بهــره بــرداری خواهیم کــرد، اظهــار کــرد: از جمله ایــن طرح ها 
سامانه هوشــمند پایش آلاینده های زیست محیطی اســت، این سامانه 
بــا اســتفاده از فناوری هــای پیشــرفته آلودگی های زیســت محیطــی را به 
صورت لحظــه ای پایش می کند و در صورت بروز انحراف هشــدارهای لازم 
را می دهد و می تواند تأثیر بســزایی در شناســایی لحظه ای مغایرت های 

زیست محیطی و رفع آنها داشته باشد.
کنتــرل  وی افــزود: طــرح دوم آمــاده بهــره بــرداری ســامانه هوشــمند 
موتورخانه های حرارت مرکزی اســت که این پروژه به منظور مانیتورینگ 
و کنتــرل مصــرف انــرژی در موتورخانه هــا طراحــی شــده و بــا اســتفاده از 
تحلیل داده ها، بهینه ســازی مصرف انرژی را برای فولاد مبارکه به ارمغان 

می آورد.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه ســامانه هوشــمند کنترل و پایش مصرف 
برق را سومین طرح تحول دیجیتال در دســت بهره برداری در این شرکت 
اعــلام کــرد و ادامــه داد: فولادمبارکــه از بزرگ تریــن مصرف کننــدگان بــرق 
اســت و با همتی که صورت گرفت این شرکت علاوه بر نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی 
ســیکل ترکیبــی کــه فــاز اول آن بــا حضــور رئیــس جمهــور شــهید ابراهیــم 
رئیسی افتتاح شد، فاز دوم آن در حال آماده ســازی و بهره برداری است و 

اواخر خردادماه به مدار وارد خواهد شد.
وی تصریح کــرد: نیروگاه ۹۱۴ مگاواتی ســیکل ترکیبی شــرکت فولاد مبارکه 

در کمتر از ۲ سال به بهره برداری رسید.
طیب نیا در خصوص نیروگاه دوم در دســت احداث شــرکت فــولاد مبارکه 
نیز ابــراز کــرد: این نیروگاه خورشــیدی و بــا اســتفاده از انــرژی تجدیدپذیر 
اســت کــه ظرفیــت تولیــد ۶۰۰ مــگاوات بــرق را خواهد داشــت امــا در عین 
حــال کنتــرل میــزان مصــرف بــرق بــرای مــا در فــولاد مبارکــه مهم اســت و 
ســامانه هوشــمند کنترل و پایش مصرف برق بــرای کاهش مصــرف برق و 
هزینه هــای مربوط بــه آن راه اندازی شــد، این ســامانه داده هــای مصرف 
را تحلیل می کنــد و در نتیجه اجــرای پروژه بهینه ســازی مصرف بــرق را در 

سطح کشور خواهیم داشت.
مدیرعامــل شــرکت فولادمبارکه با بیــان اینکه ســامانه هوشــمند کنترل و 
پایش مصرف سیالات از دیگر پروژه های بهره برداری شده در طرح تحول 

فولادمبارکه است، گفت: این سامانه مصرف آب و انرژی را دنبال می کند.

کید کرد:  شرکت توزیع نیروی برق گلستان تا

ج مصرف مصرف بهینه برق به ویژه در ساعات او
گرگان-مهنازمحمدزمانــی   شــرکت توزیــع نیــروی بــرق گلســتان از هم 
اســتانی ها خواســت در ســاعات اوج مصــرف از وســایل پرمصــرف غیــر 
ضروری استفاده نکنند.در اطلاعیه شرکت توزیع نیروی برق آمده است، 
نظر به اعلام سازمان هواشناســی، در روز های آینده شاهد افزایش دمای 
اســتان بین ۳۵ تا ۴۰ درجه ســانتیگراد خواهیم بود.در این اطلاعیه آمده 
اســت؛ باتوجــه بــه ضــرورت تامیــن رفــاه و خدمــت رســانی مطلــوب برق، 
از مشــترکان تقاضــا می شــود در ســاعت های پیــک یــا اوج مصــرف کــه در 
گلســتان از ســاعت ۱۳ تا ۱۸ و از ۲۰ تا ســاعت ۲۳ شب تعیین شــده است، از 
لوازم پرمصرف غیرضروری مانند لباسشــویی، جاروبرقــی، اتو و دیگر لوازم 
برقی پرمصــرف اســتفاده نکنند.بهترین زمان اســتفاده از این وســایل، از 

ساعت ۱۱ شب تا ۱۱ صبح است.

 گام بلند شهرداری بوشهر 
در شفافیت و خدمات آنلاین

خدمــات  ارائــه  نحــوه  بررســی  نشســت  حیــدری    -رضــا  بوشــهر 
شهروندسپاری سیستم شهرسازی شهرداری بوشــهر در بخش استعلام 
، معاونان،  بانک، اســتعلام نقل و انتقــال و نامــه ادارات، با حضور شــهردار
مشــاوران، مدیران و کارشناسان مربوطه در ســالن اجتماعات شهرداری 

با محوریت تسهیل و رفع موانع در فرایند یادشده برگزار شد.
خدمــات  اهمیــت  بــه  اشــاره  بــا  بوشــهر  شــهردار  نشســت،  ایــن  در 
شهروندســپاری در شــهرداری برای بهبــود ارائــه خدمات به شــهروندان 
گفت: این ســامانه در راستای شفاف سازی، توســعه خدمات الکترونیک 

و تسریع در خدمت رسانی به شهروندان راه اندازی شده است.
حسین حیدری با اشاره به اینکه شهروندسپاری به عنوان روشی جدید، 
امکان ثبت درخواســت و همچنین پیگیری غیرحضــوری خدمات حوزه 
شهرســازی، درآمــد و نوســازی را میســر می کنــد، افــزود: همشــهریان عزیز 
بــرای بهرمنــدی از ایــن خدمــات غیرحضــوری می تواننــد بــا مراجعــه بــه 
ســایت https://esup.bushehr.ir در بخــش خدمــات شــهروندان، در فاز 
نخســت نســبت به ثبت درخواســت اســتعلامات بانک و دفترخانه اقدام 
نمــوده و ســپس از همــان طریــق نســبت بــه پرداخــت عــوارض و دریافت 

پاسخ استعلام اقدام نمایند
. گفتنی اســت، ســامانه یادشــده در پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 

به آدرس my.gov.ir نیز قابل دسترسی است.

قزوین-مریــم نقــدی    فرمانــده ســپاه اســتان قزویــن گفــت: ســابقه 
خوش قزوینی ها در هنر خوشنویســی ســبب شده  این شــهر را پایتخت 
خوشنویســی بنامند امــا به دلیــل داشــتن بزرگانــی همچــون ابوترابی و 

لشگری، این شهر را باید پایتخت آزادگان نیز قلمداد کرد.
ســردار رســتمعلی رفیعــی آتانــی در اجلاســیه کنگــره شــهدای غریب در 
اسارت اســتان قزوین که شــامگاه پنجشــنبه ١٠ خرداد در گلزار شهدای 
قزوین برگزار شــد، اظهار کــرد: قزوینی ها همواره در عرصــه جهاد خوش 

درخشیدند.
گر هم جنگی  وی گفت: در زمانــه کنونی دیگر جنگی رخ نخواهــد داد و ا
اتفاق بیفتد دیگر هشــت ســال به طــول نخواهــد انجامید و هرگز کســی 
مانند شهید لشــگری در اولین روز جنگ اسیر نمی شود که سال ها پس 

از پایان جنگ از اسارت آزاد شود.
رفیعی آتانی با اشــاره به جایگاه و اهمیت شــخصیت آیت الله ابوترابی در 
بین آزادگان خاطرنشان کرد: ایشــان مایه امید، انگیزه و روحیه آزادگان 

بــود. فرمانده ســپاه صاحب الامر )عــج( اظهار کــرد: جنگ تمام شــد اما 
دشــمنان این ملــت در جنوب شــرق و شــمال غــرب بــا پشــتیبانی رژیم 
اســرائیل و آمریکا آمدند و دشــمنی خود را نشــان دادند و چهره ای نظیر 

سردار جعفرخانی فاتح شمال غرب شد.

وی ادامه داد: به دفــاع از حرم رســیدیم و در این میدان نبرد شــهیدان 
بزرگی تقدیم انقلاب کردیــم و یگان رزم قزوین بیش از پنــج بار به صورت 
یگانی جنگیدند و ســتاره پرفروغی مانند شــهید حمیــد محمدرضایی 
عزیز تقدیم انقلاب شــد. رفیعی بیان کرد: اســرای ایرانی زبان و دســت و 
پا بســته بودند و در ســیاهچال بعث ماندند ولی هرگز امیدشــان ناامید 
نشــد. آن ها فرزندان آزموده ملت بزرگ ایران هســتند و در ســخت ترین 
شــرایط از امتحــان الهــی ســربلند بیــرون آمدنــد. وی خاطرنشــان کرد: 
عزت و آبروی امروز ما به خاطر رشــادت های این اسرا است ضمن اینکه 
شــهدای آزاده آبــروی اســلام و ایرانند و امــروز آبروی ایــران و اســلام را به 

دست من و شما سپرده اند.
فرمانده ســپاه صاحب الامــر )عــج( در پایان گفــت: امروز میــدان مبارزه 
متفــاوت ولی قله یکی اســت، امروز پرچــم مبارزه را به دســت تک تک ما 
ایرانی ها داده اند تا در هشــتم تیر مــاه با حضور در انتخابــات پرچم را به 

قله ببریم و مایه امید و افتخار ایران اسلامی شویم.

وین قز

فرمانده سپاه استان :

وین را می توان پایتخت آزادگان نامید قز

مازندران خوزستان

کید کرد؛ مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان تا

یت پیک بار شبکه برق در خوزستان با همکاری صنایع  مدیر
-محمــد مجــدم    مدیرعامــل شــرکت توزیــع  اهواز
نیــروی بــرق خوزســتان بــا اشــاره بــه ضــرورت اجرای 
برنامــه هــای دقیــق وزارت نیــرو و توانیــر بــرای گــذر از 
اوج بــار مصرف بــرق تابســتان ۱۴۰۳ گفــت: باید توجه 
داشــت کــه مدیریــت پیک بار شــبکه بــرق اســتان در 
تابســتان امســال بــا همــکاری صنایع عملــی خواهد 
بود.  علی خدری  در نشست هماهنگی کاهش پیک 
بار مصرف برق استان در جمع فعالان بخش صنعت 
اظهار کــرد: با توجــه به افزایــش مصرف انــرژی برق در 
، عبور موفــق از اوج مصرف تابســتان  ســال های اخیر
پیش رو از اهمیت ویــژه ای برخوردار اســت، از این رو 
لازم اســت با برنامه ریزی و تدابیر لازم، از بــروز هرگونه 
خاموشــی و کمبود برق در ایــن ایام جلوگیــری کنیم. 
خدری با اشــاره به ابلاغ ١٨٠ اقدام از سوی وزارت نیرو 
برای مدیریت مصــرف برق در اوج بار تابســتان ادامه 
داد: عبــور از اوج مصــرف تابســتان نیــاز بــه همکاری 
صنایــع و هــم افزایــی تمامــی دســتگاه ها و نهادهــا 
دارد. وی بــا اشــاره بــه نامگــذاری شــعار ســال جاری 
با عنــوان "جهــش تولید بــا مشــارکت مردم" از ســوی 
مقــام معظــم رهبــری، اظهــار کــرد: بــا توجه بــه اینکه 
برق زیرســاخت تولیــد اســت، کاملا ضــروری و حیاتی 
اســت که تمام تلاش خود را جهت تحقق شــعار سال 

را به کار بگیریــم و شــرایط را برای تامین بــرق مطمئن 
و پایدار فراهم کنیم. مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی 
برق خوزســتان افزود: بــا توجه بــه کمبود انــرژی برق 
در تابســتان بــه هم فکــری، هم اندیشــی و همــکاری 
بخش تولید نیاز اســت و بایــد به گونــه ای عمل کنیم 
که چرخ تولید بچرخد و شــاهد خاموشی در تابستان 
نباشــیم. خــدری بــا بیــان ایــن کــه ســال گذشــته بــا 
همراهی صنایــع و مدیریت خوبی که از ســوی وزارت 
نیــرو و شــرکت توانیر اعلام شــد گفــت: با برنامــه ریزی 
های دقیق توانســتیم عبوری موفق از پیــک بار ۱۴۰۲ 
داشــته باشــیم و این یــک دســتاورد بزرگــی بــود که با 

هم فکری و تعامل با مشترکان برق به دست آمد.

مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران:

تصفیه خانه رامسر ۴۰۰ لیتر آب شرب را تامین می کند
و  آب  مدیرعامــل   - رامســر فــر    ســاری-امیری 
فاضــلاب مازنــدران گفــت: تصفیــه خانــه رامســر بــا 
۴۰۰ لیتر در ثانیه آب شــرب مشــترکان ســه شــهر این 

شهرستان را تامین می کند.
بهزاد بــرادرزاده در بازدیــد اســتاندار از تصفیه خانه 
آب رامسر گفت: این تصفیه خانه با ۴۰۰ لیتر در ثانیه 
، کتالــم و ساداتشــهر را  آب شــرب مشــترکین رامســر

تأمین می کند.
مدیرعامــل آبفــا مازنــدران هــدف بازدیــد اســتاندار 
از تأسیســات آبرســانی اســتان را بررســی چگونگــی 
وضعیــت آب شــرب مشــترکین مازنــدران در ایــام 
تعطیل و تابستان دانســت و افزود: تصفیه خانه آب 

رامسر از سال ۹۵ وارد مدار بهره برداری شد.
کنون ایــن تصفیــه خانه بــا ظرفیت  وی گفــت: هــم ا
۴۰۰ لیتــر در ثانیــه، آب شــرب بیــش از ۲۵ هــزار نفــر از 
، کتالــم و ساداتشــهر را  مشــترکین شــهرهای رامســر

تأمین می کند.
بــرارزاده بــا اشــاره بــه اجــرای عملیــات ارتقــای 
کیفــی ایــن تصفیــه خانــه بــا اعتبــار ۱۰۰ میلیــارد 
ریــال افــزود: ایــن عملیــات شــامل تعمیــر کامــل 
کســیژن  کامــل ا ژنراتورهــای ازن زنــی، ســرویس 
، نصــب تجهیــزات تزریق کربــن فعــال، خرید  ســاز

گیربکــس  و  الکتروموتــور  دســتگاه   ۱۲ نصــب  و 
و  تعمیــر  ســازی،  لختــه  حوضچــه  همزن هــای 
کس فیلترهای شــنی،  تعویــض پارشیالیژیشــن با
تعمیر و ســرویس پمپ هــای و بلوئرهــای بکواش 
فیلترهای شنی و نیز بهسازی و نصب همزن های 
مخــازن مــواد شــیمیایی، ســرویس دیــزل ژنراتور 
تعویــض  و  تعمیــر  کیلوولــت،   ۲۰ ترانس هــای  و 
پمپ هــای تزریــق مــواد شــیمیایی، رنــگ آمیزی 
لوله هــای آب و هــوا، خریــد و نصــب دوربین هــای 

امنیت است که درحال اجراست.
وی ادامــه داد: در صــورت تأمیــن اعتبــار لازم، ایــن 

طرح در آینده نزدیک تکمیل و به اتمام می رسد.

خوزستان

اهواز -محمد مجدم   طی مراسمی سرپرست پایگااه مقاومت بسیج 
شهدای رمضان شرکت نفت و گاز اروندان معارفه شد.

 آیین معارفه و تکریم سرپرســت پایگاه مقاومت بســیج شهدای رمضان 
شــرکت نفــت و گاز ارونــدان و فرمانــده پیشــین ایــن پایــگاه بــا حضــور 
مدیرعامل این شــرکت، فرمانده مرکز مقاومت بسیج شــهید تندگویان 
، و  )وزارت نفــت- جنــوب(، فرمانــده ناحیــه مقاومــت بســیج خرمشــهر

برخی مدیران و روئسا و بسیجیان شرکت نفت و گاز اروندان برگزار شد.
در ایــن آییــن عبــدالله عــذاری اهــوازی، مدیرعامــل شــرکت نفــت و گاز 
ک و بلند شــهدا، به خصوص شــهدای  ارونــدان ضمــن درود بــه روح پــا
کید  خدمت اظهار کرد: شهید رئیســی همواره بر مردمی بودن دولت تا

داشت و در بین آن ها حضور پیدا می کرد.
وی بــا بیان اینکــه هر جــا انقلاب و اســلام بــه کمک نیــاز دارد بســیج نیز 
حضــور دارد، افــزود: فرماندهــی جدیــد بســیج بایــد ضمــن ادامــه راه 
فرمانده پیشین روحیه جهادی و بسیجی را در شــرکت تدوام دهد و در 

تعامل با بخش های دیگر شرکت فعالیت های خود را گسترش دهد.
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان بسیجی بودن را از افتخارات خود 

دانســت و گفت: ایده و تفکر امام خمینی)ره( برای تشــکیل بســیج یک 
چشم انداز حساب شده بود که آثار آن را طی ســال های اخیر به وضوح 

دیده ایم و روز به روز اهمیت آن بیشتر می شود.
در ادامه ســرهنگ حســن باقــری فرمانده مرکز مقاومت بســیج شــهید 
تندگویــان)وزارت نفت-جنــوب( ضمــن عرض تســلیت برای شــهادت 
رئیس جمهور و همراهانش گفت: باید دســتاوردهای ســه ساله دولت 

مردمــی رئیســی که به انــدازه یــک دهــه بــود و ریل گذاری های اساســی 
کــرد را مرتــب بازگــو و یــادآوری کنیم تــا یــاد شــهید رئیســی و همراهانش 
ک نشــود. وی همچنیــن بــر ادامــه کمک هــا در قالــب  از ذهن هــا پــا
مســئولیت های اجتماعــی و پروژه هــای محرومیت زدایــی از ســوی 
شــرکت نفت و گاز اروندان و پایگاه مقاومت بسیج این شرکت در شهرها 

کید کرد. و روستاهای حوزه تاسیساتی تا
در ادامه ســرهنگ لویمــی فرمانــده ناحیه مقاومت بســیج شهرســتان 
خرمشــهر ضمن قدردانی از فعالیت های شــرکت نفــت و گاز اروندان در 
شهرســتان، عنوان کــرد: هر کجــا بســیج و تفکر بســیجی وجود داشــت 

شاهد روحیه انقلابی، پیشرفت و گره گشایی از مشکلات بودیم.
وی همچنیــن روحیــه بســیجی و جهــادی در بیــن مدیــران و کارکنــان 
شــرکت نفــت و گاز ارونــدان را یــک مزیــت بــرای پیشــرفت ایــن شــرکت 

دانست.
گفتنــی  اســت؛ در ایــن مراســم حســین کریمی پور بــه عنوان سرپرســت 
پایــگاه مقاومت بســیج شــهدای شــرکت نفــت و گاز اروندان معارفــه و از 

زحمات رحمان توکلی فرمانده پیشین این پایگاه تجلیل شد.

وندان پرست پایگاه مقاومت بسیج شهدای رمضان شرکت نفت و گاز ار معارفه سر

وابط عمومی ایران برای شرکت مخابرات ایران 3 نشان ویژه جشنواره ستارگان ر

یکشنبه      ۱3خرداد ۱4۰3    شماره ۱6۰۱



وزیر نیرو:
ساعت اداری از نیمه خرداد تغییر خواهد کرد

وزیر نیرو گفت: بر اســاس مصوبــه هیات دولت، از ۱۵ خرداد ســاعت 
شروع به کار ادارات ۶ صبح خواهد شد.

 »علی اکبــر محرابیــان« در گفت وگویی افزود: ســاعت پایان کار ۱۳ 
خواهد بود و به این طریق مدیریت مصرف انجام خواهد شد.

وزیر نیرو خاطرنشان کرد: البته بخش اداری باید در مصارف سرمایشی 
هم ملاحظه داشته باشد و دمای محیط کاری را روی دمای آسایش که 
۲۶ درجه اســت قرار دهد.افزایش دمای هوا این روزها موجب افزایش 

مصرف برق در کشور و فشار مضاعف به شبکه برق شده است.

وزارت نیرو امسال با هدف مدیریت مصرف برق در بخش خانگی، علاوه 
بر پاداش های سال گذشته ۸۰ میلیون جایزه برای مشترکان صرفه جو 
در نظر گرفته اســت. این جوایز شــامل کالاهای خانگی، بســته های 

اینترنت، دوچرخه، کالاهای الکترونیک و ۱۰۰ ها خودرو می شود.

گزارش هزار روز خدمت در دولت سیزدهم
 دولت سیزدهم پرچم دار تامین سوخت 

وگاهی پایدار نیر
 دولت ســیزدهم در زمینه تامین ســوخت نیروگاه ها پرچــم دار بود، 
به طوری در ۲۹ ماه شروع به کار فعالیت های خود تامیـــن پایـــدار و 
ذخیره سـازی سـوخت موردنیـاز ۱۱۰ نیـــروگاه کشـور بـا ظرفیـت 
۳ میلیارد و ۶۰۰ میلیـون لیتـر نفـــت گاز و ۲ میلیـارد و ۵۰۰ میلیون 

لیتر نفت کوره را به سرانجام رسانده است.
 از اقدامات مهم دولت سیزدهم، تامین ســوخت زمستانی نیروگاه ها و 
عدم خاموشــی آن ها بود. علت اهمیت این ماجرا از این جهت است که 
در زمان هایی که مصرف گاز به پیک می رســد، برای اینکه گاز خانه ها 
قطع نشــود، گاز به واحدهای نیروگاهی و صنایع قطع می شــود از این 
جهت دولت برای تامین سوخت این صنایع و نیروگاه ها از سوخت های 

جایگزین نظیر گازوئیل و مازوت استفاده می کند.
طبق آمار شــرکت ملی پالایش و پخــش فرآورده هــای نفتی دولت 
سیزدهم در ۲۹ ماه شروع به کار فعالیت های خود تأمیـــن پایـــدار و 
ذخیره سـازی سـوخت موردنیـاز ۱۱۰ نیـــروگاه کشـور بـا ظرفیـت 
حـدود ۳ میلیارد و ۶۰۰ میلیـون لیتـر نفـــت گاز و ۲ میلیـارد و ۵۰۰ 

میلیون لیتر نفت کوره را به سرانجام رسانده است.
دهقان ناصرآبــادی نماینده مجلس در گفت وگو بــا ایرنا اظهار کرد: به 
علت ناترازی گاز، نیروگاه ها مجبورنــد گازوئیل یا مازوت مصرف کنند 
و طبق گزارش شــرکت ملی پالایــش و بخش فرآورده هــای نفتی در 
۲۹ماهه اول دولت ســیزدهم حدود ۶ میلیارد لیتــر گازوئیل و مازوت 
اســتفاده شــد که اگر ناترازی گاز نداشتیم می توانســتیم این مقدار 

گازوئیل و مازوت را صادر کنیم که ۴ میلیارد دلار ارز برای کشور بود.
یکی دیگر از اقدامات مثبت دولت ســیزدهم، طرح تخصیص سوخت 
نیروگاه بر اساس بازده بود به طوری که کرامت ویس کرمی از تخصیص 
و تحویل سوخت مایع به نیروگاه های حرارتی کشور بر اساس راندمان 
از ابتدای ســال جاری خبر داد و گفت: بر اســاس مصوبه ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز که با هماهنگی وزارت نیرو، شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی و شــرکت بهینه سازی مصرف ســوخت انجام شده 
است، تحویل سوخت نیروگاهی امسال بر اساس بازده انجام خواهد شد 
و این شاخص به عنوان یکی از معیارهای موردنظر برای میزان سوخت 

مایع تخصیصی و تحویلی به نیروگاه ها لحاظ خواهد شد.
معاون اجرایی مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی با اشاره به اینکه میزان راندمان در ســال های قبل در محاسبات 
تأمین ســوخت لحاظ نمی شــد، افزود: بــا اجرایی شــدن این طرح، 
تخصیص سوخت به نیروگاه ها بر اساس بازده هر نیروگاه، واقعی سازی 
خواهد شــد و افزون بر آن، مصرف هــر نیروگاه منطقــی و منطبق با 

عملکرد و تولید واقعی آن خواهد بود.

وی افــزود: دومیــن مصرف کنندگان بزرگ ســوخت مایع کشــور، 
نیروگاه ها هســتند کــه در زمان محدودیــت یا قطعــی گاز طبیعی 
)به عنوان سوخت اول یا ســوخت اصلی( به ویژه در فصل سرد سال، از 
سوخت مایع به عنوان سوخت دوم یا پشتیبان جهت تولید برق استفاده 
می کنند. با توجه به مصرف بالای ســوخت مایع در این بخش، تشدید 
نظارت و کنترل های لازم بــر فرایند تخصیص، تأمین، تحویل و مصرف 
سوخت مایع آن ها در ســال جاری از برنامه های شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی و شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
خواهد بود.معاون اجرایی مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و پخش 
فراورده های نفتی گفت: رتبه ســوم مصرف ســوخت مایع در کشور به 
مصرف کنندگان غیر حمل ونقلی تحت پوشش وزارتخانه های صنعت، 
معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی، وزارت نیرو )مصارف 
غیر نیروگاهی( و شرکت های زیرمجموعه شرکت ملی نفت )که فعالیت 
اکتشــافی در خشــکی و دریا دارند( و وزارت کشــور اختصاص دارد.
بنابراین با وجود اینکه این موضوع به معنای کاهش تولید گاز یا ناکافی 
بودن تولید نیست؛ بلکه به گفته سعید عقلی مدیر دیسپچینگ شرکت 
ملی گاز ایران؛ مصرف گاز در کشــور در سال گذشــته )۱۴۰۲( برابر با 
۲۴۹ میلیارد مترمکعب بوده و این مقدار نســبت به ســال پیش از آن 
)۱۴۰۱( ۷ میلیارد مترمکعب افزایش یافته که ۷۹ میلیارد مترمکعب 
آن به نیروگاه ها اختصاص پیدا کرده اســت؛ از طرفی شــاهد افزایش 
تزریق ۱۱ درصدی گاز طبیعی به نیروگاه ها در ســال ۱۴۰۲ نسبت به 
سال ۱۴۰۱ بودیم.بر اســاس این گزارش، هر چند تولید و تزریق گاز به 
نیروگاه ها بیشتر بوده، اما مصرف گوی ســبقت را از تولید ربوده است و 
به میزان قابل توجهی افزایش پیدا کند. به همین سبب برای جلوگیری 
از خاموشــی نیروگاه ها باید ســوخت مایع به نیروگاه تزریق شــود. با 
این حال مصرف نیروگاهی ســبب شــده که در ۲۹ ماه ابتدایی دولت 
ســیزدهم ۲ میلیارد و ۵۲۰ میلیون دلار گازوئیل و یک میلیارد و ۲۵۰ 
میلیون دلار نفت کوره فقط جهت مصرف ســوزانده شــود به عبارتی 
در دولت ســیزدهم ماهانه ۳۱۰ میلیون دلار برای رفع ناترازی هزینه 
پرداخت کرده است؛ بنابراین دولت ســیزدهم بدون هیچ گونه بهانه ای 

توانست سوخت نیروگاه ها را به صورت پایدار تامین کند.

مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلا خبر داد
تالار معاملات سلف و آتی در راه است

مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلا ایران از راه اندازی سامانه ارز خدماتی 
تا یک ماه دیگر و همچنین راه اندازی تالارهای معاملات سلف و پیمان 
آتی )فــوروارد( در مرکز مبادله ارز و طلا در آینــده نزدیک خبر داد و با 
اشاره به مسائل مطرح شــده در رابطه با بازار رســمی و غیررسمی ارز 

گفت: باید نیازهای واقعی ارزی کشور را در بازار رسمی برطرف کرد.
مرکز مبادله ارز و طلا ایران، تیرماه سال گذشته از سوی بانک مرکزی و 
با هدف ساماندهی و جداسازی حوزه های نظارت و تنظیم گری از بخش 
عملیاتی و اجرایی راه اندازی شد. در این راستا علی سعیدی، مدیرعامل 
مرکز مبادله ارز و طلا ایران ، به فلســفه تاسیس مرکز مبادله اشاره کرد 
و گفت: خوشــبختانه بانک مرکزی این اراده را محقق ساخت که بخش 
عملیات را از تنظیم گری جدا ســازد؛ چراکه تا قبــل از این به گونه ای 
عمل می شد که تنظیم گری یعنی وضع مقررات، اجرا و نظارت را بانک 
مرکزی انجام می داد. با این حال روش دقیق تر روشــی است که وضع 

مقررات و نظارت از عملیات جدا شود.
وی اظهار کرد:  در حال حاضر بانک مرکزی این برنامه را دارد که به مرور 
زمان عملیات اجرایی معاملات ارز را به مرکز مبادله منتقل کند و مرکز 
مبادله عملا این ماموریت را انجام دهد و بانــک مرکزی به عنوان نهاد 
تنظیم گر، مقررات وضع کند و عملیات اجرایی که توسط مرکز مبادله 

انجام می شود را تحت نظارت خود، داشته باشد.
مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلا ایران افــزود: بنابراین به لحاظ اینکه 
بگوییم چرا این اقدامات صورت گرفت و چه اهداف و فلســفه ای پشت 
این اقدامت وجود داشــت، برنامه بانک مرکزی این است که برای سال 
جاری و مطابــق برنامه ریزی هایی که صورت گرفتــه عملیات اجرایی 

معاملات ارز به مرکز مبادله منتقل شود.

تالارهای ارز راه اندازی می شود
ســعیدی با اشــاره به موضوع راه اندازی تالار مبادلات ارز گفت:  وقتی 
در رابطه با موضوع ارز صحبت می شــود، باید تاکید کرد که این موضوع 
شقوق مختلف دارد. ارز اشــخاص، ارز بازرگانی )مبادله شده در سامانه 
نیما( و ارز خدماتی، شــقوق مختلف ارز مبادله ای اســت که به تعبیر و 
اصطلاح بازار شامل تالارهای متفاوتی می شــود. در تالارهای مختلف 
نیز معاملات بــا تحویل در سررســیدهای مختلف انجام خواهد شــد 

)سلف، نقد و آتی(.

راه اندازی سامانه ارز خدماتی تا یک ماه دیگر
وی ادامه داد:  مقدمات هــر کدام از تالارهای ارز در حال شــکل گیری 
و انجام اســت که به وضع مقررات، تصویب دســتورالعمل های اجرایی 
و ایجاد ســامانه نیاز دارد تا همه چیز برای اجرا آماده شــود. برای مثال 
در حوزه ارز خدماتی مقررات وضع شــده و دستورالعمل  آن به تصویب 
رسیده است و بعد از اینکه دســتورالعمل  اجرایی به تصویب می رسد، 
نوبت به ایجاد سامانه است که بخش زیادی از سامانه آن ها ایجاد شده و 
پیش بینی شــده که تا یک ماهه آینده، سامانه ارز خدماتی در دسترس 
عموم قرار گیرد تا تمامــی ۶۳ مورد اقلامی که مشــمول ارز خدماتی 

می شود در این سامانه تأمین شود.  

مدیرعامل مرکــز مبادله ارز و طلا ایران خاطر نشــان کرد: در حوزه ارز 
اشــخاص نیز به همین ترتیب در حال کار بر روی ســامانه آن هستیم 
و برای تعریف کســب و کار در حال ارائه پیشــنهادات خــود به بانک 
مرکزی بوده و بانک مرکزی نیز در حال گردآوری پیشــنهادات حاصل 
از مطالعات خود اســت که جلســات آن حدود یک ماه اســت در حال 
برگزاری اســت و از آنجایی که یک بحث و موضوع تازه است، نسبت به 
ارز خدماتی به میزانی، پیچیدگی های بیشــتری دارد. با این حال، پیش 

بینی می شود تا دو ماه آینده عملیاتی شود.  
سعیدی افزود: البته زمانی که درباره ســامانه صحبت می شود، باید به 
خاطر داشت که ســامانه باید تست عملیاتی شــود و متعاقب آن تست 
امنیت و تست فشار را پشــت ســر بگذارد که نیاز به زمان است، اما در 
نهایت، تا قبل از اتمام نیمه اول سال جاری، به صورت کامل عملیاتی و 

نهایی می شود.

باید نیازهای ارزی به سمت بازار رسمی حرکت کند
وی گفــت: در رابطه بــا نیاز حرکت به ســمت تک نرخی شــدن ارز و 
همچنین کاهش فاصله میان ارز رســمی و غیر رسمی در وهله اول باید 
اشاره داشت که ما چه بسترهایی برای رفع نیازهای ارزی داریم و اصولا 
لازم است تا نیازهای ارزی را به خوبی بشناسیم. برای مثال در حوزه ارز 
خدماتی که یکی از طبقات نیازهای ارزی کشور است که بخش بسیاری 
از نیازهای خرد و کلان دستگاه ها و مردم را پوشش می دهد، اگر بتوانیم 
حوزه ارز خدماتی را به نحوی ســاختاربندی کنیم که هر کســی برای 
مصرف و نیاز ارزی خود بداند باید بــه کجا مراجعه و از چه طریقی اقدام 
کند و همچنین ارز مورد نیاز به مقدار کافی در اختیارش قرار داشــته 

باشد، طبیعتا به بازار غیر رسمی مراجعه نمی کند.
این مقام مسئول بیان داشت:  در طرف دیگر در بحث مربوط به واردات 
کالاهای اساســی، ماشــین آلات و سرمایه در گردش شــرکت ها، که 
مشــمول حوزه ارز بازرگانی می شــود، اگر بازار ارز بازرگانی به نحوی 
باشــد که بتواند تمام نیازها را مرتفع ســازد، درخواست ها به بخش های 
غیررسمی نمی رود. همچنین اگر ارز اشخاص سامان دهی شود، فردی 
که قصد دارد واردات انجام دهد، کم کم مراجعه خود به بازار غیر رسمی 

را کاهش داده و نیاز آن در بازار غیررسمی حذف می شود.
سعیدی ضمن اشــاره به دو بازار رسمی و غیر رســمی ارز گفت: نرخی 
که در مورد ارز غیر رســمی و رســمی صحبت می شــود به این دلیل 
است که بازار غیر رسمی وجود دارد و این بازار ناشــی از نیازها، عرضه 
و تقاضای غیررسمی اســت. اگر به این نیازها رســمیت داده شود و در 
سیستم رسمی به آن پاسخگو باشــیم و از آنجایی که درآمدهای ارزی 
کشور مشخص اســت؛ یعنی برخی از آنها مربوط به درآمدهای دولت از 
فروش نفت و گاز اســت، برخی به پتروشیمی ها و فولاد و برخی دیگر به 
صادرکنندگان باز می گردد، بی شک می توانیم بازار غیررسمی را روز به 
روز کوچک و کوچک تر کرده و جریان همه نیازهای ارزی کشــور را در 

بازار رسمی سازماندهی کنیم.
وی افزود:  برای مثال اگر شــما خشــکبار صادر کردید و بدون اینکه از 
ارز ترجیحی استفاده کرده باشید، درآمد ناشــی از صادرات در اختیار 
دارید، شــما می توانید این ارز را در بازار اشــخاص بفروشــید. یکی از 
کارهایی که در دستور کار مرکز مبادله اســت و از سال گذشته در حال 
کار بر روی آن هستیم، این است که نیازهای ارزی کشور را شناسایی و 

برای آنها محل تامین در نظر بگیریم.
مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلا ایران تاکیــد کرد:  به هر میزان که این 
کار پیشرفت کند، عملا نیازهای غیر رســمی کوچک تر می شود و نرخ 
غیر رســمی نیز حتی در صورت اعلام به آن توجه نمی شــود؛ چراکه 

نیازهای اصلی و اساسی از طریق بازار رسمی تامین می شود.
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 معاون اقتصادی بانک مرکزی اعلام کرد

ایجاد مرکز مبادله با هدف تقویت حکمرانی ارزی

خریدار  معاون اقتصادی بانک مرکزی با تاکید 
بر کاهش متغیرهای پولی موثر بــر تورم و اینکه 
هم  اکنون حدود ۹۰ درصد ترکیب واردات کشور 
اختصاص به مــواد اولیه، کالاهای واســطه ای و 
ســرمایه ای دارد گفت: هدف از اجرای سیاست 
تثبیت در حــوزه ارز تقویت تنظیم گری و شــأن 
حکمرانی بانک مرکزی در بازار ارز است و منطق 
اولیه ایجاد مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران، نیز در 

همین راستا است.
 دکتر محمد شــیریجیان، در نشست تحلیلی - 
تخصصی »الزامات کارکرد موثر مرکز مبادله ارز 
و طلا در راســتای تقویت حکمرانی سیاست های 
پولی« گفت: با توجه به آثــار تحریم های ظالمانه 
بر حکمرانــی بانک مرکزی درخصــوص منابع و 
جریان بین المللی مبادلات ارزی کشــور، مرکز 
مبادله ارز و طلای ایــران با توجه بــه اقتضائات 
تحریمی و با حضور همه بازیگران تشــکیل شد تا 
مبادلات ارزی کشور در بســتر یک نهاد شفاف و 
با قابلیت تنظیم گری برای مقام سیاست گذاری 

پولی و ارزی انجام شود.
وی افزایش شــفافیت در معامــلات ارزی برای 
بانک مرکزی به عنوان یک نهــاد تنظیم گر ارزی 
را مهمترین دستاورد ایجاد این مرکز عنوان کرد 
و افزود: تســهیل گری برای ایجــاد تعامل میان 
فعالان این عرصه و تقویــت حکمرانی ارزی بانک 
مرکزی برای ایجاد تعــادل در بــازار ارز از دیگر 

اهداف ایجاد مرکز مبادله ارز و طلای ایران بود.
دکتر شیریجیان با بیان اینکه ایجاد مرکز مبادله 
ارز و طلا مبادلات ارزی کشــور را یکپارچه کرد و 
بستر مناســبی برای مدیریت یکپارچه بازار طلا 
فراهم کرد گفت: براســاس قانــون پولی و بانکی 
کشــور بانک مرکزی مکلف به مدیریت همزمان 
بازار ارز و طلا اســت؛ چرا که رابطه همبســتگی 

بالایی میان نرخ ارز و طلا وجود دارد .
معاون اقتصادی بانک مرکزی با تاکید بر ضرورت 
به رسمیت شناختن مجموعه ای از نیازهای ارزی 
در مرکز مبادله ارز و طلای ایران گفت: در همین 
راســتا برای تامین نیازهای خرد تالار خدماتی، 
برای تامین نیازهای تجاری تــالار حواله و برای 
معاملات انواع شمش و ســکه طلا تالار طلا ایجاد 
شــده اســت و برای تامین نیازهای احتیاطی در 
مواجهه با نوســانات آتی نرخ ارز تالار مشــتقات 
پیش بینی شده است و بسترهای فنی لازم برای 

پاسخگویی به این نیازها در حال ایجاد است.
دکتر شــیریجیان در ادامه این نشست تخصصی 
با اشــاره به اهــداف بانک مرکــزی درخصوص 
سیاســت تثبیت گفت : هدف از اجرای سیاست 
تثبیت تقویت تنظیم گری و شأن حکمرانی بانک 
مرکزی در بازار ارز است. در یک سال اخیر شاهد 
آن بودیم که نرخ ســامانه نیما به صورت تدریجی 
و به گونه ای که برای بنگاه هــای اقتصادی قابل 
پیش بینی باشــد، تعدیل شــد و از ســوی دیگر 
سهم ارز اشــخاص نیز که به صورت توافقی بین 
صادرکننــده و تولیدکننده تعیین می شــود، در 

تامین نیازهای ارزی کشور افزایش یافت.
معاون اقتصادی بانک مرکزی در ادامه با اشــاره 
به کاهشی شدن شــاخص ها و متغیرهای پولی 
اثرگذار بر تورم طی دو ســال گذشــته و تاکید بر 
اینکه ما باید از چرخه معیوب و افزایشــی تورم و 

نقدینگی که از سال ها پیش، کشور را درگیر خود 
کرده بود خارج می شدیم تصریح کرد: الحمدالله 
این اتفاق مثبت هم اکنون رخ داده اســت زیرا در 
بین متغیرهای سیاســتی، کنترل رشد نقدینگی 
مهمترین الزام برای کنترل تــورم و ثبات اقتصاد 
کلان محسوب می شــود. بر این اســاس، بانک 
مرکــزی بــا پیگیری جــدی سیاســت کنترل 
مقداری رشــد ترازنامه )کنترل قدرت خلق پول 
بانک ها( و جریمه بانک هــای متخلف، در نهایت 
توانست نرخ رشــد نقدینگی را از ۳۱.۱ درصد در 
پایان ســال ۱۴۰۱ به ۲۴.۳ درصد در پایان سال 
۱۴۰۲ کاهش دهد و رشد ۲۵ درصدی نقدینگی 
هدفگذاری شده برای ســال ۱۴۰۲ را بطور کامل 

محقق نماید.
دکتر شــیریجیان همچنین گفت: نرخ رشد پایه 
پولی نیز که در پایان سال ۱۴۰۱ متاثر از سیاست 
افزایش نرخ ســپرده قانونی بانک مرکزی به رقم 
۴۲.۳ درصد رســیده بود، در پایان سال ۱۴۰۲به 

رقم ۲۸.۱ درصد کاهش یافت.
وی با اشــاره به برنامه های هدفگذاری شده بانک 
مرکزی برای مهار تورم گفت: بر اساس آمار بانک 
مرکزی، تورم نقطه به نقطه شاخص بهای مصرف 
کننده با ۱۸.۴ واحد درصد کاهش از ۴۹.۴ درصد 
در بهمن ماه ۱۴۰۱ به ۳۱ درصد در اردیبهشــت 
۱۴۰۳ رسیده اســت. تورم سالیانه مصرف کننده 
نیز با ۷.۱ واحد درصد کاهــش از ۴۴.۱ درصد در 
بهمن ماه ۱۴۰۱ به ۳۷ دردصد در اردیبهشــت 

۱۴۰۳ کاهش یافته است.
دکتر شیریجیان با اشاره به نرخ تورم تولیدکننده 
۱۰۷ درصــدی در شــهریور مــاه ۱۴۰۱ اظهار 
داشــت: تورم نقطه به نقطه تولیدکننده به عنوان 
یک شــاخص پیش نگر از ۴۱ درصد اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۲ بــه ۲۳.۳ در اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ 
کاهش یافته اســت. تورم دوازده ماهه شــاخص 
بهای تولیدکننده نیز که اســفند ۱۴۰۰ در رقم 
۶۰.۹ درصد بود در اسفند ۱۴۰۱ به ۳۶.۹ درصد 
و در اسفند ۱۴۰۲ نیز به رقم ۳۲.۶ درصد کاهش 

یافت.
معاون اقتصادی بانک مرکزی در ادامه، رشد پول 
را نشانگر رشــد انتظارات تورمی برشمرد و گفت: 
کنترل رشد بخش ســیال نقدینگی یا همان پول 
که نمادی از انتظارات تورمی در جامعه اســت از 
برنامه های بانک مرکزی بود. این نرخ در بین تمام 
کل های پولی همبستگی بسیار بالایی با تورم در 
کوتاه مدت دارد و با مجموعــه اقدامات در قالب 
سیاســت تثبیت و کنترل نوســانات بازار ارز در 
بانک مرکزی، شاخص رشــد پول از ۶۵.۲ درصد 
در پایان ســال ۱۴۰۱ به ۱۷.۵ درصــد در پایان 
سال ۱۴۰۲ و ۱۵.۷ درصد در پایان فروردین ماه 

۱۴۰۳ رسیده است.
دکتر شیریجیان علت اصلی کاهش قابل ملاحظه 
شــاخص بهای تولید کننــده را مدیریت نرخ ارز 
عنوان کرد و گفت:  بر اســاس بررسی های انجام 
شده میان نرخ ارز مرکز مبادله ارز و طلا )یا همان 
نرخ سامانه نیما )ETS(( و شــاخص بهای تولید 
کننده تقریباً همبستگی ۸۰ درصدی وجود دارد؛ 
لذا با مدیریت نــرخ ارز و کاهش تورم تولیدکننده 
بســتر لازم برای پیش بینی پذیر کردن و برنامه 
ریزی در نظام تولیدی کشور بهتر فراهم می شود 

و با کاهش تورم طرف عرضه متعاقباً با یک تاخیر 
زمانی اثر خود را بر کاهش شــاخص بهای مصرف 

کننده نشان خواهد داد.
وی خاطرنشان کرد: سیاســت تثبیت اقتصادی 
تنها وابسته به اقدامات بانک مرکزی نیست بلکه 
این یک رویکرد سیاستی جامع است و اثربخشی 
آن مستلزم سیاست های مالی غیر تورم زا و التزام 
به انضباط بخشی بودجه توسط دولت نیز هست. 
البته سیاســت های پولی نیز باید کمک کند که 
حداقل در کوتاه مدت در قالب سیاست انقباضی 
و در همــان حال بــا هدایت اعتبارات به ســمت 
بخش های مولد اولویت دار و در واقع تأمین مالی 
هدفمند بخش های تولیدی، منجر به اثربخشی 
بیشتر سیاست تثبیت از طریق مرکز مبادله ارز و 

طلای ایران شود.
دکتــر شــیریجیان در ادامه با اشــاره به برخی 
مطالب مطرح شــده در زمینــه ارتباط تضعیف 
ارزش پول ملی و افزایــش رقابت پذیری و ایجاد 
مزیت رقابتــی برای محصولات کشــور در بازار 
های صادراتی تاکید کرد: بــه هیچ وجه اینگونه 
نیســت؛ چراکه زمانی تضعیف ارزش پول ملی 
منجر به افزایش رقابت پذیری و افزایش صادارت 
به کشورهای هدف می شود که شاخص مارشال 
لرنر یا همان مجموع کشــش صادرات و کشش 
واردات به نرخ ارز بزرگ تر از یک شــود. در این 
شرایط با افزایش نرخ ارز، می توان انتظار داشت 
خالص تراز حســاب کالا مثبت تر می شــود؛ اما 
برپایه مطالعات انجام شــده، این شــاخص در 

ایران کمتر از یک است.
معاون اقتصادی بانک مرکــزی با بیان اینکه هم 
اکنون حدود ۹۰ درصد ترکیب واردات کشــور 
اختصاص به مــواد اولیه، کالاهای واســطه ای 
و ســرمایه ای دارد، تصریح کرد : ایــن امر بدین 
معناست که کشش واردات نســبت به تغییرات 
نرخ ارز به شــدت پایین اســت. یعنــی هر چه 
نرخ ارز افزایش یابــد، هزینــه تولیدکنندگان 
برای تامین مــواد اولیه و کالاهای واســطه ای و 
ســرمایه ای افزایش می یابد در حالی که تقاضا 
برای این اقلام به میزان محسوســی کاهش پیدا 
نمی کند. به عبارت دیگر کشش پذیری واردات 
نســبت به تغییرات نرخ ارز پایین است؛ بنابراین 
هزینه تمام شده تولید کشور به شدت به نرخ ارز 
وابستگی مســتقیم معناداری دارد و با افزایش 
این نرخ مزیت و قدرت رقابتــی تولیدکنندگان 
کشــور در بازارهای داخلــی و خارجی تضعیف 

می شود.
وی افزود: در عین حال بیش از ۷۰ درصد ترکیب 
صادرات کشور، مشتمل بر مواد خام و محصولات 
پایه ای همچــون کانی هــای معدنــی، فولاد، 
محصولات پتروشیمی و فرآورده های نفتی است. 
لذا محصولات صادراتی کشــور پیچیدگی بالایی 
ندارد که بــا افزایش نرخ ارز مزیــت رقابتی آن ها 
در بازارهای هدف افزایش دهــد؛ در واقع بدلیل 
ماهیت کنونــی کالاهای صادراتــی، در مجموع 
صادرات کشــور در حال حاضر سقف مشخصی 
دارد. بنابراین می توان انتظار داشــت که شاخص 
مارشــال لرنر در ایــران کمتر از یک باشــد و لذا 
افزایش نــرخ ارز لزوماً تاثیری بــر خالص تجارت 

کالایی کشور ندارد. 

مسکن

قرار است طی هفته جاری وزارت 
راه و شهرســازی مطابــق قانون 
ســقف افزایش نرخ اجاره بها در 
استان های کشور را بر اساس نرخ 

تورم سالانه اعلام کند.
 بر اساس ماده ۷ قانون ساماندهی 
بازار زمین، مسکن و اجاره بها در 
استان هایی که نرخ تورم عمومی 
ســالانه منتهی به اســفندماه بر 
اســاس اعلام مرکز آمــار ایران 
بیشتر از ۳۰ درصد باشد، شورای 
عالی مســکن در صــورت وجود 

با  ملزمــه  مصلحــت 
راه  وزارت  پیشــنهاد 
و شهرســازی مکلــف 
است نســبت به تعیین 
سقف حداکثر افزایش 
درصد اجاره بها و قرض 
الحســنه مربوط به آن 

در شــهرهای بــالای ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیت و شــهرهای جدید 
آن استان در هر یک از شهرهای 
مربوط به میــزان ۵۰ تــا ۱۰۰ 

درصد تورم سالانه اقدام کند.

مرکز آمار ایران اوایل 
فروردین ماه امســال 
اعلام کرد:  در اســفند 
شــاخص   ۱۴۰۲ ماه 
قیمت مصــرف کننده 
خانوارهای کشــور به 
رســید   ۲۳۰,۲ عدد 
که نســبت به ماه قبل ۲ درصد 
رشد، نســبت به ماه مشابه سال 
قبــل، ۳۲,۳ درصــد افزایش و 
در دوازده ماهــه منتهی به ماه 
جاری نســبت به دوره مشــابه 

سال قبل، ۴۰,۷ درصد افزایش 
داشته است.

از ســوی دیگر هفته گذشــته 
وزیر راه و شهرسازی در حاشیه 
افتتاح پروژه های مســکن مهر 
شــهرهای جدید مهســتان و 
پردیــس درباره تعیین ســقف 
اجاره بها گفته بود: تعیین سقف 
اجاره بها در شورای عالی مسکن 
با اخــذ نظر  شــورای مســکن 
اســتان ها حداکثر تا یک هفته 

آینده ابلاغ می شود.

بازار اجاره مسکن کنترل می شود؟
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